

ညီညွတ်ခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း ဘုရားရှင်တို့ ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း၏ အကြောင်းဖြစ်၏။ သူတော်ကောင်းတရားကို ဟောကြားတော်မူခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း၏အကြောင်း ဖြစ်၏။ သံဃာ၏ညီညွတ်ခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း အကြောင်းဖြစ်၏။ စိတ်ဓာတ်ညီညွတ်သူတို့၏အကျင့်သည် ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏။  
(ဓမ္မပဒ-၁၉၄)

### ပြည်သူ့အတွက် ပထမ ရက် ၁၀၀



လုပ်ငန်းသုံးယန္တရား ပိုမိုတင်သွင်းခွင့်ပြုခြင်း နှင့် ကန့်သတ်ကုန်အချို့ ကင်းလွတ်တော့မည့် စီးပွား/ကူးသန်း၏ ရက် ၁၀၀

စာမျက်နှာ ၁၆၊ ၁၇

### နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရုံးမှ ပြည်သူ့သို့ကျေးဇူးတင်လွှာထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရုံး ပြည်သူ့သို့ကျေးဇူးတင်လွှာ ၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၂ ရက် (၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၃ ရက်)

၁။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် အယ်နီညီသက်ရောက်မှုဖြစ်စဉ်၏ အကျိုးဆက်အဖြစ် ယခုနှစ် နွေရာသီကာလ အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် အပူချိန်မြင့်မားမှုနှင့် ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်ညွှန်းကိန်းမြင့်မားမှု သဘာဝဘေးဒဏ်ကို ကြုံတွေ့ခံစားနေရသည့်အပြင် နေရာဒေသတော်တော်များများတွင် သောက်သုံးရေ ရွားပါး ပြတ်လပ်မှုများနှင့်လည်း ရင်ဆိုင်နေကြရပါသည်။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \*

## မလိခရွှံ့စားခန်း

တင့်ဆွေ(ပဲခူး)  
ပြီးခဲ့တဲ့ သင်္ကြန်ရက်အတွင်းမှာ ကျွန်တော် ပူတာအိုကို ခရီးထွက်ခဲ့တယ်။ နွေခေါင်ခေါင် ပူလောင်နေတဲ့ မန္တလေးကနေ လေယာဉ်နဲ့ သွားလိုက်တာမှာ ပြုန်းဆို ပူတာအိုလေဆိပ်ရောက်တော့ အေးလွန်းလို့ အနွေးထည်ထုတ်ဝတ် ရတယ်ခင်ဗျ။ သိပ်အေးတာပဲ။  
လက်စသတ်တော့ ပူတာအိုတစ်မြို့လုံးကို အဲကွန်းပေးထားတာကိုး။ ဘယ်လိုအဲကွန်းမျိုးလဲဆိုတော့ ခါကာဘိုရာဇီ ဖုန်ကန်ရာဇီစတဲ့ရေခဲတောင် တွေအနီးမှာ တည်ရှိနေတဲ့အတွက် ရေခဲငွေ့နဲ့ အေးနေတဲ့ သဘာဝ အဲကွန်းလို့ ဆိုရပါလိမ့်မယ်။ ရှုရတဲ့လေဟာ လတ်ဆတ်သန့်ရှင်းနေတာကြောင့် အားရပါးရ ရှုလိုက်ရင် စိတ်ထဲမှာ ကြည်လင်လန်းဆန်းလာတာကို သတိထား မိတယ်။  
မိုတယ်ရောက်ရောက်ချင်း ဦးစွာဧည့်ခံတဲ့ ဂရိတ်ဖရသီးဖျော်ရည်ကို သောက်ရတဲ့အခါ ရင်ထဲမှာပါ အေးမြသွားပါတယ်။ ရောက်တဲ့နေ့က ကောင်းမှု လုံဘုရားကို သွားဖူးဖြစ်တယ်။  
နောက်တစ်နေ့မနက်မှာ “ဘယ်သွားရင်ကောင်းမလဲ” မေးတော့ ဒေသခံ ကိုဖေရမ်က “မချမ်းဘော သွား” ဆိုပဲ။ အိုကေ-----ကြိုက်ပြီ။ မာမာအေး သီချင်းရိုတယ်။ “ချစ်စရာမချမ်းဘော” အင်မတန် သာယာချိုအေးတဲ့ တေး တစ်ပုဒ်ပေါ့။ သီချင်းစာသားထဲက -----  
စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



မလိခမြစ်ဖြတ် ကြိုးတံတားကိုတွေ့ရစဉ်။

တောင်သူလယ်သမားများသို့ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ချေးနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘဏ်မှ ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၅၀၀ ချေးယူခွင့်ပြု  
စာမျက်နှာ - ၅

ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ခန့်ထားခြင်းဖြင့် အများသိသင့်သည်များကို ပြောဆိုနိုင်သလို သိသင့်သည်များ ကြိုတင်ပြောဆိုမှုများဖြင့် ကောလာဟလကို ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးနိုင်  
စာမျက်နှာ - ၅

ASA AUNG NAING SCHOOL OF ACCOUNTANCY  
ဘိုးအောင်နိုင် (ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင် - CPA)  
B.Com(Q), CPA, FLCCI (London-UK), DA(LCCI-UK), FFA(IFA-UK)  
U Aung Naing-LCCI(official page), ASA aung naing  
အမှတ်- ၂၄၄(တတိယထပ်)၊ စီးပွားနှင့် ခုံးတံတားကြား၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(ထက်)။  
LCCI Level - I, II, III တရုန်းကိုင်ဆင်တန်းများ for 2016, November Exam ACCA, Dip IFR  
ကျောင်းအပ် လက်ခံပြု  
LCCI Approved Centre  
Tel: 01-377610, 09-730 66231, 09-730 99752, 09-320 60060







### ဆီးရီးယားတွင် ပိုးဖောက်ခွဲမှုများကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၇၀ ဦးသေဆုံး

**ဒမတ်စကတ် မေ ၂၃**  
ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အနောက်မြောက်ပိုင်းတွင် ပိုးဖောက်ခွဲမှုများကြောင့် လူ ၇၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့သည်။ ဒေသခံသတင်းမီဒီယာများက ယင်းပိုးဖောက်ခွဲမှုတိုက်ခိုက်မှုသည် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုကြသည်။ ဆီးရီးယားအစိုးရသတင်းဌာနက ပိုးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုကို ကမ်းခြေမြို့များဖြစ်သည့် တာတက်စ်မြို့နှင့် ဂျာလန်မြို့များတွင် မေ ၂၃ ရက်က ဖြစ်ပွားသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားသည်။

တာတက်စ်မြို့တွင် ရပ်နားထားသည့် ကားတစ်စီး ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် စုပြုံလာသည့် လူစုလူဝေးကို ပစ်မှတ်ထားသည့် အသေခံပိုးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သတင်းများတွင် ဖော်ပြသည်။

ပိုးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုများသည် တာတက်စ်မြို့ တောင်ဘက် ကီလိုမီတာ ၄၀ အကွာရှိ ဂျာလန်မြို့တွင် လည်းဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဆေးရုံတစ်ရုံကို အသေခံပိုးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုတစ်ခုလည်း ပါဝင်သည်ဟု ဆိုသည်။

ဆီးရီးယားအစိုးရသတင်းဌာနက ပိုးဖောက်ခွဲမှုခံခဲ့ရမှုအတွင်း အနည်းဆုံးလူ ၇၈ ဦးသေဆုံးပြီး လူအများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ပြောကြားသည်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် ဆီးရီးယားလူ့အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က သေဆုံးသူ ၁၀၀ ကျော်ရှိနိုင်သည်ဟု ပြောကြားသည်။

အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများသည် ဆီးရီးယားအစိုးရ ထောက်ခံသူများကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်လျက်ရှိသည်ဟု သတင်းများတွင်ဖော်ပြသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကော့**

### လက်နက်ရောင်းချမှု ပိတ်ပင်ချက်အမိန့် ပီယက်နမ်အပေါ်ချမှတ်ခဲ့မှု အမေရိကန် အဆုံးသတ်

**ဟန့်ရှင်း မေ ၂၃**  
ပီယက်နမ်နိုင်ငံအပေါ် ချမှတ်ထားသော လက်နက်ရောင်းချမှု ပိတ်ပင်ချက်အမိန့်ကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက မေ ၂၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ကြောင်း၊ တောင်တရုတ်ပင်လယ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံက စစ်ရေးအရ ပိုမိုလှုပ်ရှားလာခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန်က ဝေဖန်ချက်အဖြစ် ရှုမြင်ရကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ဘာရက်အိုဘားမားသည် ပီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ ပထမဆုံးအကြိမ် ရောက်ရှိနေစဉ်အတွင်း ယင်းနိုင်ငံအပေါ် ချမှတ်ထားသော လက်နက်ရောင်းချမှု တားမြစ်ပိတ်ပင်သည့်အမိန့်ကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်လေးစုခန့်က စစ်ဖြစ်ပွားခဲ့သော မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးကဏ္ဍသစ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့် လက္ခဏာအဖြစ် မြို့တော်ဟန့်ရှင်းသို့

အမေရိကန်သမ္မတ ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပီယက်နမ်တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် နှစ်နိုင်ငံ သံတမန်ဆက်ဆံရေး ပြန်လည်ထူထောင်ခဲ့ကြပြီးနောက် ပီယက်နမ်သို့ လာရောက်သည့် တတိယမြောက် အမေရိကန်သမ္မတတစ်ဦးအဖြစ် သမ္မတ အိုဘားမားသည် မြို့တော်ဟန့်ရှင်းသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။

မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေး ခိုင်မာတိုးတက်လာခြင်းအတွက် ပီယက်နမ် ခေါင်းဆောင်များကို ချီးကျူးပါကြောင်း သမ္မတအိုဘားမားက သမိုင်းဝင်ခရီးစဉ် စတင်သည့် မေ ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

မိမိ၏ သုံးရက်ကြာခရီးစဉ်သည် နှစ်နိုင်ငံအကြားတည်ရှိသော ရင်းနှီးချစ်ကြည်မှု စိတ်ဓာတ်ကို ပီယက်နမ်ပြည်သူတို့အား ပြသနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်မိကြောင်း သမ္မတ အိုဘားမားက ပြောကြားသည်။

**ရိုက်တာ။**



### ဖော်လူဂျာမြို့ ပြန်လည်သိမ်းပိုက်ရေး အီရတ်တပ်ဖွဲ့များ ထိုးစစ်ဆင်

**ဘဂ္ဂဒတ် မေ ၂၃**  
အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့များသည် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့များ ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဖော်လူဂျာမြို့ကို ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ရေးအတွက် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်လျက် ရှိသည်။ အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့များသည် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့က ၂၀၁၄ ခုနှစ်ကတည်းက ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဘဂ္ဂဒတ်မြို့တော် အနောက်ဘက် ကီလိုမီတာ ၅၀ ခန့်အကွာမှ ဖော်လူဂျာမြို့ ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ရေးအတွက် မေ ၂၃ ရက်တွင် စတင်တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှိုးယိုက်ပြည်သူစစ်များနှင့် ဒေသခံဆွန်နီတိုက်ခိုက်ရေးသမားက မြေပြင်စစ်ပွဲများတွင် အစိုးရတပ်များကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည်။ တိုက်ခိုက်မှုများသည် ဖော်လူဂျာမြို့လယ်ဆီသို့ ရွေ့လျားလျက်ရှိကြောင်း ဒေသခံသတင်းမီဒီယာများကပြောကြားသည်။ အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့များနှင့် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့များသည် ဖော်လူဂျာမြို့တောင်ဘက်တွင် အပြန်အလှန်တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထောက်များက ပြောကြားသည်။

ယင်းစစ်ဆင်ရေးကို အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ် ဟိုင်ဒါအယ်လ်အဘာဒီက ကိုယ်တိုင်အမိန့်ပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၎င်းက ဖော်လူဂျာမြို့ကို အမြန်ဆုံးသိမ်းပိုက်နိုင်ရေးအတွက် မြေပြင်တပ်ဖွဲ့များရော လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများပါ အသုံးပြုသွားရန် ရည်ရွယ်လျက်ရှိသည်။

ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများ မပြုလုပ်မီ အီရတ်အစိုးရတပ်များက ၎င်းတို့၏ ပစ်မှတ်များလွှဲချော်မှုမရှိစေရန် အိမ်များတွင် အဖြူရောင်အလံလွှဲထူထားရန် သို့မဟုတ် ထွက်ပြေးသည့်အခါများတွင် အဖြူရောင်များဝတ်ဆင်ထားကြရန် ဒေသခံများကို တောင်းဆိုခဲ့သည်။

သို့သော် အိုင်အက်စ်စစ်တိုက်ခိုက်ရေးသမားများက ဒေသခံများ သို့မဟုတ် အရပ်သားများအဖြစ် အသွင်ယူဟန်ဆောင်နိုင်သကဲ့သို့ လူများကို ခိုင်းသဖွယ်အသုံးပြု ခဲ့ကာကွယ်သွားမည်ကို စိုးရိမ်ရသည်။ လေ့လာသူများက အစိုးရတပ်များအနေဖြင့် လူနေထူဝပ်သည့် မြို့တွင်း တိုက်ပွဲများတွင် ပိုမိုရုစိုက်ရန်လိုအပ်သည်ဟု ပြောကြားသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကော့**

### နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးဆက်ဆံမှုဖြင့်တင်နိုင်ရေး ဝန်ကြီးချုပ် နဂါဗြာမိုဒီ အိရန်သို့ရောက်ရှိ

**တီဟီရန် မေ ၂၃**  
အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နဂါဗြာမိုဒီသည် နှစ်ရက်ကြာ ခရီးစဉ်အဖြစ် အိရန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာကြောင်း၊ အိန္ဒိယနှင့် အိရန်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စွမ်းအင်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်နိုင်မည့် ခရီးစဉ်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက မေ ၂၃ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီသည် ၁၅ နှစ်တာကာလအတွင်း အိရန်နိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့် ပထမဆုံးသော အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်သည်။

ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီအား ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသည့် အခမ်းအနားကို မြို့တော် တီဟီရန်ရှိ ဆာဒါဘက်နန်းတော်၌ မေ ၂၃ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီအား အိရန်သမ္မတ

ဟာဆန် ရူဟာနီက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်ခဲ့သည်။

ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီးနောက် နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များသည် မိနစ် ၃၀ ကြာ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ မဟာဗျူဟာအရလည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးအရလည်းကောင်း အရေးပါသည့် ကိစ္စရပ်များကို နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အိန္ဒိယနှင့် အိရန် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ၏ ဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ အိရန်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်း ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသရှိ ချားဟာဘာ ဆိပ်ကမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အလူမီနီယံ သတ္တုအရည်ကျိုစက်ရုံ ထူထောင်ရေးနှင့် ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။ **ပီတီအိုင်။**



### မော်လဒိုက်သမ္မတဟောင်းအား ပြတိန်က နိုင်ငံရေးခိုလှုံခွင့်ပြု

**လန်ဒန် မေ ၂၃။** မော်လဒိုက်နိုင်ငံသမ္မတဟောင်း မိုဟာမက်နာဂါအား ဒုက္ခသည်အဆင့်သတ်မှတ်၍ နိုင်ငံရေးခိုလှုံခွင့်ပေးရန် ဗြိတိန်နိုင်ငံက ဆုံးဖြတ်လိုက်ကြောင်း ၎င်း၏ရှေ့နေက မေ ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

သမ္မတဟောင်းနာဂါသည် တရားစီရင်စစ်ဆေးခံခဲ့ရပြီးနောက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ထောင်သွင်းအကျဉ်းချခြင်းခံခဲ့ရသဖြင့်ဖြစ်သည်။ မော်လဒိုက်နိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးအကြိမ် ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြောက်ခံခဲ့ရသော သမ္မတတစ်ဦးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူနာဂါသည် အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာစွဲချက်များအရ ထောင်ဒဏ် ၁၃ နှစ်ကျခံရန် ပြစ်ဒဏ်စီရင်ချက် ချမှတ်ခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းသည် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ပသို့ထွက်ခွာရန် ဇန်နဝါရီလတွင် ခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့ပြီးနောက် ဗြိတိန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

နာဂါအား ပြည်ပသို့ ထွက်ခွာခွင့်ပေးရန် လက်ရှိသမ္မတ အဗ္ဗူလ်လာ ယာမင်အား နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းက ဖိအားပေးခဲ့သည်။ နာဂါအား ဗြိတိန်နိုင်ငံက နိုင်ငံရေးခိုလှုံခွင့်ပေးလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏ ရှေ့နေ ဟာဆန်လာသစ်က မော်လဒိုက်နိုင်ငံ မြို့တော်မာလီတွင် ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံရေးအတိုက်အခံများကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများအတွက် သမ္မတ ယာမင်နှင့် မဟာမိတ်များကို ပိတ်ဆို့အရေးယူရန် နာဂါက ပြောကြားခဲ့သည်။ **ရိုက်တာ။**











### ပြည်တွင်းရေးရာ

◆ **မလိခမှ**

ရဝမ်လုံမလေးက ဖြူဖွေးတဲ့ ဝတ်စုံကိုဆင်လီဆူးအပျိုချော ----- အေးသော တေးသံလွင် ----- ဆိုတဲ့ အပိုဒ်ကိုတောင် ရွတ်လိုက်မိသေးတယ်။ တွေ့ကြမယ်ပေါ့။

ပူတာအိုနဲ့ မချမ်းဘောက ၁၄ မိုင်ပဲ ဝေးပါတယ်။ ကတ္တရာခင်း ကားလမ်းကောင်းလို့မို့ ပူတာအို လွင်ပြင်ကြီးကို ဖြတ်ပြီး နာရီဝက်လောက် ကားမောင်းသွားပြီးတဲ့အခါ မလိခမြစ်ရဲ့ ဒီဘက်ကမ်းက နောင်ခိုင်ဆိုတဲ့ ရွာကလေးကို ရောက်ပါတယ်။ မြစ်ရဲ့ဟိုဘက်ကမ်းက မာမာအေးပြောတဲ့ ချစ်စရာ မချမ်းဘော ရွာကလေးပေါ်ခင်ဗျာ။ ဟိုအရင်တုန်းကတော့ ဟိုဘက်ကမ်း၊ ဒီဘက်ကမ်းကိုကူးချင်ရင် စက်သီးကြိုးတပ်ထားတဲ့ ဖောင်နဲ့ ကူးကြရတယ်လို့ သိရတယ်။ ခုတော့ အလွယ်တကူပါပဲ။ မြစ်ကူးကြိုးတံတား ရှိတာမို့ ကားနဲ့တိုက်ရိုက် ဖြတ်မောင်းသွားလို့ရတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ရောက်တဲ့မနက်က မိုးရွာနေလို့လား မသိပါဘူး။ ရဝမ်လုံမလေးလည်းမတွေ့ဘူး။ လီဆူး အပျိုချောလည်း မမြင်ဘူး။ မြို့ကလေးကတော့ တောရိပ်တောင်ရိပ်နဲ့ တိတ်ဆိတ်အေးချမ်းပြီး ငြိမ်သက်နေတာပဲ။ ဧည့်သည်တွေအတွက် သွားစရာ ကျောက်နဂါး၊ ပြီးတော့ ဂူဘားရိပ်သာ။

ဂူဘားရိပ်သာဆိုတာက အင်္ဂလိပ်ခေတ်ကတည်းက ဆောက်ထားတဲ့ ဧည့်ရိပ်သာပါ။ အင်မတန် ဟောင်းနွမ်းနေပါပြီ။ တည်းတဲ့လူလည်းရှိဟန်မတူဘူး။ မလိခမြစ်ဘေးက ကမ်းပါးယံမြင့်မြင့်ပေါ်မှာ မြစ်ဘက်ကို ဝရန်တာထုတ်ပြီး ဆောက်ထားတာမို့ ရှုခင်းကသိပ်လှတာပဲ။ ဟိုးအဝေးတောင်ပေါ်ကနေ တငြိမ်ငြိမ်စီးလာတဲ့ မလိခမြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်ကို လှမ်းမြင်နေရတယ်။ အင်္ဂလိပ်လူမျိုးများဟာ နေတဲ့ထိုင်တဲ့နေရာမှာတော့ “တယ်ဇိမ်ခဲတဲ့ သူတွေပါလား” လို့တောင် တွေးမိတယ်။ အတူပါလာတဲ့ ကျွန်တော်မိတ်ဆွေက “ဒီလောက်သာယာတဲ့ သဘာဝအလှတွေ ပျက်စီးကုန်မယ်ဆိုရင် အင်မတန် နှမြောစရာကောင်းတယ်ဗျာ”လို့ တရုတ်က ဆည်ဆောက်မယ့်ကိစ္စကို ရည်ရွယ်ပြီး ပြောပါတယ်။

ဟုတ်ပါဗျာ. . .

တကယ်သွားကြည့်တော့မှ ဖိလင်ပိုတက်လာတယ်။ လျှပ်စစ်မရလည်း နေပါတော့။ ဒီရွာခင်းတွေကိုတော့ သူ့သဘာဝအတိုင်းပဲ ချမ်းသာပေးကြပါလို့ မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်။

ဂူဘားရိပ်သာက ထွက်ပြီးတော့ မြစ်ကူးကြိုးတံတားနားမှာ ကားရပ်ပြီး ဓာတ်ပုံရိုက်ကြတယ်။ ဖှေစ်ဘွတ်တင်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီခေတ်ခရီးသွားကြရာ မှာ ထမင်းမစားရလည်းကိစ္စမရှိဘူး။ ဖှေစ်ဘွတ်ချက်ချင်းတင်ဖို့က အရေးအကြီး ဆုံးပဲဗျ။ မာဒ်ရူကာဘတ်ကို ခေါ်ပြချင်တယ်။ အမြန်ရိုက်၊ အမြန်တင်၊ အမြန်ကြားပေါ့ဗျာ။ သို့သော် အင်တာနက်လိုင်းမကောင်းတာကြောင့် ချက်ချင်း တင်လို့မရတဲ့အဖြစ်နဲ့ ကြုံခဲ့ရပါတယ်။ တံတားပေါ်မှာ ဓာတ်ပုံရိုက်နေကြတုန်း ကျွန်တော်တို့ကို လိုက်ပို့တဲ့ ကားဆရာ ရဝမ်လူမျိုး ကိုဖေရမ်ကို မေးကြည့်မိတယ်။

“ဒီမလိခမြစ်ထဲ စက်လှေစီးလို့ ရသလားဗျ။ ဘေးကင်းရဲ့လား”

“ရတာပေါ့။ ဘေးကင်းပါတယ်”

ကိုဖေရမ်က မြစ်ဘေးမှာ ကပ်ရပ်ထားတဲ့ စက်လှေကို လက်ညှိုးထိုးပြတယ်။ ကျွန်တော်စိတ်ကူးက ဘယ်လိုလဲဆိုတော့ ခရီးသွားရာမှာ ရိုးရိုး တန်းတန်း ဟိုကြည့် ဒီကြည့်နဲ့ ပြန်လာရင် မတန်ဘူးထင်တယ်။ စွန့်စားခန်း လေးလည်း ပါတွေ့ချင်သေးတယ်။ နိုင်ငံခြားမှာ ယနေ့ခေတ်စားနေတဲ့ Adventure tour သဘောမျိုးပေါ်ခင်ဗျာ။ သို့သော် အသက်ကကြီးပြီဆိုတော့ သိပ်ကြီးလည်း မစွန့်စားရဲဘူး။ မလိခမြစ်ကို ကြည့်တဲ့အခါ ရေစီးက ငြိမ်ငြိမ်သက်သက်ပဲ။ ဖြည်းဖြည်းမှန်မှန် စီးနေတာ တွေ့ရတာကြောင့် မြစ်ကြောင်းအတိုင်း စက်လှေနဲ့ သွားရရင် အန္တရာယ်မရှိနိုင်ဘူးလို့ တွက်လိုက်တယ်။ ရာသီဥတုကလည်း မိုးတိတ်သွားပြီး နေရောင်ထွက်လာပြီ။ “နေခြည်ဖြာမှ နွေးသောကြောင့်” ဆိုတဲ့စကားကို ကိုယ်တိုင်ကြုံမှ သဘောပေါက်တယ်။ ခုနက ချမ်းအေးနေတာတွေဟာ နေရောင်ထဲရပ်နေတော့မှ နွေးသွားတော့တယ်။ “အိုကေ. . .” စက်လှေငှားမယ်။

“စက်လှေဆရာ မြစ်ကြောင်းအတိုင်း စုန်ဆင်းသွားချင်တယ်။ ဘယ်လောက် အထိ သွားလို့ရလဲ”

“ကျွန်တော်လှေနဲ့ သုံးနာရီလောက်မောင်းသွားရင် ရွေ့တုတ်နေရာ ရောက်တယ်။ အဲဒီနေရာထိ သွားလို့ရတယ်။ ဟိုဘက်ကိုတော့ ရေတံခွန်ရှိတဲ့ အတွက် သွားလို့မရတော့ဘူး”

“အဲဒီလောက်အဝေးကြီးတော့ မသွားချင်ဘူး”

“ဒါဆိုရင် နတ်ကျွန်းအထိသွားပေါ့။ နာရီဝက်လောက်ကြာမယ်”

“အေးကောင်းတယ်။ နတ်ကျွန်းသွားမယ်”

စက်လှေက ခပ်ကြီးကြီးပဲ။ ၁၅ ပေလောက်ရှည်တယ်။ လှေဝမ်းမှာ သစ်သားပြားနဲ့ ထိုင်ခုံရိုက်ပေးထားတယ်။ လှေပေါ် ရောက်တော့ Life Jacket အသက်ကယ်ဝတ်စုံ တစ်ယောက်တစ်စုံစီပေးတာမို့ တယ်ခေတ်မိပါကလား လို့ သဘောကျမိတယ်။

စက်လှေစထွက်ပြီ။ ရေစုန်ဖြစ်တာကြောင့် လှေကတရိပ်ရိပ် ပြေးနေပြီး ပျော်စရာကောင်းပါပေတယ်။ ခုနက နေရောင်ထွက်နေရာကနေ မြန်းဆိုမိုးရွာချလိုက်ပြန်တယ်။ မြောက်ဘက်တောင်ကုန်းဒေသက ရာသီဥတုဟာ အဆန်းပဲဗျ။ ခုနေပူလိုက်၊ ခုမိုးရွာလိုက်နဲ့။ မတတ်နိုင်ဘူးလေ။ စက်လှေငှားလားပြီးမှတော့ ဆက်သွားရုံပေါ့။

အဲဒီလိုသွားလို့ ဆယ်မိနစ်လောက်အကြာမှာ စက်လှေရှေ့က မြစ်ကြောင်းကို ကြည့်လိုက်တော့ မြစ်ဆုံတစ်ခုကို လှမ်းမြင်နေရတယ်။ မလိခမြစ်ဟာ အဲဒီနေရာမှာ တစ်ဆစ်ချိုး ဂငယ်ကွေ့ ကွေ့နေပြီး အကွေ့တည့်တည့်မှာ မူလာမြစ်က လာရောက်ပူးပေါင်း စီးဝင်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မူလာမြစ်ဟာ မလိခမြစ်နဲ့ မတူဘူးခင်ဗျ။ အင်မတန်ရေစီးကြမ်းတာပဲ။ လှိုင်းဂယက်တွေဖွေးဖွေးထဲပြီး ဒေါသတကြီးနဲ့ တစ်ဟုန်ထိုးစီးနေတာကို အဝေးကလှမ်းမြင်နေရတယ်။ မလိခမြစ်ရေစီးကြောင်းထဲ ကန့်လန့်ဖြတ်တိုးဝင်နေတဲ့ မြစ်ဆုံနေရာဟာ ကျောက်ဆောင်တွေလည်းရှိတာမို့ ရေလှိုင်းတွေက

ပုန်းခိုင်းကြမ်းနေတာပဲ။ အမှန်အတိုင်းဝန်ခံရရင် အဲဒါမြင်တာနဲ့တင် ဆက်သွားဖို့ကို ကျွန်တော်လည်း လန့်နေပြီ။

သို့သော် ဘာမှ ပြောလို့မရတော့ဘူး။ ကျွန်တော်လန့်နေတုန်းမှာပဲ လှေက အဲဒီပုန်းခိုင်းကြမ်းတဲ့ လှိုင်းထဲကို တိုးဝင်သွားပြီ။ မြစ်ဆုံနဲ့ မြစ်ကွေ့မှာ ပြောင်းဆန်နေတဲ့ ရေပဲတွေကို ကျော်နိုင်ဖို့ လှေဆရာဟာ အင်ဂျင်ကို စက်ကုန်ဖွင့်ပြီး ဖြတ်နေရတယ်။

အဲဒီအချိန်မှာ ဘာပြောကောင်းမလဲ။ လှေဟာ ဘယ်ညာလူးလိမ့် ခုန်ပေါက်နေတော့တာ။ ရေတွေစဉ်လို့ အဝတ်အစားတွေလည်း စို့ရွံ့ကုန်ပြီ။ ခုနက ဘေးကင်းပါတယ်ပြောတဲ့ ကိုဖေရမ်ကို ကြည့်လိုက်တော့ လှေဦးမှာ ပုနေတာ တွေ့ရတယ်။ ဒီလောက်ရေစီးကြမ်းမယ်မှန်း စောစောက ကြိုမပြောရကောင်းလားလို့ စိတ်တိုမိတယ်။ မိုးကရွာ၊ လေကတိုက်ဆိုတော့ ပိုဆိုးတာပေါ့။

စက်လှေဆရာဟာ ကျွမ်းကျင်ပါတယ်။ ပြင်းထန်တဲ့ ရေစီးကြောင်းကို ကန့်လန့်ဖြတ်ကွေ့ချပြီး တိုးဝင်တာဖြစ်သော်လည်း ရေလမ်းကြောင်း သိပြီးသူမို့ မြစ်ကြောင်းထဲကို ချောချောမောမော ရောက်သွားပါတယ်။

သို့သော် မလိခမြစ်ဟာ စောစောက ကျွန်တော်တို့ တွေ့ခဲ့တဲ့ ဣန္ဒြေရရ မြစ်မျိုး မဟုတ်တော့ဘူးဗျို့။ မူလာမြစ်နဲ့ပေါင်းပြီးသကာလာမှာ သူလည်းဒေါသကြီးသွားပြီ။ ရေစီးသိပ်ကြမ်းတယ်။ ဝါးလုံးထိုးပဲ။ ရေအောက်က ကျောက်တုံးတွေကြောင့် လှိုင်းဂယက်တွေနဲ့ မြစ်လယ်မှာ ကျောက်ဆောင်တွေ ထိုးထိုးထောင်ထောင်နဲ့။ မချမ်းဘောက မထွက်ခင် Life Jacket ပေးတုန်းက မလိုလောက်ဘူးထင်တာ ခုမှပဲ သဘောပေါက်တော့တယ်။ ဒီရေစီးနဲ့ လှေမှောက်သွားရင် မချောင့်ဘူး။ ကျွန်တော်က ရေကူးတတ်တာမဟုတ်ဘူး။ အသက်ကယ် အင်္ကျီနဲ့မို့ မမြုပ်ရင်တောင် ရေစီးသန်တဲ့အတွက် မြစ်အောက်ဘက် တော်တော်ဝေးဝေးကို မျောပါသွားမယ့် သဘောရှိတယ်။ လှေပေါ်ကနေ မြစ်အကြောင်းကို မျှော်ကြည့်ရင် ဆင်ခြေလျှောကြီးဖြစ်နေတာ သိပ်သိသာတာဘဲ။ ဒါကြောင့်လည်း ရေစီးသန်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြစ်ကြောင်းက ရှုခင်းတွေကို ဗီဒီယိုရိုက်ခဲ့မယ်ဆိုတဲ့ ကျွန်တော်စိတ်ကူးဟာ အထမမြောက်ဘဲ ကင်မရာကို အိတ်ထဲပြန်ထည့်ပြီး အရှိန်ပြင်းပြင်းနဲ့ ခုန်ပေါက်ပြေးနေတဲ့ လှေနံနှစ်ဖက်ကို မြဲမြဲကိုက်ကာ လိုက်ခဲ့ရတော့တယ်။

ဒီလောက်တောင်စွန့်စားခန်း ကြိုက်တဲ့ကောင် မှတ်ကရာက္ခာလို့ စိတ်ထဲ အောက်မေ့မိတယ်။

ဆယ့်ငါးမိနစ်လောက်ကြာတော့ မလိခမြစ်ရဲ့ အလယ်ကောင်မှာ ကျောက်ဆောင်တစ်ခု ထိုးထွက်နေပြီး ကျောက်ဆောင်ပေါ်မှာ စေတီတစ်ဆူ တည်ထားတာတွေ့ရတယ်။ အဲဒါနတ်ကျွန်းပဲ။ ရေများနေလို့ စက်လှေကပ်မရဘူးလို့ လှေဆရာကပြောတယ်။ အောင်မယ်လေး. . . မောင်မင်းကြီး သားရယ် . . . မရရင်လည်း မကပ်ပါနဲ့ဆိုတော့ ကျွန်းကိုကွေ့ပတ်ပြီး မြစ်ကမ်းဘေးက သောင်ပြင်မှ လှေကပ်ပေးတယ်။ ဆင်းပြီး ခဏနားကြ၊ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပေါ့။

ကမ်းစပ်က ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ကို မြင်လို့နဲ့တူပါတယ်။ တံငါလှေကလေး တစ်စီး ကပ်လာတယ်။ လှေကသစ်လုံးကို ထွင်းထားတဲ့ လှေခင်ဗျ။ မလိခမြစ်ဟာ အောက်မှာ ကျောက်တုံး၊ ကျောက်ဆောင်တွေ ပေါလွန်းတာကြောင့် ဒီလိုသစ်လုံးထွင်းလှေနဲ့မှ တိုက်မိဆောင်မိတဲ့ဒဏ်ကို ခံနိုင်တယ်လို့ သိရတယ်။ ကိုတံငါ ဖမ်းမိလာတဲ့ ငါးက နှစ်ပိဿာခွဲလောက် အကောင်အကြီးကြီး၊ ရေခဲငါးလို့ခေါ်တယ်။ ကျပ်နှစ်သောင်းရရင် ရောင်းမယ်တဲ့။ ရေအေးထဲမှာ နေနိုင်တဲ့ ငါးကြင်းတစ်မျိုးဖြစ်မယ်ထင်တယ်။ ဟိုတယ်မှာ တည်းတာမို့ ချက်ပြုတ်ဖို့ အခက်အခဲရှိသော်လည်း ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့က အစားသရဲတွေဆိုတော့ ဝယ်ချင်ချင် ဖြစ်နေကြပြီ။ အဲဒီမှာတင် ကားဆရာ ကိုဖေရမ်က ဒီငါးကို သူကင်ပေးမယ်လို့ တာဝန်ယူလိုက်တာကြောင့် ဝယ်ခဲ့ကြတယ်။ တံငါသည်ကြီးပျော်သွားအောင် ဈေးလည်း ဆစ်မနေတော့ပါဘူး။

စက်လှေနဲ့ အပြန်ခရီးမှာ မိုးတိတ်၊ လေငြိမ်သွားတာကြောင့်ရော၊ ရေဆန်မို့ လှေရဲ့အရှိန်နွေးသွားတာရယ်ကြောင့် သိပ်ကြောက်စရာမကောင်းတော့ဘူး။ ဒီတော့မှပဲ ရှုခင်းတွေကို ကြည့်နိုင်၊ ဗီဒီယိုရိုက်နိုင်တော့တယ်။ မြစ်ရဲ့ဘေးဘယ်၊ ညာမှာ သစ်ပင်တောအုပ်တွေ မှိုင်းညိုပြီး သစ်ပင်ကြီးတွေဟာ လုံးပတ်တညီတည်း အမြင့်ကြီးပဲ။ မြို့မှာဆို အခုတံခံရတာကြာလှပြီ။

လူသူရောက်ဖို့ ပေါက်ဖို့ ခက်ခဲတဲ့ဒေသမို့ ကျန်နေတာဖြစ်မယ်။ မလိခမြစ်ဟာ ကျောက်ဆောင်တွေကြားကနေ ဖြတ်သန်းစီးဆင်းရတာမို့ ရေတိုက်စားလို့ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ကျောက်ဆောင်တွေရဲ့ အမျိုးမျိုးသော အသွင် သဏ္ဍာန်တွေဟာ တကယ့်သဘာဝအလှပဲခင်ဗျ။ လူကဖန်တီးလို့ ဘယ်လိုမှ မရနိုင်ပေဘူး။ မြစ်ရဲ့ နည်းနည်းကျဉ်းတဲ့နေရာ (ကျဉ်းတယ်ဆိုတာတောင် ကိုက်တစ်ရာလောက်တော့ရှိတယ်)မှာ ဟိုဘက်ဒီဘက်ကမ်းကို သွယ်တန်းထားတဲ့ လူကူးကြိုးတံတားတစ်ခု တွေ့ခဲ့ရတယ်။ ကြိမ်ကို အသုံးပြုပြီး ဒေသနည်းနဲ့ တည်ဆောက်ထားတာဖြစ်တယ်။

နိုင်ငံခြားသားတွေဆိုရင်တော့ ဒါမျိုးကြိုက်လို့ လှေရပ်ပြီး ဓာတ်ပုံရိုက်လိမ့်မယ်ထင်တယ်။

ဟောလီဝုဒ်ဒါရိုက်တာ စပီးဘတ်ကို ခေါ်ပြရင် အဲဒီကြိမ်ကြိုးတံတားမှာ အင်ဒီယာနာဂျွန်း ရုပ်ရှင်လာရိုက်မှာ အသေအချာပဲ။

မူလာမြစ်နဲ့ ဆုံတဲ့နေရာရောက်ပြန်တော့ အလာတုန်းကလုပ် ပြောင်းဆန်နေတဲ့ ဝဲဂယက်တွေ၊ လှိုင်းတွေကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ဖို့ စက်လှေဆရာ ကြိုးစားရပြန်တယ်။ သူ့အင်ဂျင်က အားကောင်းတာကြောင့် အောင်အောင်မြင်မြင်ပဲ ကျော်ဖြတ်နိုင်ပါတယ်။

မချမ်းဘောရောက်လို့ စက်လှေကမ်းကပ်မှပဲ စိတ်အေးနိုင်တော့တယ်။ ဒီလောက်ရေစီးကြမ်းတာ စောစောက ပြောရောပေါ့ ကိုဖေရမ်ရယ်လို့ အပြစ်တင်မိတဲ့အခါ ကိုဖေရမ်က-

“ပုံမှန်အတိုင်းတော့ ဒီလောက်ရေစီးမကြမ်းဘူးဗျ။ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ရက် သုံးရက်လောက်ကတည်းက တောင်ပေါ်မှာ မိုးတွေရွာတော့ ရေတွေတအား ထိုးဆင်းလာတာနဲ့ ကြုံကြိုက်သွားလို့ပါ”

သူပြောတာ ဟုတ်လောက်ပါတယ်။ နတ်ကျွန်းခရီးစဉ်က စက်လှေနဲ့ လိုက်ပို့နေကျ ခရီးစဉ်တစ်ခုပါ။ ကျွန်တော်တို့သွားတဲ့အချိန်မှာ မိုးကရွာ၊

လေကတိုက်မို့ ထင်ထားတာထက်ပိုတဲ့ စွန့်စားခန်းမျိုး ဖြစ်သွားရခြင်းပါပဲ။ အောင်အောင်မြင်မြင် ပြန်ရောက်ပြီဆိုတော့လည်း ဝမ်းသာရပါတယ်။

မြန်မာစကားပုံမှာ မြစ်ထဲသွားရင် “ငါးမရ၊ ရေချိုးပြန်” ဆိုတဲ့စကား ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ဟာ ရေမချိုးခဲ့ပေမယ့်၊ ငါးတစ်ကောင် ရလာတာကြောင့် ပူတာအိုက ဟိုတယ်ပြန်ရောက်တော့ ပျော်ပျော်ပါးပါး ကင်စားကြတယ်။ လတ်လတ်ဆတ်ဆတ်မို့ သိပ်အရသာရှိတာပဲ။

နောက်တစ်နေ့မနက်စောစော လမ်းလျှောက်ထွက်ကြတော့ ပူတာအိုဈေးထဲမှာ ဝတ်စုံဆင်တူနဲ့ လူငယ်တွေ အုပ်စုလိုက်တွေ့တာမို့ စပ်စုကြည့်မိတယ်။ တက္ကသိုလ်ခြေလျင်တောင်တက်အသင်းကတဲ့။ ဖုန်ကန်ရာဇီရေခဲတောင်ကို တက်ကြမယ်ဆိုပဲ။ အားကျဖို့ကောင်းလိုက်တာ။ တစ်ခါမှ မရောက်ဖူးတဲ့ ရေခဲတောင်ဆိုတာကို ရောက်ချင်မြင်ချင်မိပါရဲ့။ သို့သော် ပူတာအိုကနေကားနဲ့၊ ပြီးတော့ ခြေကျင်ခရီး ငါးရက်လောက် လျှောက်ရမယ်ဆိုတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ အသက်အရွယ်နဲ့ မဖြစ်နိုင်တော့ပြီ။ လူငယ်ကလေးတွေ တောင်ထိပ်ကို ချောချောမောမော ရောက်ကြပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးလိုက်တော့ အားလုံးပြုံးရွှင်သွားကြတယ်။

ယနေ့ ရေခဲတောင်လို့ခေါ်တဲ့ နင်းဖုံးတောင်ဆိုတာ ရှားပါးပစ္စည်း ဖြစ်နေပြီ။ အရှေ့တောင်အာရှမှာဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံမှာပဲ ရေခဲတောင်ရှိပါတယ်။ ရေခဲတောင်ရှိတော့ ဘာလုပ်လို့ရလို့တဲ့လို့မေးရင် အဖြေက ဒီလိုခင်ဗျ။ ရေခဲတောင်နဲ့ ပိုက်ဆံအများကြီး ရှာဖွားလို့ရကြောင်းပါဗျာ။ ဥပမာ ပေးရရင် နီပေါနိုင်ငံမှာလည်း ကျွန်တော်တို့လို ရေခဲတောင်တွေ ရှိပါတယ်။ ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး ဧဝရက်တောင် အပါအဝင် တက်လို့ရတဲ့ ရေခဲတောင် တစ်ရာလောက် ရှိတယ်။ အဲဒီရေခဲတောင်တွေကို တက်မယ်ဆိုရင် အလကား တက်လို့မရဘူး။ နီပေါအစိုးရကို တောင်တက်ခွင့် fees အခကြေးငွေ ပေးပြီးမှ တက်လို့ရပါတယ်။

တောင်အနိမ့်အမြင့်ပေါ်မူတည်ပြီး တစ်ယောက်ကို ဒေါ်လာ လေးရာကနေ၊ ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး ဧဝရက်တောင်တက်မယ်ဆိုရင် ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀ (မြန်မာငွေ သိန်း ၁၀၀)ပေးမှ တက်လို့ရမယ်ခင်ဗျ။

ဒီနေရာမှာ စာရွာသူက ရေခဲတောင်တက်ဖို့အရေး ပိုက်ဆံတွေ နှင်းကန်ကုန်ပြီး ပြုတ်ကျရင် သေနိုင်တဲ့ကိစ္စကြီးမှာ “လာတဲ့သူကော ရှိပါ့မလား”လို့ မေးစရာရှိပါတယ်။

အောင်မယ်လေး. . . ရှိပါဗျာ။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ပိုက်ဆံတွေထားစရာ မရှိအောင် ပေါ့ပြီး ဆတ်ဆတ်ဆော့ဆော့ စွန့်စားမှ ပျော်တယ်ဆိုတဲ့လူတွေ အများကြီးခင်ဗျ။ နီပေါနိုင်ငံကို တစ်နှစ်ကို နိုင်ငံခြားသား ရှစ်သိန်းလောက် ဝင်တယ်။ နီပေါအစိုးရခရီးသွားလုပ်ငန်းဌာန ကြေညာချက်အရ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှာ တောင်တက်လုပ်ငန်းကနေ ဝင်ငွေ ဒေါ်လာ သန်း ၄၂၀ ရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ခရီးသွားတွေကို ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ လုပ်ငန်းတွေမှာ နီပေါလူမျိုး ငါးသိန်းကျော် အလုပ်အကိုင်ရရှိခဲ့ပါသတဲ့။

နီပေါနိုင်ငံအနေနဲ့ တောင်တက်လုပ်ငန်းကနေ ရရှိတဲ့ဝင်ငွေ ဒေါ်လာ သန်း ၄၂၀ ဆိုတာကို ထင်သာမြင်သာအောင် နှိုင်းယှဉ်ပြရရင် ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တစ်နှစ်တာ သားငါးကဏ္ဍပို့ကုန်ဝင်ငွေဟာလည်း ဒေါ်လာသန်း ၄၀၀ လောက်ပဲခင်ဗျ။ အဲဒီသန်းလေးရာလောက်ရဖို့အရေး တစ်နှစ်လုံး ထွက်သမျှ ကောင်းပေဆိုတဲ့ ပုစွန်တွေ၊ ငါးတွေ၊ ဂဏန်းတွေကို ကိုယ့်လူမျိုးမစားရဘဲ နိုင်ငံခြားပို့နေရတာပါ။ ခုနောက်ပိုင်းဆိုရင် ငါးရှဉ့်တွေ မျှော့တွေ တောင်ပို့နေရသေးတယ်။

ဆိုလိုတာကတော့ ဧဝရက်တောင်ရှိတဲ့ နီပေါလောက် ဝင်ငွေမရရင် တောင် ရေခဲတောင်တွေရှိတဲ့အတွက် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရအောင် လုပ်နိုင်တယ်ဆိုတာကို တင်ပြလိုခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ခရီးသည်များ သွားလာရေး၊ တည်းခိုနေထိုင်၊ စားသောက်ရေး၊ တောင်တက်ကိရိယာ၊ တောင်တက်လမ်းပြ စတဲ့ Infrastructure တွေကိုတော့ ဦးစွာ တည်ဆောက်ရဦးမှာပေါ့ခင်ဗျာ။

ခုလောလောဆယ်မှာတော့ ပူတာအိုရောက်အောင်တောင် သွားဖို့ မလွယ်ဘူး ဖြစ်နေတယ်။ မြစ်ကြီးနားကနေ လေယာဉ်လမ်းကြောင်း တစ်ခုပဲ ရှိတယ်။ မြစ်ကြီးနား-ပူတာအို ၂၀၈ မိုင်ခရီးကို ကားလမ်းဖောက်ထားသော်လည်း လမ်းကြမ်းတာကြောင့် ဆိုင်ကယ်နဲ့ပဲ သွားကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဆိုင်ကယ်နဲ့တောင် နှစ်ရက်ခရီး (ဆွမ်ပရာဘွမ်မှာ တစ်ညအိပ်) သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီကားလမ်းသာ ကတ္တရာခင်းဖြစ်သွားရင် ပူတာအိုအတွက် သိပ်အဆင်ပြေသွားမယ်။

ကျွန်တော်အထက်မှာ တင်ပြခဲ့သလို ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်မှာ အင်မတန်အဖိုးတန်တဲ့ (Natural Resources) သဘာဝအရင်းအမြစ်တွေ ပိုင်ဆိုင်နေတာ၊ ကျန်ရှိနေသေးတာတွေ့ရလို့ အင်မတန် ဝမ်းမြောက်စရာ ကောင်းပါတယ်။ အဲဒီသဘာဝအရင်းအမြစ်တွေကို မပျက်မယွင်းစေပဲ အကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်စေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းလိုက်ရကြောင်း ပါဗျာ။ ။

## တိုင်းရင်းဆေးပညာဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပမည်

**ရန်ကုန် မေ ၂၃**  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)တို့ပူးပေါင်း၍ စဉ်ဆက်မပြတ်တိုင်းရင်းဆေးပညာ စုပေါင်းဆွေးနွေးပွဲကို လစဉ်ကျင်းပလျက်ရှိရာ မေ ၂၆ ရက်မှန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဗဟန်းမြို့နယ် ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်းရှိ ရန်ကုန်တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ သမားတော်ကြီး ဦးကြည်မောင်က ဝိဇ္ဇာဓရဆေးပညာနှင့် အရိုးအကြော၊ အနာပေါက်ကုသုံးခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာတမ်းဖတ်ကြားဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ရာ ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးနိုင်ရန် စိတ်ပါဝင်စားသူတိုင်းရင်းဆေးဆရာများ တက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### ကျိုးဘေးနားမှစာပေရေးချမ်းစင်ကလေးမှာ စာချစ်သူများအတွက် နှလုံးသားအာဟာရဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိ

မန္တလေး မေ ၂၃

မန္တလေးမြို့သို့လာရောက်လည်ပတ်သူမှန်သမျှ ကျိုးမြို့ရိုးနှင့်အတူ နန်းမြို့တော်ကိုလေ့လာလိုက်ရမှ မန္တလေးမြို့ရသကို အပြည့်အဝခံစားရသည်ဟု ညွှန်းဆိုထားကြသည်။

ကျိုးဘေးတွင် နှလုံးသားအာဟာရအတွက် အခမဲ့စာကြည့်တိုက်ဟုခေါ်သော စာပေရေးချမ်းစင်ကလေးကိုလည်းစီစဉ်ထားသည်။ စာပေရေးချမ်းစင်တွင် အခမဲ့စာကြည့်တိုက်ဟု ရေးထိုးထားသလိုလွတ်လပ်ပွင့်လင်းစွာ ပြောဆိုထားသော သဘောထားတစ်ရပ်ကို တင်ပြထားသည်။ထိုသဘောထားမှာ သင်စာအုပ်တစ်အုပ်ယူသွားမည်ဆိုလျှင် သင့်ဆီကတစ်အုပ်အစားပြန်ထားခဲ့ပါ ဆိုသောသဘောထားပင်ဖြစ်သည်။ စာချစ်သူများအတွက် ကျိုးဘေးရှိ စာပေရေးချမ်းစင်ကလေးမှာ နှလုံးသားအာဟာရကို ဖြည့်စွမ်းပေးလျက်ရှိသည်။

အများစုမှာ သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်များစွာရှိနေသည်။ မန္တလေးမြို့ခံများနှင့်အတူ လာရောက်လည်ပတ်သူများ စာအုပ်များလှူဒါန်းနိုင်သလို ပညာဒါနပြုစရာ နေရာတစ်ခုအဖြစ်လည်းတည်ရှိနေသည်။ လက်ရှိကလေးတွင် ကျိုးဘေးတွင် အနားယူအပန်းဖြေကြသော စာချစ်သူများအတွက်

ကျိုးဘေးမှ အခမဲ့စာကြည့်တိုက်ကလေးဟုတင်စားနိုင်သည့် စာပေရေးချမ်းစင်ကလေးမှာ နှလုံးသားအာဟာရကို ဖြည့်စွမ်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျိုးပတ်လည်တစ်ဝိုက်မှာ ကျိုးပြောပြာကိုကြည့်ရှုရင်း မန္တလေးတောင်အလှနှင့်နန်းမြို့ရိုးအလှကို ကြည့်ရှုခံစားလေ့ရှိသည်။ ကျိုးပတ်လည်တွင် ကျန်းမာရေးအတွက် လမ်းလျှောက်သူများဖြင့် စည်ကားသလို သစ်ပင်အရိပ်များတွင် အနားယူအပန်းဖြေသူတို့ဖြင့် နေ့စဉ်စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ကျန်းမာရေးအတွက် အားကစားကိရိယာများစွာထားရှိသလို လွတ်လပ်အေးချမ်းစွာ အပန်းဖြေနိုင်ရန်အတွက် လှပသောခုံကလေးများ အစီအရံထားရှိထားသည်။ ကျိုးပတ်လိုက်သည်နှင့် လှပစွာကင်းကျနေပြီး သဘာဝအတိုင်းလှနေသော ထနောင်းပင်အလှမှာ မြင်သူတိုင်းစိတ်ကြည်နှူးမှုကိုဖြစ်ပေါ်စေသည်အထိ လှပလျက်ရှိသည်။ ကျိုးပြော နန်းမြို့ရိုးနောက်ခံနှင့်အတူ လှပသော သစ်ပင်များစွာသည် လာရောက်လည်ပတ်သူရင်တွင်း အေးချမ်းခြင်းများစွာကို ဖြစ်ပေါ်နေသည်။

(တိမ်တမန်)



### ရန်ကုန်မြို့တွင် အဝေးပြေးကုန်ကားဂိတ်ဝင်း အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော်ပေးစေလို

ရန်ကုန် မေ ၂၃

၁၉၉၀ ခုနှစ်မတိုင်မီ ရန်ကုန်မြို့လယ်ဖြစ်သော လမ်းမတော်၊ လသာ၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်အတွင်းတွင် ကုန်စည်ရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံများ၊ ကုန်ကားဂိတ်များရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု လျော့ပါးရေးအတွက် ယင်းပွဲရုံများ၊ ကုန်ကားဂိတ်များကို ယခုဘုရင့်နောင်ပွဲရုံနှင့် ကုန်တင်နှင့် ကုန်တင်ယာဉ် ရပ်နားစခန်းရှိရာ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်သို့ ၁၉၉၀ ခုနှစ်အလွန်တွင် ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည်။

၁၉၉၃ ခုနှစ်ဝန်းကျင်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံနှင့် ကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းတွင် ယင်းကာလ အသုံးပြုများခဲ့သော ယာဉ်နောက်ပိုင်း ကိုယ်ထည်အရှည်ပေ ၂၀ ဝန်းကျင်ရှိသည့် ခြောက်ဘီးကုန်ကားများအတွက် အကွက်ချတည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အလွန်မှစ၍ ယာဉ်ကိုယ်ထည် ပေ ၃၀ ဝန်းကျင်ရှိသော ၁၀ ဘီး၊ ၁၂ ဘီး ကုန်ကားကြီးများ၊ ၂၀၁၂ နောက်ပိုင်းမှစ၍ အရှည်ပေ ၄၀ ရှိ နောက်တွဲယာဉ်ပါရှိသော ၁၈ ဘီး၊

၂၂ ဘီး ကုန်ကားကြီးများ အသုံးပြုများလာသည်။ သို့ဖြစ်ရာ လက်ရှိဘုရင့်နောင်ပွဲရုံအနေအထားနှင့် ယနေ့ကာလအသုံးပြုနေသော ကုန်ကားကြီးများမှာ ဆီလျော်မှုမရှိဘဲ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုကို ပိုမိုဖြစ်ပေါ်စေသည်ဟု ပွဲရုံဝင်းအတွင်း လုပ်ကိုင်သူများက ပြောဆိုမှုများရှိလာသည်။

နောက်တွဲကုန်ကားကြီးများ နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲထိ ပွဲရုံဝင်းအတွင်း ဝင်ရောက်ခွင့်မပြုခြင်းကိုလိုက်နာမှုရှိ မရှိ စောင့်ကြည့်အရေးယူမှုများရှိနေသည်။ ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိသော ၁၀ ဘီး၊ ၁၂ ဘီး ကားကြီးများအနေဖြင့် ပွဲရုံနှင့် ကားဂိတ်၊ တိုက်ခန်းများရှေ့တွင် နေရာယူ(ပါကင်ထိုး) ထားသည့်အခါ ယာဉ်ကြောနှစ်ကြောစာမောင်းနှင်နိုင်သည့် အဆိုပါ လမ်းသွယ်များတွင် ယာဉ်ကြောတစ်ကြောစာသာ သွားလာနိုင်သည်။

တိုက်ခန်းများရှေ့ရှိ ယာဉ်နှစ်စီးကုန်တင်ကုန်ချပြုလုပ်သည့် နေရာများတွင် ဂိုထောင်သဖွယ် ကုန်ပစ္စည်းများစုပုံထားရှိခြင်း၊ ခင်းကျင်းအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းများ ရှိလာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ပွဲရုံနှင့် ကားဂိတ်များအနေဖြင့် တိုက်ခန်းမျက်နှာစာရှေ့အစား ကားလမ်းမပေါ်တွင်သာ ရပ်နားစောင့်ဆိုင်းခြင်း၊ ကုန်တင်ကုန်ချပြုလုပ်ခြင်းများကို အထူးသဖြင့် ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်း၊ မီးဖိုချောင်သုံးကုန်စည်နှင့် ဆန်အဓိကထား ရောင်းဝယ်နေသည့် လမ်းသွယ်နှင့်လမ်းမများ၊ စာတိမ်မြေဩဇာနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးသုံးပစ္စည်းရောင်းချသည့် လမ်းသွယ်များတွင် မြင်တွေ့နေရသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုဖြစ်စေသည့် အကြောင်းအရာများတွင် ကားလမ်းမ၊ လမ်းဘေးယာဉ်ရပ်နားနေရာ၊ လူသွားလမ်းတို့တွင် စည်းကမ်းမဲ့စားရောင်းချခြင်းများပါ ဝင်နေသည်။ ထိုနည်းတူ ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံဝင်းအတွင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော်လည်း အရေးယူမှုအားနည်းသည့်အတွက် လမ်းကြောင်းပြောင်းပြန်မောင်းနှင်မှုများ မြင်တွေ့နေရ ဆဲဖြစ်သည်။ ပွဲရုံဝင်း အတွင်းသာမက

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ်

( ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ် )

မေလ(၂၅) ရက် မှ (၃၁) ရက်အထိ

ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းအပ်နှံရေး ဖြည့်သူအားလုံးပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေး

### ကရင်တိုင်းရင်းသားစာပေသင်ကြားမည့် ဆရာ ဆရာမများ မွမ်းမံသင်တန်းဆင်း

မြောင်းမြ မေ ၂၃

မြောင်းမြခရိုင် ကရင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီက ကြီးပွားကျင်းပသည့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကရင်တိုင်းရင်းသားစာပေ (ပိုးကရင်၊ စကောကရင်)သင်ကြားမည့် ဆရာဆရာမများ မွမ်းမံသင်တန်းဆင်းပွဲကို မေ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မြောင်းမြမြို့ မုဆိုးကွင်းရပ်ကွက် သတ္တမနေ့ ဥပုသ်အသင်းတော်ဝင်းအတွင်းရှိ အစည်းအဝေးခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် ကရင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကောတဏှညက ဩဝါဒစကား မြွက်ကြားပြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ ကရင်တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဂျီမိုးမြတ်သူ၊ မြောင်းမြမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဇေယျ၊ ခရိုင်ပညာရေးမှူးရုံး လ/ထ ပညာရေးမှူးမန်းသန်းဝင်းတို့က သင်တန်းဆင်း အမှာစကားများ အသီး

သီးပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ များကလက်ခံရယူကြပြီး ပိုးကရင်၊ စကောကရင်ဘာသာ အဆို၊ အကများဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည်။

အောင်မင်း(မြောင်းမြ)



### ရေသယ်ယာဉ် ၄၃ စီးဖြင့် ရေလျှော့ဒါန်းနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် မေ ၂၃

ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းသည် ဧပြီလဆန်းမှစ၍ ဖောင်ဒေးရှင်းပိုင် ရေသယ်ယာဉ်ငါးစီးဖြင့် သောက်သုံးရေများ နေ့စဉ်လျှော့ဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့အထိ လူဦးရေ ၅၀၀၀၀ ကျော်အတွက် သောက်သုံးရေရလွယ်နိုင်ပေးခြင်း မြောက်သိန်းကျော်ခန့်ကို ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းနိုင်ခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ ရေသယ်ယာဉ်စုစုပေါင်း ၄၃ စီးဖြင့် ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းမှ လျှော့ဒါန်းသော ရေဂါလန် ၃၀၀၀ ခန့် (SINO Truck) အမျိုးအစား ရေသယ်ယာဉ်သစ်သုံးစီးသည် ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီတွင် ယာဉ်မောင်းများ၊ ကြီးကြပ်သူများနှင့်အတူ ကမ္ဘောဇဘဏ် လီမိတက် ပြည်ကြီးတံခွန်ဘဏ်ခွဲ စုရပ်မှတစ်ဆင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့၊ ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့နှင့် ဟားခါးမြို့များသို့ စတင်ထွက်ခွာ သွားပြီဖြစ်ကာ အဆိုပါယာဉ်များဖြင့် မြို့ပေါ်နှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများတွင် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အတူ မေ ၂၂ ရက်တွင် ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းသည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး နွားထိုးကြီးမြို့နယ်အတွင်း သောက်သုံးရေရှားပါးသော မြို့ပေါ်နှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများတွင် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် ရေဂါလန် ၃၀၀၀ ခန့် ရေသယ်ယာဉ်သစ်တစ်စီးကို ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် နွားထိုးကြီးဘဏ်ခွဲတံခွန်ခံ ဒေါ်သင်းသင်းမော်က နွားထိုးကြီးမြို့ မြို့မိမြို့ဖဖြစ်သူ မေတ္တာမွန် လူမှုကူညီရေးအသင်းမှ ဦးသိန်းဝင်းထံ ပေးအပ်လျှော့ဒါန်းခဲ့သည်။

(၀၀၀)



(မောင်စေအောင်)

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### ကျပ်သိန်းတစ်သောင်းချီးမြှင့်မည့် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီ တိုးချဲ့နိုင်ရန်ဆောင်ရွက်နေပြီး ရှစ်လအကြာတွင် စတင်ရောင်းချမည်

**ရန်ကုန် မေ ၂၃**  
အစိုးရ၏ ရက် ၁၀၀ အတွင်း ရည်မှန်းချက်ထား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် စီမံကိန်းများတွင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဆုကြေးငွေကျပ်သိန်းတစ်သောင်း ချီးမြှင့်မည့် ကျပ် ၅၀၀တန် အောင်ဘာလေထီ တိုးချဲ့ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ကနဦးရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းထွဋ်က ရက် ၁၀၀ စီမံချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အတွင်း ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကို အဓိက ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ထိလက်မှတ်ကို ရှစ်လအခွင့်အကြာတွင် စတင်ရောင်းချပေးသွားမည်ဟု ၎င်းက ပြောကြားသည်။  
“ကျွန်တော်တို့ဌာနအနေနဲ့ ရက် ၁၀၀ ကာလမှာ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ဖို့ အစီအမံအနေနဲ့ ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်ဖို့က ပထမအချက်ပါ။ နိုင်ငံတကာကို လေ့လာတဲ့အခါကတော့ ထိလက်မှတ်တစ်စောင်ကို နှစ်ဒေါ်လာနီးနီးလောက်ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့က ထိလက်မှတ်ကို လက်ရှိထုတ်နေတဲ့ ကျပ် ၂၀၀ တန်ထိလက်မှတ်အပြင် နောက်ထပ်တစ်စောင် ကျပ် ၅၀၀ တန် ထိလက်မှတ်ထုတ်လုပ်ဖို့ စီစဉ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာလည်း အမြင့်ဆုံးဆုငွေဖြစ်ဖို့ ပထမဆုံးက သိန်းတစ်သောင်းပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယဆုအနေနဲ့ သိန်းငါးထောင်၊ သိန်းတစ်ထောင်၊ သိန်းငါးရာစသည်ဖြင့် ဆုပေးပေးခြင်းများ စွာနဲ့ ဖွင့်လှစ်ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အချိန်ကာလအနေနဲ့ကတော့ ကျွန်တော်တို့ စတင်ဆောင်ရွက်နေပါပြီ။ စတင်ပြီးတော့ ရောင်းချနိုင်မယ့်အချိန်ကတော့ နောက်ထပ် ရှစ်လလောက်အကြာမှာ စတင်ရောင်းချမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက

တော့ အောင်ဘာလေ ကျပ် ၅၀၀ တန် ထိတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်မယ့် အစီအစဉ်ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းထွဋ်က ဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်များအပေါ် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။  
ယင်းသို့ ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီလက်မှတ်အပြင် လက်ရှိ ကျပ် ၂၀၀ တန်အောင်ဘာလေ ထိလက်မှတ်စနစ်နှင့်အတူ ကျပ်ငါးဆယ်တန် အီလက်ထရွန်စနစ် စနစ်သုံး ထိစနစ်တို့ကိုလည်းအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။  
အောင်ဘာလေသိန်းထီဆုကို ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ထုတ်ဝေရောင်းချခဲ့ပြီး ထိတစ်စောင်ကို နှစ်ကျပ်ဖြစ်ကာ အမြင့်ဆုံးထိဆုမှာ ကျပ်တစ်သိန်းဆုဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ယင်းမှ ထိလက်မှတ်ဈေးနှုန်းများ တိုးမြှင့်လာခဲ့ရာတွင် ထိတစ်စောင်နှစ်ကျပ်မှ ငါးကျပ်တစ်ဆယ်၊ ငါးဆယ်၊ တစ်ရာ၊ လက်ရှိ ကျပ် ၂၀၀ တန် အောင်ဘာလေ ထိလက်မှတ်သို့ တိုးမြှင့်ရောင်းချခဲ့သည်။ လက်ရှိ ကျပ် ၂၀၀ တန် ထိလက်မှတ်ကို ၂၀၀၉ခုနှစ် စတင်ထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆုပေးပေးခြင်း အောင်ဘာလေထီ စတင်ခဲ့သည့် နှစ်ကျပ်တန်ထိ ဆုပေးပေးခြင်းများ ကျပ်သုံးသိန်း၊ ကျပ်ငါးသိန်း၊ ကျပ်တစ်သိန်း၊ ကျပ်သိန်းငါးဆယ်၊ ကျပ်သိန်းငါးရာ၊ ကျပ်သိန်းတစ်ထောင်၊ ကျပ်သိန်းတစ်ထောင်ငါးရာ စသည်ဖြင့်တိုးမြှင့်ခဲ့ခြင်း ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။  
အစိုးရ၏ အောင်ဘာလေ ထိလက်မှတ်ဈေးမှာ ကျပ် ၂၀၀ ဖြစ်သော်လည်း အများပြည်သူများ ထိတိုးရာတွင် ကျပ်သုံးရာ၊ ကျပ်သုံးရာငါးဆယ်၊ နယ်မြို့များတွင် ဈေးနှုန်းမြင့်မားစွာဖြင့် ကမ်းရောင်းရသည်ဟု အများပြည်သူများထံမှ သိရပြီး ထိပေါက်အားမှာလည်း နည်းပါးလွန်းသောကြောင့် အောင်ဘာလေထီစနစ်အပေါ် ယုံကြည်အားကိုး ကမ်းရောင်းနည်းပါးလာပြီး တရားမဝင်ချဲ့ထွင်မှုများကိုသာ ကမ်းရောင်းကြသဖြင့် အစိုးရ၏ တရားဝင် အောင်ဘာလေ ထိစနစ်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်သည်ဟု အများပြည်သူများက ဝေဖန်အကြံပြုကြသည်။ **(ဆုန်းလှ)**



### သောက်သုံးရေအဆင်ပြေစေရန် ရေခန်းခြောက်နေသည့်ကန်ဟောင်းများကို ပြန်လည်တူးဖော်

**ရန်ကုန် မေ ၂၃**  
ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ် စိုက်/မွေး(၁)ရပ်ကွက်ရှိ ရပ်ကွက်သူ၊ ရပ်ကွက်သားများ သောက်သုံးရေအဆင်ပြေစေရန် ရေခန်းခြောက်နေသည့် ကန်ဟောင်းများကို ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်း၊ ဆည်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို မေ ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ထိုသို့ ကန်ဟောင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်းနှင့် ဆည်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို Minn Anawrahta Group Co.,Ltd. မှမြေတူးစက်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် မြေသားတူးဖော်လျှော့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “အခုလိုကန်ဟောင်းတွေပြန်တူးတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ စိုက်/မွေး(၁)ရပ်ကွက်မှာဆိုရင် ကန်အားလုံး ၄၈ ကန်ရှိပါတယ်။ ၉ ကန်ကို မြေသားတွေပြန်လည်တူးဖော်ပြီး အလျားပေ ၂၀၀ နဲ့ အနံပေ ၁၀၀၊ အနက် လေးပေဖြစ်အောင်တူးဖော်သွားမှာပါ။ ၁၃ ကန်ကိုတော့ ဆည်ချောင်းပြီးသွားပါပြီ။ ကျန်တဲ့ကန်တွေကိုလည်း ရေပြတ်လပ်မှုမရှိအောင်အတတ်

နိုင်ဆုံးပြုလုပ်ပေးသွားမှာပါ။ လျှော့ခြင်းတဲ့သူတွေက မြေတူးစက်ရယ်၊ စက်ဆီဖိုးရယ်၊ စက်မောင်းတဲ့လူအင်အားရယ်ကို အကုန်လုံးလျှော့ခြင်းပေးပါတယ်” ဟု ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးခင်ထွန်းက ပြောသည်။  
အဆိုပါ စိုက်/မွေး(၁)ရပ်ကွက်တွင်နေထိုင်သူ ဒေါ်အေးဝင်းကလည်း ရာသီဥတုကအရမ်းပူတော့ ကန်တွေလည်း ရေတွေခန်းသွားတယ်။ အခုသောက်စရာရေကို တောင်မှ အဖေးကြီးကနေ သွားခပ်နေရတယ်။ အခုလိုကန်တွေကို ပြန်တူးပေးတော့ ရေအတွက်အခက်အခဲမရှိတော့ပါဘူး။ အရမ်းဝမ်းသာပါတယ်။ လျှော့သူတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။  
အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရန် ခန်းခြောက်နေသောရေကန်များကို ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်းများအပြင် ပရဟိတအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်းပြီး သောက်သုံးရေဘူးများကိုလည်း ဆက်လက်လျှော့ခြင်း သွားနိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **(ကျော်သုမြင့်စိုး)**



### မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ပထမပွဲစဉ်(နေပြည်တော်) ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

**နေပြည်တော် မေ ၂၃**  
မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထူးချွန်သော ဂေါက်သီးအားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာပီဂျီအေတို့ ကြီးမှူး၍ ဧရာဝတီဘက်၏ အဓိကပွဲပွဲစဉ်အဖြစ်ကျင်းပသည့် ၂၀၁၆ မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ပထမပွဲစဉ်(နေပြည်တော်)၏ စတုတ္ထနေ့ (၁၈) ကျင်းပပွဲစဉ်များကို မေ ၂၂ ရက်က ဆက်လက်ကျင်းပသည်။  
စတုတ္ထနေ့ပွဲစဉ်များအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဧရာဝတီဘက်အထွေထွေဖန်နေဂျာ ဦးသန့်ဇော်စိုးက ဝါသနာရှင်အဆင့် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ၌ စုစုပေါင်းရိုက်ချက် ၂၃၀ ဖြင့် ဒုတိယရရှိသော သင်းဝေခိုင်း၊ စုစုပေါင်းရိုက်ချက် ၂၂၃ ချက်ဖြင့် ပထမရရှိသော ခင်မာနွယ်တို့ အားလည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီဘက် အထွေထွေဖန်နေဂျာ ဦးကျော်ဇော်ဟန်က ဝါသနာရှင်အဆင့် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၌ စုစုပေါင်းရိုက်ချက် ၂၉၅ ချက်ဖြင့် ဒုတိယဆုရရှိသော မင်းနိုင်စိုး၊ စုစုပေါင်းရိုက်ချက် ၂၉၀ ဖြင့် ပထမဆုရရှိသော ဟိန်းစည်သူတို့အားလည်းကောင်း၊ ပရော်ဖက်ရှင်နယ်အဆင့်ပြိုင်ပွဲ၌ သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ခြောက်ချက်လျော့ရိုက်ကာ ပထမရရှိခဲ့သည့် အောင်ဝင်းအားလည်းကောင်း ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့သည်။  
ဆက်လက်၍ Max Myanmar Group of Companies ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းကျော်က ပရော်ဖက်ရှင်နယ်အဆင့်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမရရှိခဲ့သည့် အောင်ဝင်း (Modern Hantawaddy Golf Academy) အား ဆုကြေးငွေ ချက်လက်မှတ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ **(အပေါင်)** **(ဖိုးသော်ဇင်)**

### ပွင့်လင်းမြင်သာမှုအားနည်းပြီး တာဝန်ယူမှု၊တာဝန်ခံမှု၊ခိုင်မာသောလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများမရှိ၍ ယင်းမာပင်ခရိုင်မှ ကြေးနီစီမံကိန်းနှင့် ဒေသခံများအကြား ပဋိပက္ခများပိုမိုလာ

**ဘားလင်းကြီး မေ ၂၃**  
လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြသော ပုဂ္ဂလိကပိုင်ကုမ္ပဏီများနှင့် မြန်မာအစိုးရ၏ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု အားနည်းခြင်း၊ တာဝန်ယူမှု၊တာဝန်ခံမှုယုံကြည်စိတ်ချရခြင်းနှင့် ခိုင်မာသောလုပ်ထုံးလုပ်နည်းပုံစံများမရှိခြင်းတို့ကြောင့် ဒေသခံများနှင့် ကုမ္ပဏီ၊ အစိုးရအာဏာပိုင်များအကြား ပဋိပက္ခများ ပိုမိုဆိုးရွားစွာ ဖြစ်ပွားလာခဲ့ကြောင်း မေ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပုံရွာမြို့ ဝင်းယူနီတီဟိုတယ်ခန်းမအတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်သော လက်ပံတောင်းတောင် သုတေသနစာတမ်းတွင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲထားသည်။ လက်ပံတောင်းတောင် သုတေသနစာတမ်းကို မြန်မာနိုင်ငံ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုဆိုင်ရာ အရပ်ဘက်မဟာမိတ်အဖွဲ့ (MATA) နှင့် ဒေသခံများ ကိုယ်တိုင် သုတေသန စစ်တမ်းကောက်၍ ရရှိလာသော အချက်အလက်မှန်များကို အခြေခံထားသော စာတမ်းဖြစ်ကြောင်း MATA စံပယ်တောင်၊ ကြေးစင်တောင်နှင့် လက်ပံတောင်းတောင် စီမံကိန်းအဖွဲ့ဝင်များက ပူးပေါင်းစမ်းသပ်တူးဖော်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ဝါသနာရှိ ကုမ္ပဏီတို့က ပူးပေါင်းစမ်းသပ်တူးဖော်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ဝါသနာရှိ အစောပိုင်းကာလများတွင် ယူဂိုဆလပ်ပိုင် ထိုင်ပိုင် ကြေးနီတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီတို့က ပူးပေါင်းစမ်းသပ်တူးဖော်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ဝါသနာရှိ အစောပိုင်းကာလများတွင် ယူဂိုဆလပ်ပိုင် TB-Bor ကြေးနီ

တွေကို ခံစားနေကြရသော်လည်း လက်ခံကိုင်တွယ်နေရုံမျှသာမဟုတ်ဘဲ အရေးချီးဖောက်မှုတွေ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းတွေ၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုနဲ့ လူထုရဲ့ ကျန်းမာရေးအပေါ် ထိခိုက်စေမှုတွေ ပါဝင်လာပါတယ်။ MATA အဖွဲ့အနေနဲ့ သဘာဝစီမံခန့်ခွဲမှုမှာ ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး တာဝန်ယူ တာဝန်ခံတာတွေ အပြည့်ရရှိဖို့ ဒေသခံတွေပါဝင်တဲ့သယ်ယာပို့ဆောင်ရေးကော်မရှင် ဖြစ်စေနိုင်မယ့် အခြေအနေတစ်ခု ဖန်တီးပေးနိုင်ဖို့ လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အကျင့်ပျက်ခြစားမှု တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အခွန်ဘဏ္ဍာဝင်ငွေတွေ ပွင့်လင်းမြင်သာတော့ရှိဖို့ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” သုတေသီ ကိုအေပရယ်ကြုကြားက ပြောပြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဘားလင်း ကြီးမြို့နယ် သတ္တုတွင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အကြီးဆုံးသတ္တုတွင်းအဖြစ်တည်ရှိနေပြီး ၁၉၆၄ နှင့် ၁၉၆၆ ခုနှစ်ကြားကာလများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဘူမိဗေဒစမ်းစမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်ရေးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့နှင့် ယူဂိုဆလပ်နိုင်ငံပိုင် ကြေးနီတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီတို့က ပူးပေါင်းစမ်းသပ်တူးဖော်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ၁၉၈၀ ခုနှစ် အစောပိုင်းကာလများတွင် ယူဂိုဆလပ်ပိုင် TB-Bor ကြေးနီ

အဖွဲ့အစည်းမှမြန်မာအစိုးရ၏အမှတ် (၁)သတ္တုတွင်း(ME1) အတွက်တစ်နေ့တန်ချိန် ၈၀၀၀ ကျော်ကြေးပါဝင်သောသတ္တုများ ထုတ်ယူနိုင်ရန်အတွက် စက်ရုံတည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။ ၁၉၈၅ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၇ ခုနှစ်အထိ စံပယ်တောင်တစ်ခုတည်းမှ ကြေးနီ တစ်ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်သော သတ္တုတန်ချိန်ပေါင်း ၁၅ သန်းထုတ်ယူခဲ့သည်။  
စံပယ်တောင်၊ ကြေးစင်တောင်စီမံကိန်းအတွက် တွင်း ၁၆ တွင်းဖြစ်သည့် မြေဧရိယာ ၆၂၅၃ ဒဿမ ၀၄ ဧကကို အသုံးပြုခဲ့ပြီး အဆိုပါမြေဧကများတွင် ဒေသခံများပိုင်ဆိုင်သော ဦးပိုင်အမည်ပေါက် လယ်ယာမြေ ၃၈၀၀ ကျော်ပါဝင်ပြီး အခြားသော မြေများမှာလည်း ဒေသခံများလုပ်ကိုင်ခွင့်ရသည့် လယ်ယာမြေအမျိုးအစားများ ပါဝင်ကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါမြေယာများပေါ်တွင် ထွန်ယက်လုပ်ကိုင်စားသောက်ကြသော ကျောက်မျက်အုပ်စု၊ မိုးကြိုးပြင်အုပ်စု၊ မိုးနောက်အုပ်စု၊ ရွှေပန်းခိုင်အုပ်စု၊ မြရိပ်အုပ်စု စသည့်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံများအနေဖြင့် ၎င်းတို့စိုက်ပျိုးမြေများကို မည်သည့်တောင်ဆီချက်၊ ညိုနှိုင်းချက်မျှမရဘဲစွန့်လွှတ်ခဲ့ကြရခြင်းဖြစ်သည်။ ကြေးစင်တောင် စီမံကိန်းကြောင့် ဒေသခံများသဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးမှု၊ လူမှုစီးပွားရေးနှင့်ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ထိခိုက်နှစ်နာမှုများ ရှိနေသော်လည်း ယခုအချိန်အထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လေ့လာမှတ်တမ်းတင်ခြင်းမျိုး မရှိသေးကြောင်း လက်ပံတောင်းတောင် သုတေသနစာတမ်းမှသိရသည်။ **မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)**

# ကြေးမုံ

## အနုပညာ

### ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ

[၂၄ - ၅ - ၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့)]

#### မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား New Channel

၆:၀၀	မင်းကွန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်	အတွက် တို့ဆောင်ရွက်
၇:၃၅	လူမှုစီးပွားမြင်ကွင်းများ	၄:၃၅ Football Magazine (ရော့ပီယိုတက်အသင်း)
၈:၃၅	ပြည်သူ့အတွက် ပထမရက်(၁၀၀) (စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန)	၅:၃၅ မြန်မာ့ဌေးကြေးကွေးကွက်ဆိုင်ရာ စတားပိုင်း (Franchise Business in Myanmar) (အပိုင်း-၁)
၉:၃၅	မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားလူငယ်အစီအစဉ်	၆:၃၅ ကြယ်ပွင့်များရဲ့ရင်ခုန်သံ (အကယ်ဒမီကျော်ရဲအောင်)
၁၀:၃၅	မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားပညာရေးအစီအစဉ်	၇:၃၅ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "မင်္ဂလာပါဂင်နီ" (အပိုင်း- ၂၇)
၁၁:၃၅	"သဘာဝနံ့ကိုက်ညီအောင်နေထိုင်ခြင်း"	၈:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း: နိုင်ငံတကာသတင်း: မိုးလေဝသအခြေအနေ
၁၁:၄၅	"နေပြည်တော်အမျိုးသားပြတိုက်"	၈:၃၅ "ပြည်သူ့အတွက် ပထမရက်(၁၀၀)" (စက်မှုဝန်ကြီးဌာန)
၁၂:၅၀	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ရွှေထီးဆောင်းမိသားစု"	၉:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း: နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ရွှေထီးဆောင်းမိသားစု" (အပိုင်း- ၂၆)
၁:၃၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "မင်္ဂလာပါဂင်နီ" (အပိုင်း- ၂၆)	၉:၃၅ "ပြည်သူ့အတွက် ပထမရက်(၁၀၀)" (စက်မှုဝန်ကြီးဌာန)
၂:၂၀	ဆိုကြမယ်၊ ဖျော်ကြမယ်	၉:၄၅ မြန်မာ့ဌေးကြေးကွေးကွက်ဆိုင်ရာ စတားပိုင်း (အပိုင်း- ၂)
၂:၄၅	"အမျိုးနှင့် မျိုး"	၁၀:၀၀ "အမျိုးနှင့် မျိုး"
၃:၃၅	လူမှုစီးပွားမြင်ကွင်းများ	၁၀:၃၅ မြန်မာ့ဌေးကြေးကွေးကွက်ဆိုင်ရာ စတားပိုင်း (အပိုင်း- ၂)
၄:၁၅	"မိခင်နဲ့ ရင်သွေးကျန်းမာရေး"	၁၀:၄၅ မြန်မာ့ဌေးကြေးကွေးကွက်ဆိုင်ရာ စတားပိုင်း (အပိုင်း- ၂)

မှတ်ချက်။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်း သတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။

#### မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား Entertainment Channel

၆:၀၀	အမွှင်-မိုးလေဝသအစီအစဉ်-ပြည်သူ့နိုက် "အတွင်းမိတ်"	"အချစ်စစ်ရဲ့ အလှတရား" (အပိုင်း-၅၁)
၆:၃၀	ကာတွန်းအစီအစဉ် "The Prince of Egypt" (အပိုင်း-၁)	၈:၃၀ တေးဂီတအစီအစဉ်
၇:၀၀	နိုင်ငံခြားရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ရွှေရောင်လွှမ်းသောနေ့သစ်ဆီ" (အပိုင်း-၃)	၉:၀၀ ဂီတပညာရှင် ကိုနေဝင်း အစီအစဉ် (အပိုင်း-၁)
၇:၄၀	နိုင်ငံခြားရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်းတွဲ	၉:၂၀ နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ
		၉:၄၀ တေးဂီတအစီအစဉ်
		၁၀:၀၀ မြန်မာ့ဌေးကြေးကွေးကွက်ဆိုင်ရာ စတားပိုင်း
		"နွေးအိမ်နွေးကွက်"
		၁၂:၀၀ အစီအစဉ်ပြီး၏။

တစ်နေ့(၆)နာရီမှာ (၄)ကြိမ်ပြသပါမည်။

### MRTV- 4

၅:၀၀	ပဌာန်းပါဠိတော်+ မေတ္တာသုတ်	"ထာဝရချစ်သူသည်သာ" (အပိုင်း-၇၁)
၅:၄၀	"အဟောင်းပစ်၍ အသစ်မရှု" တရားတော် (ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရ)	၅:၄၅ ရန်ကင်းမြင်ကွင်းကျယ် (Toshiba e-Studio 2309A ပစ္စည်းသစ် မိတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနား)
၆:၄၀	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "ထာဝရချစ်သူသည်သာ" (အပိုင်း-၇၁)	၆:၀၀ Health Fix
၇:၅၀	တန်ခိုးကြီးမား ဘုရားစေတီပုထိုးများ (ဖူးမြော်ကြည့်ညိုစုံလင် ပခုက္ကူဘုရားများ တစ်ခွင်)	၆:၁၅ MRTV- 4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "ထာဝရချစ်သူသည်သာ" (အပိုင်း-၇၂)
၈:၀၀	"မင်္ဂလာပါ" The Morning Show	၇:၂၀ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်းတွဲ "လှရည်ချွန်" (အပိုင်း-၃၀)
၉:၃၀	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အိမ်ရှင်မ တို့ချစ်စကား" (အပိုင်း-၁၁၉)	၈:၂၀ ရသစုံညွှန်းတမ်းများ
၁၀:၃၅	ခေတ်သစ်ပျိုမေ	၈:၄၂ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အိမ်ရှင်မတို့ချစ်စကား" (အပိုင်း-၁၂၀)
၁၁:၀၀	အနုပညာမိုးကောင်းကင်	၉:၃၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "နက္ခတ်ပညာရှင် (ဂျွန်းယောလ် ရှိုးလ်)" (အပိုင်း-၁)
၁၁:၂၅	သွားမယ်စားမယ် (ရွှေခိုင်ရာစကား)	၁၀:၀၅ အနုပညာမိုးကောင်းကင်
၁၁:၅၀	MRTV-4 Stage	၁၀:၂၅ MRTV-4 Stage
၁၂:၂၀	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "ဂန္ထဝင် ကုန်သည်" (ဇာတ်သိမ်းပိုင်း)	၁၀:၅၅ World of Knowledge (Locked Up Abroad : Conned to Quito)
၂:၂၀	မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်းတွဲ "လှရည်ချွန်" (အပိုင်း-၂၉)	
၂:၅၅	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ	

### mitv

07:26	Myanmar Social & Charitable Association (EP-3) (Part-1)
07:50	Myanmar Social & Charitable Association (EP-3) (Part-2)
08:26	Myanmar National Poet And Literary Icon; Prolific Writer of Poems & Prose - Min Thu Wun (Ep-2) Student Life & Early Literary Career
08:51	Delicacies From Magwe
09:26	Culture Show: Abdication of King Thibaw
09:43	Inspiration
09:50	Today Myanmar "An impact of El Niño weather event: Water Storage"
10:27	Crab Business (Part-II) Soft Shell Crab
10:40	Family of Toys
07:26	A Day Out With Sarah (EP-7)
07:52	Myanmar Harpist
08:26	" A Day Life Of Kayan Padaung Tribe
08:55	" Fortune Teller: "Yan Moe Aung"

## ဂိုမိးကိုအခြေပြုရိုက်ကူးထားသည့် The Angry Birds Movie အန်နီမေးရှင်းဇာတ်ကား ဝင်ငွေကောင်းလျက်ရှိ

ဂိုမိးလောကတွင် ရေပန်းစားနေသည့် Angry Birds ဂိုမိးကို အခြေပြုရိုက်ကူးထားသည့် The Angry Birds Movie အန်နီမေးရှင်းဇာတ်ကားသည် မေလဆန်းပိုင်းက ပြင်သစ်နိုင်ငံ ပါရီမြို့တွင် စတင်ပြသခဲ့ပြီး မေ တတိယပတ်တွင် အမေရိကန်တွင် ပြသခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ မြောက်အမေရိကရှိ ရုပ်ရှင်ရုံများတွင် ရုံဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၉ သန်းကျော်ဖြင့် ဦးဆောင်လျက်ရှိကြောင်း Box Office Mojo က မေ ၂၂ ရက်က သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားသည် ပြသပြီးအချိန်အတန်ကြာသည်အထိ ရုံဝင်ငွေ အားကောင်းနေဆဲဖြစ်သည့် ကပ္ပတိန်အမေရိကဇာတ်ကားနှင့်အပြိုင် ဝင်ငွေအားကောင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဇာတ်ကားသည် ရုံဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃ ဒသမ ၁ သန်းကျော်ဖြင့် ဒုတိယနေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်။

ထို့အပြင် Neighbors 2: Sorority Rising အမည်ရှိ ဟာသဇာတ်မြူးကားက မေ ၂၀-၂၂ ရက် အထိစာရင်းများအရ ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁ ဒသမ ၈ သန်းဖြင့် တတိယနေရာတွင်လည်းကောင်း၊ Russell Crowe ခေါင်းဆောင်ပါဝင်ထားသည့် The Nice Guys ဟာသဇာတ်မြူးကားကလည်း ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁ သန်းကျော်ဖြင့် စတုတ္ထနေရာတွင်လည်းကောင်း တည်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။



## Baeksang Awards ဆုပေးပွဲတွင် ရေပန်းစားနေသည့် ဆူနီ

တောင်ကိုရီးယားအနုပညာလောကမှ ထူးချွန်သူများကို ချီးမြှင့်သည့် Baeksang Awards ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားတွင် ပေါ့ပီကြယ်ပွင့် ဆူနီက မျက်နှာသစ်အနုပညာရှင်တစ်ဦးအဖြစ် ရေပန်းစားလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ရွှေတက္ကသိုလ်ဆုဟု တင်စားခေါ်ဝေါ်ကြသည့် (၅၂)ကြိမ်မြောက် Baeksang ဆုပေးပွဲကို ဇွန် ၃ ရက်တွင် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုဆုပေးပွဲတွင် တောင်ကိုရီးယားအမျိုးသမီးပေါ့ပီဂီတအဖွဲ့ Miss A မှ ဆူနီက မျက်နှာသစ်မင်းသမီးတစ်ဦးအဖြစ်ရွေးချယ်ခံရရန် ပြောဆိုမှုများရှိနေကြောင်း ပြည်တွင်းမီဒီယာများက ဖော်ပြသည်ဟု စွန့်ပိသတင်းဌာနက သတင်းဖော်ပြထားသည်။

တေးသံရှင်နှင့် ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဆူနီသည် တောင်ကိုရီးယားရုပ်သံလိပ်တစ်ခုဖြစ်သည့် ကေဘီအက်စ်တူးရုပ်သံလိပ်မှ ထုတ်လွှင့်ပြသသည့် Dream High ဇာတ်ကားတွင် သူ၏ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားတွင် စတင်အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ Miss A အဖွဲ့မှအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအဖြစ်လည်း ဂီတလောကတွင်လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဆူနီသည် မကြာသေးသောအချိန်က သူမ၏ဓာတ်ပုံကို အင်တာနက်မှရယူအသုံးပြုကာ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ အဖိုးခံရမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ သူမ၏အေဂျင်စီမှ ဆူနီသည် လူသိများသော အနုပညာရှင်တစ်ယောက်ဖြစ်ခြင်းကြောင့်ဟု မှတ်ချက်ပြုထားသည်။

သရုပ်ဆောင်ပိုင်းဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုအနေဖြင့် ကေဘီအက်စ်တူး ရုပ်သံလိပ်မှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည့် Uncontrollably Fond ဇာတ်ကားတွင် မင်းသားကင်ဂူဘင်းနှင့်အတူ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



## ဘီလ်ဘုတ်ဂီတဆုပေးပွဲပွင့်ပွဲတွင် ဘရစ်တနီစပီးယား ပါဝင်ဖျော်ဖြေ

ဂီတလောက၏ ရေပန်းစားဆုံးသီချင်းများ၊ အနုပညာရှင်များကို ရွေးချယ်ချီးမြှင့်သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၏ ဘီလ်ဘုတ်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို မေ ၂၂ ရက် ညပိုင်းက အမေရိကန်နိုင်ငံ နီဗားဒါးပြည်နယ် လတ်စ်ဗီးဂတ်စ်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ပေါ့ပီဂီတကြယ်ပွင့် ဘရစ်တနီစပီးယားက Work Bitch, "Womanizer," "I Love Rock 'n' Roll" and "I'm a Slave 4 U." သီချင်းများဖြင့် ပါဝင်သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့သည်။

အဆိုပါဆုပေးပွဲအတွက် ဆန်ခါတင်ဆုရှင်များကို ဧပြီ ၁၁ ရက်ကတည်းက ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ယခုဆုပေးပွဲတွင် တေးသံရှင် ဘရစ်တနီစပီးယားက Billboard Millennium Award ကိုလည်းကောင်း၊ ဆယ်စုနှစ်သုံးခုကြာမြတ်သန်းခဲ့သည့် ဂီတသမိုင်းကြောင်းကို အသိအမှတ်ပြုသောအားဖြင့် Celine Dion အား Billboard Icon Award ကိုလည်းကောင်း ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် တေးသံရှင် အဒဲလ်က ဆုပေးပွဲတွင် သူမ၏တေးသီချင်းပို့ဒီယိုသစ် Send My Love (To Your New Lover) ကို မိတ်ဆက်ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးစန္ဒာမောင်-စုစည်းသည်။



## အားကစား

### ဗန်ဟားလ်တစ်ခန်းရပ်ပြီး မော်ရင်ဟိုနဲ့ အသစ်တစ်ဖန်ပြန်လည်မွေးဖွားတော့မယ့်

# အင်္ဂလန်ရဲ့ အစဉ်အလာအကြီးဆုံး မန်ယူ



အက်စ်အေဖလားဗိုလ်လုပွဲမှာ အားလုံးမျှော်လင့်ထားတဲ့ အတိုင်း မန်ယူအသင်းသာဗိုလ်စွဲပြီး မန်ယူနည်းပြ ဗန်ဟားလ်က အသင်းအတွက် ဖလားတစ်လုံးတော့ ဆွတ်ခူး ပေးနိုင်ခဲ့ပေမယ့် ဗန်ဟားလ်နေရာ မော်ရင်ဟိုကို အစားထိုးခန့်အပ်ဖို့ မန်ယူဘုတ်အဖွဲ့ဝင်တွေက ယတိပြတ် ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်နေပါပြီ။ ဒါကြောင့် မန်ယူအသင်းရဲ့ အက်စ်အေဖလားချန်ပီယံဆုက ဗန်ဟားလ်နဲ့ မန်ယူ အသင်းကြား တည်ရှိနေတဲ့ပြဿနာအစဉ်အဆက် လျော့ပါး သွားစေအောင်တော့ မစွမ်းနိုင်ခဲ့ဘူးလို့တော့ ယေဘုယျ သုံးသပ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဗန်ဟားလ်က ကစားသမားသစ် ခေါ်ယူမှုအတွက် နှစ်ရာသီ ပေါင်သန်း ၂၅၀အသုံး ပြုခဲ့တာတောင် ဘာအောင်မြင်မှုမျှ ကြီးကြီး မားမားမရွာ ဖွေနိုင်ခဲ့တာကြောင့် နည်းပြ

မန်ယူကို ဆက်လက်ကိုင်တွယ်သွားမှာ ဖြစ်တယ်လို့ မိဒီယာတွေကို ပြောခဲ့ပါသေးတယ်။ အစောပိုင်းမှာ မန်ယူ ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်အများစုက ဗန်ဟားလ်နဲ့ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းအတွင်း သုံးနှစ်ပြည့်အောင်ကိုင်တွယ် ခွင့်ပေးချင်ပေမယ့် ဒီလိုဆို တစ်ဖက်မှာကမ်းလှမ်းမှုတွေ အများအပြားရရှိထားတဲ့ မော်ရင်ဟိုကို ဆုံးရှုံးရဖို့ရှိနေလို့ အခုလို လျင်လျင်မြန်မြန်ပဲ လမ်းခွဲခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

မော်ရင်ဟိုကိုယ်တိုင်ကလည်း ပြီးခဲ့တဲ့ ရက်သတ္တပတ် က သူဟာလာမယ့်နှစ်ဘာလုံးရာသီမှာ အားကစား လောကကို သေချာပေါက် ပြန်လာမှာဖြစ်တာကြောင့် သူ့ကိုယ်လိုလားလားရှိတဲ့ အသင်းနဲ့ပဲ လက်တွဲသွားမှာ ဖြစ်တယ်လို့ဆိုခဲ့ပြီး တွေ့ဝေနေတဲ့ မန်ယူဘုတ်အဖွဲ့ဝင်တွေ အပေါ် သတိပေးမှုပြုခဲ့ပါတယ်။ မော်ရင်ဟိုကို လိုချင်နေတဲ့ အသင်းတွေထဲမှာ အင်တာမီလန်၊ ဝီအက်စ်ဂျီတို့လို အသင်း တွေပါ ပါဝင်နေလို့ မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ လက်ဦးမှု ရအောင် အက်စ်အေဖလား ဗိုလ်လုပွဲမယှဉ်ပြိုင်ခင်မှာပဲ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက် ရယူခဲ့တာဖြစ် ပါတယ်။

မော်ရင်ဟိုဘက်ကတော့ မန်ယူအသင်းနဲ့ ချိတ်ဆက် နေတယ်ဆိုတဲ့သတင်းတွေကို ဖြေကြားဖို့ ငြင်းဆန်ခဲ့သလို ဗန်ဟားလ်ရဲ့ တုံ့ပြန်စကားအပေါ်လည်း မှတ်ချက်ချခြင်း မရှိခဲ့ပါဘူး။ မန်ယူကစားသမားဟောင်း ဖီးလ်နဗီးလ်

အဆင်မပြေဘဲ ရှိယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ လမ်းခွဲရဖူးသလို အသင်းတစ်သင်းကို တတိယမြောက်ရာသီအထိ ဆက်လက် ကိုင်တွယ်ရင် ရလဒ်ပိုင်းယိုင်သွားတတ်တဲ့ အစဉ်အလာ လည်းရှိသူဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မန်ယူလို နည်းပြ အပြောင်းအလဲ သိပ်မလုပ်ဘဲ ရေရှည်အောင်မြင်ရေးကို ဦးတည်တဲ့အသင်းကို စပိယ်ရှယ်ဝမ်း မော်ရင်ဟို ဘယ်လို ကိုင်တွယ်မလဲဆိုတာ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းပါတယ်။

ဖာဂူဆန်ကိုင်တွယ်ခဲ့တဲ့ ၂၆ နှစ်တာကာလအတွင်း ဥရောပမှာ မန်ယူအသင်းစာမျက်နှာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပေမယ့် ဒီနောက်ပိုင်းနှစ်တွေမှာ ဘောလုံးလောကဟာ ပိုမိုခက်ခဲမှု တွေနဲ့ ပြည့်နှက်လာနေတာကို သတိပြုရပါမယ်။ အရင်က ဖာဂူဆန်ရဲ့ ပြိုင်ဘက်အဖြစ် ရက်ပ်နက်ပ်၊ မားဟူချီ၊ ဝင်းဂါး၊ ဘင်နီတက်ဇ်တို့လောက်သာ လောက်လောက် လားလားရှိခဲ့ပေမယ့် ဒီဘက်ခေတ်မှာတော့ ဂျီဒီယိုလာ၊ ကွန်တီ၊ ပိုချက်တီနီ၊ မက်ဇာရီ၊ ဘီလစ်တို့လို အားကောင်း မောင်းသန် နည်းပြတွေလည်းရှိနေလို့ မော်ရင်ဟိုအနေနဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံဆုကို ပထမရာသီမှာပဲ သိမ်းပိုက်ဖို့မလွယ်လောက်ပါဘူး။

မော်ရင်ဟိုရဲ့ ပရီမီယာလိဂ်နည်းပြအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု မှတ်တမ်းကို ပြန်ပြီးသုံးသပ်ရရင် ဒုတိယရာသီ တွေမှာပဲ အောင်မြင်မှု အထွတ်အထိပ်ကို ရယူနိုင် လေ့ရှိပြီး တတိယရာသီတွေမှာ ရလဒ်ပိုင်းဆိုးရွားခဲ့တဲ့

ဗန်ဟားလ်ကို ထုတ်ပယ်ဖို့ ရွေးချယ်ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ မော်ရင်ဟိုဘက်က ကြည့်မယ်ဆိုရင်လည်း ချယ်လ်ဆီးမှာ ကျွန်းခဲ့ရတာကို ပြန်လည်ကုစားဖို့တစ်ခုတည်းသော နည်းလမ်းဟာ မန်ယူလို အစဉ်အလာကြီး၊ ငွေကြေးအင်အား တောင့်တင်းတဲ့အသင်းကို ကိုင်တွယ်ပြီး သူ့ဘာလုပ်ပြန်င် တယ်ဆိုတာကို ပြန်လည်သက်သေပြရမှာဖြစ်တာကြောင့် မန်ယူနည်းပေါင်းခြင်း ပရီမီယာလိဂ် တစ်ကျော့ပြန် ခရီးဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ထက် ပိုမိုလေးနက်နေမှာ သေချာပါတယ်။ ဒါကြောင့် မော်ရင်ဟိုနဲ့ မန်ယူအသင်းလက်တွဲမှုဟာ စီးပွားရေးပိုမိုဆန်လာတဲ့ ဘောလုံးလောကအတွက် ခက်ခဲ



အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ဖို့ အချိန်တန်ပြီလို့ အားလုံးက ယူဆလာကြတာဖြစ်ပါတယ်။

ဗန်ဟားလ်က ပြီးခဲ့တဲ့ မေ ၂၂ ရက် လန်ဒန်မြို့က ဟိုတယ်တစ်ခုမှာ သူ့ရဲ့ မန်ယူနည်းပြဘဝ တစ်ခန်းရပ်သွား ခဲ့ပြီလို့ စကိန်းစပိုင်သတင်းထောက်ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြား ခဲ့တာကြောင့် မန်ယူအသင်းဟာ လာမယ့်ရာသီမှာ မော်ရင်ဟို ရဲ့ဦးဆောင်မှုအောက်မှာ သက်ဝင်လှုပ်ရှားလာရတော့မှာ သေချာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ စကိန်းစပိုင်သတင်းထောက် ကိုမိန်းစ်ကော်ပါက ဗန်ဟားလ်ကို “ကံကောင်းပါစေလို့” ဆုတောင်းပေးခဲ့ရာမှာ ဗန်ဟားလ်က “ရပါတယ်။ အရာ အားလုံး ပြီးသွားပါပြီ”လို့ ပြန်ပြောခဲ့တာကြောင့် အခုလို မန်ယူနဲ့ ဗန်ဟားလ်အနာဂတ်ချုပ်ငြိမ်းသွားတာကို အသေ အချာသိခွင့်ရခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။

ဗန်ဟားလ်ဟာ ပရီသတ်တွေနဲ့ ဓာတ်ပုံအတူတကွ ရိုက်ကူးခဲ့ပေမယ့် ရာသီသိမ်းနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြား ခဲ့ခြင်းမရှိတာကိုပါ အင်္ဂလန်မီဒီယာတွေက သတိပြုမိခဲ့ကြ တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက် ဗန်ဟားလ်နဲ့မန်ယူ ဆက်ပြီး လက်တွဲဖို့မရှိနိုင်တော့ဘူးလို့ အကြံခန့်မှန်းရေးသားလာ ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဗန်ဟားလ်က ပြီးခဲ့တဲ့ ဧပြီလနှောင်းပိုင်း ကတောင် မန်ယူအနေနဲ့ ရာသီကုန် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့် ရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ သူ့သာ လာမယ့်နှစ်လည်း

ကတော့ မော်ရင်ဟိုဟာ မန်ယူလို ကာလကြာရှည်အောင်မြင် ရေးရည်မှန်းချက်ရှိတဲ့အသင်းနဲ့ အသင့်လျော်ဆုံးပဲလို့ မှတ်ချက်ချခဲ့ပါတယ်။

အခုဆို မော်ရင်ဟိုရဲ့ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်တဲ့ ဂျော့ဂျီမန်း ဒက်ဇ်က မန်ယူအသင်းနဲ့ အပြီးသတ်ဆွေးနွေးမှုတွေ လုပ်ဆောင်ဖို့ ဗြိတိန်ကို မေ ၂၄ ရက်မှာ လာရောက်ဖို့ရှိနေ ပါတယ်။ မော်ရင်ဟို ကိုယ်တိုင်လည်း လန်ဒန်ကို ကြိုတင် ရောက်ရှိနေပြီး ညှိနှိုင်းမှုတွေကို ယူရီး ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်သွားဖို့ရှိနေတာကြောင့် မကြာခင် အချိန်အတွင်း တရားဝင်ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်ကို ချပြနိုင် ဖို့ အလားအလာရှိနေပါတယ်။

မော်ရင်ဟိုကတော့ ဗာရာနို၊ ဂျွန်စတူနို၊ မာရီယို၊ အော့ဘာမီယန်၊ ဂျိမ်းစ်ရိုဒရီဂက်ဇ်တို့နဲ့ မန်ယူကို ပြန်တည် ဆောက်ဖို့ ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မန်နေဂျာသစ် လက်ထက်မှာ လက်ရှိကစားသမားတွေထဲက မားကိုစ် ရိုဂျီ၊ ဟာရဲရား၊ ရွန်းနီ၊ ရွန်ကဲဒါလင်၊ စမောလင်း၊ ဒါမီယန်၊ လင်းဂတ်တို့ရဲ့ အခန်းကဏ္ဍဟာ ဆက်လက်အသက်ဝင်နေ ဦးမှာဖြစ်တယ်လို့ အားကစားကျွမ်းကျင်သူတွေက သုံးသပ် ပါတယ်။

မော်ရင်ဟိုက ထူးချွန်တဲ့ နည်းပြဖြစ်ပေမယ့် မောက်မာ တတ်တဲ့ သူ့စရိုက်ကြောင့် နာမည်ကျော်ကစားသမားတွေနဲ့

မှတ်တမ်းကို တွေ့ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဗန်ဟားလ်ကို ဆက်ထားရင်လည်းပြိုင်ဆိုင် မှုပြင်းထန်တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်မှာ ကြာလေလေ ပိုဆိုးလာလေ ဖြစ်မှာစိုးတာကြောင့် မန်ယူဘုတ်အဖွဲ့ဝင်တွေအနေနဲ့

တဲ့ပဟေဠိပုစ္ဆာလို စဉ်းစားရခက်တဲ့ ကိစ္စတစ်ရပ်မဟုတ်ဘဲ သူ့ဟာသူ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီဖြစ်လာတဲ့ အဖြေသိပြီးသား မေးခွန်းရိုးရိုးလေး တစ်ပုဒ်သာဖြစ်တယ်ဆိုတာ ဘောလုံး ပရီသတ်တွေအားလုံး ခံစားလို့ရတဲ့ ကိစ္စရပ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးနဲ့ မော်ရင်ဟိုရဲ့ ပရီမီယာလိဂ်မှတ်တမ်း						
ဘောလုံးရာသီ	ရပ်တည်မှု အဆင့်	ပွဲအရေ အတွက်	နိုင်	သရေ	ရှုံး	အနိုင် (ရာခိုင်နှုန်း)
၂၀၀၄-၂၀၀၅	ချန်ပီယံ	၃၈	၂၉	၈	၁	၇၆ ဒသမ ၃၂
၂၀၀၅-၂၀၀၆	ချန်ပီယံ	၃၈	၂၉	၄	၂	၇၆ ဒသမ ၃၂
၂၀၀၆-၂၀၀၇	ဒုတိယ	၃၈	၂၄	၁၁	၃	၆၃ ဒသမ ၁၆
၂၀၀၇-၂၀၀၈	ထုတ်ပယ်ခံရ	၆	၃	၂	၁	၅၀
၂၀၁၃-၂၀၁၄	တတိယ	၃၈	၂၅	၇	၆	၆၅ ဒသမ ၇၉
၂၀၁၄-၂၀၁၅	ချန်ပီယံ	၃၈	၂၆	၉	၃	၆၈ ဒသမ ၄၂
၂၀၁၅-၂၀၁၆	ထုတ်ပယ်ခံရ	၁၆	၄	၃	၉	၂၅

ပြည်တွင်းရေးရာ



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး စစ်ဆေး

ရန်ကုန် မေ ၂၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးဝင်းဆွေသည် မေ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးနှင့် သန့်လျင်မြို့နယ် တရားရုံးသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တရားသူကြီးချုပ်သည် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးနှင့် သန့်လျင်

မြို့နယ် တရားရုံးရှိ တရားသူကြီးများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကြန့်ကြာမှုခင်းများ အမြန်ပြီးပြတ်ရေး၊ မှုခင်းလက်ကျန်များ လျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူကင်းရှင်းရေးနှင့် ဝန်ထမ်းရေးရာကိစ္စရပ်များအား လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)



ကျောင်းအပ်နှံရေး လှုံ့ဆော်မြေစိုက်ပို့စတာများ ဘားအံ၌ စိုက်ထူ

ဘားအံ မေ ၂၃

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းနေရေး သီတင်းပတ် လှုံ့ဆော်မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူပွဲကို မေ ၂၃ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ဘားအံမြို့ အမှတ်( ၁ ) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဘောလုံးကွင်းရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းနေရေး သီတင်းပတ် လှုံ့ဆော်မြေစိုက်ပို့စတာကို အမွေးနံ့သာရည်များပတ်ဖျန်း၍ စုပေါင်းစိုက်ထူကြပြီး ဘားအံမြို့ အလက(ခွဲ) ၆ နှင့် အထက(၃)ကျောင်းရှေ့များတွင်လည်း မြေစိုက်ပို့စတာများ ဆက်လက်စိုက်ထူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးနှင့် ဘိန်းပြု၊ ဘိန်းစာမှုန့်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၄)ကော့သောင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မေ ၂၁ ရက်က ကော့သောင်းမြို့ အောင်သုခရပ်ကွက် ကမ်းသာယာလမ်း (၃)ခန်းတွဲတန်းလျားနေ ဝင်းရွှေ၏နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းစာမှုန့် ၃၂ ထုပ် (အလေးချိန် ၂ ဒသမ ၈၈ ကီလို) သိမ်းဆည်းရမိသည်။ အလားတူ မေ ၂၂ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၈)ကျိုင်းတုံမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ သည် ကျိုင်းတုံမြို့ နောင်ဖာရဲ ကင်းရှေ့လမ်းမပေါ်တွင် အားလို့ မောင်းနှင်ပြီး မအားတူ လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၄၂) ရန်ကုန် (အနောက်)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တာမွေမြို့နယ် နတ်ချောင်းရပ်ကွက် သမိန်ဗရမ်းလမ်းရှိ Orange Super Market ရှေ့ လမ်းမပေါ်တွင်တွေ့ရှိသည့် ဟန်စိန်အားရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၂၂၇ ပြားနှင့် အိုက်စ် သူညီ ဒသမ ၀၀၂၅၅ ကီလိုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၆) ကသာမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ကသာမြို့နယ် လမ်းခွကျေးရွာ လမ်းအသုံးပြုခကောက်ခံရေးစခန်းတွင် အေးပို့ မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းပြုဆပ်ပြာခွက် ၄ ခွက် (အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၀၅၅ ကီလို)နှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၉၀ ကိုလည်းကောင်း၊ လေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ(ရန်ကုန်)နှင့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၄၇)ရန်ကုန်(လေဆိပ်)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရန်ကုန်လေဆိပ်မှ ဟဲဟိုးမြို့သို့ ထွက်ခွာမည့် ခရီးသည် ဝင်းအောင်အား ပြည်တွင်းထွက်ခွာဆောင် X-Ray ရှာဖွေစစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် စစ်ဆေးစဉ် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၃၀၊ ဆေးခြောက် သူညီ ဒသမ ၀၀၄ ကီလိုနှင့် အိုက်စ် သူညီ ဒသမ ၀၀၁ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

(ရဲပြန်ကြား)

မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါမြို့နယ်များသို့ နယ်လှည့်၍ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင် နိုင်ရန်အတွက် အသိပေးနှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။

Table with 3 columns: စဉ် (Order), တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် (Region/State), မြို့နယ် (Township). Lists various regions and townships for vehicle license renewal.

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

၁။ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်သည့် ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဒူကထောင်ရပ်ကွက် အမှတ်(၆၉)တွင်ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော ကချင်အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီကွန်ဂရက်ပါတီသည် ယင်းတို့၏ ပါတီအမည်အား ကချင်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ (Kachin National Congress-KNC) ဟုအမည်ပြောင်းလဲခွင့်ပြုပါရန်နှင့် ပါတီအလံနှင့် တံဆိပ်တို့လည်း ဖော်ပြပါအတိုင်း ပြောင်းလဲအသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့တင်ပြလာပါသည်။

၂။ ယင်းသို့ တင်ပြလျှောက်ထားလာသည့် ကချင်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ (Kachin National Congress-KNC) ဟူသည့် အမည်နှင့် ယင်းအဖွဲ့အစည်းက အသုံးပြုမည့် ပါတီအလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ကန့်ကွက်လိုက ယခုကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းနည်းဥပဒေ ၁၄(ဃ)အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကချင်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ (Kachin National Congress-KNC) ၏ အလံပုံစံ



ကချင်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ (Kachin National Congress-KNC) ၏ တံဆိပ်ပုံစံ



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

Large advertisement for 'ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း' (Gold, Industrial Oil, and Exchange Rates). Includes a list of items and prices.

Advertisement for 'ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ အလုပ်သမား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန' (Ministry of Labour and Administration).

Advertisement for Pandora Education.

Advertisement for 'ရထားဝင်ခွင့်သင်တန်း' (Railway Admission Course).

Advertisement for 'ပဒေသာပညာရေး' (Padasa Education).

Advertisement for 'ပဒေသာပညာရေး' (Padasa Education).

Advertisement for 'အမည်ပြောင်း' (Name Change).

Advertisement for 'အိမ်ခြံမြေရောင်းမယ်' (Real Estate).

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း' (Missing Person).

Advertisement for 'အများသိစေရန်ကြေညာချက်' (Public Notice).



# ပြည်သူ့အတွက် ပထမ ရက် ၁၀၀



မေ ၂၄၊ ၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့)

## ကျေးလက်ဦးစီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုများကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မောက်မယ် မေ ၂၃

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင်အတွင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဝန်ကြီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အောက် မေ ၂၁ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးကျော်စိုးသည် မောက်မယ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ပိုင်နံ့မြေနေရာ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်ဆောင်ရွက်သည့် ပထမရက် ၁၀၀ စီမံချက်လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ဟိုနမ့်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း ထိတခေါ့ ရေတားတံတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဟိုနမ့်-

ခူဝိန်-နောင်ပိုလ် ကျေးရွာခင်းဆက် သစ်သားတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုတို့အား သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကြည့်ရှုပြီး စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီစွာဖြင့် ရက် ၁၀၀ အတွင်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီပြီးစီးရေး၊ လုပ်ငန်းအရည်အသွေးပြည့်မီစေရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ တံတားများဆောက်လုပ်ပြီးစီးပါက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများ၏ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

စိုင်းမျိုးသန့်(ပြန်/ဆက်)



## ရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်း

လွိုင်ကော် မေ ၂၃

ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့၏ ရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများအား ရှင်း

လင်းဆွေးနွေးပွဲ ကို မေ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက လွိုင်ကော်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးဦးဘောဇံကို တက်ရောက်၍ အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ

ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးသိန်း၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာသန်းအေးနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အေးအေး၊ ဇော်တို့က ဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့

လွိုင်ကော်ခရိုင်မြန်/ဆက်

## ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်သည့် အနေဖြင့် သုတ၊ ရသစာအုပ်များ စုံ ၃၀၀၀ ကျော် လှူဒါန်း

ပုလဲ မေ ၂၃

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များတွင် စာပေ သုတ၊ ရသစာအုပ်များဖြင့် သက်ဝင်လှုပ်ရှားစေပြီး ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြည်သူ့အတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ၆၁ တိုက်သို့ တစ်တိုက်လျှင် သုတ၊ ရသစာအုပ်များစုံ ၅၀ အုပ်နှုန်းဖြင့် စာအုပ်ပေါင်း ၃၀၅၀ ကို မေ ၁၈ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ပုလဲမြို့ ပုလဲရတနာခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်လှူဒါန်းသည့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားရေးသင်တန်း (၁/၂၀၁၆) တွင် ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသင်တန်းတွင် ပုလဲမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်သိန်းစိုးက ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဘာသာရပ်နှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် များ စံ(၅)ရပ်နှင့်အညီ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပို့ချပြီး ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ၆၁ တိုက်အတွက် တစ်တိုက်လျှင် သုတရသစာအုပ်စုံ ၅၀ နှုန်းဖြင့် စာအုပ်ပေါင်း ၃၀၅၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာစာကြည့် တိုက်များ(ကိုယ်စား) ကန့်ဒေါင့်ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းကျော်က လက်ခံရယူခဲ့သည်။

ပုလဲမြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက်နှစ်ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု (၅၉) အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၁၈၈ ရွာရှိရာ ဖွင့်လှစ်ပြီး ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ၁၈၈ တိုက်အနက် စံ(၅) ရပ်နှင့်အညီ ရှင်သန်အောင်မြင်နေသည့် စာကြည့်တိုက် ၈၅ တိုက်ရှိကြောင်းနှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များတွင် စာပေသုတ၊ ရသစာအုပ်များဖြင့် ရှင်သန်အောင်မြင်စေရေးအတွက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက နယ်မြေကွင်းဆင်း၍ စာဖတ်စွန့်မြှင်တင်ပေးပို့ပေးခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာဖတ်ပိုင်းများ၊ နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်များ ဖွင့်လှစ်ပြီး ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အချိန်မီပို့ချခြင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းခန့်စိုး (ဇေယျာမြေ)

## ကျေးလက်လမ်းပြုပြင်ရန် သဲကျောက်များ စုဆောင်း

ဖားကန့် မေ ၂၃

လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုကောင်းမွန်ချောမွေ့စေရေးနှင့် ပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာ အသုံးပြုသွားလာနိုင်ရေးအတွက် ဖားကန့်မြို့နယ် လယ်ပြင်ကျေးရွာနှင့် နန်စန်း(၂) ကျေးရွာ ဆက်သွယ်သည့်လမ်းမှ အရှည်ပေ ၇၁၆၀ ရှိလမ်းအပိုင်းကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစိုးသန်း၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် သဲကျောက်များစုဆောင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပထမရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်

ငါးသန်းအကုန်အကျခံကာ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

(၆၈၈)

## ကလေးခရိုင်တွင် ရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် လမ်းလုပ်ငန်းများစစ်ဆေး

ကလေး မေ ၂၃

ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၆ ဒသမ ၃၇ သန်းအကုန်အကျခံဖြင့် ရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် မုံရွာ-ယာကြီး-ကလေးဝလမ်းမှ တောင်စာရေးကျေးရွာဆက်သွယ်သည့် အရှည် ၂/၀ ဒသမ ၅ မိုင် မြေသားလမ်းဖြင့်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါလမ်းအား ကလေးခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး

ဦးဇေယျာညို (ခရိုင်အင်ဂျင်နီယာ) နှင့်အဖွဲ့သည် မင်းကင်းမြို့ နယ်ဦးစီးမှူးတို့အဖွဲ့နှင့်အတူ မေ ၃ ရက်က သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ယင်းသို့ စစ်ဆေးရာတွင် မြေယာပြဿနာ အငြင်းပွားမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာတောင်သူများနှင့် အကျေအလည်ပြီးပြတ်အောင်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအား သက်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ရန် ခရိုင်ဦးစီးမှူးက မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှိုးနက်

## ဒီပဲယင်းမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန တောင်သူလုပ်ငန်းခွင် ခိုင်းနွားနှင့် ကျွဲများအား ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေးထိုးနံ့ပေး



ဒီပဲယင်း မေ ၂၃

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ဒီပဲယင်းမြို့နယ် မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာန အနေဖြင့် မိုးတွင်းကာလ၌ နွားနှင့်ကျွဲများတွင် ရောဂါဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသော ခွါနာ၊ လျှာနာရောဂါ၊ ဒေါင့်သန်းရောဂါ၊ ပေါင်ပုတ်၊ လက်ပုတ်ရောဂါများဖြစ်ပွားခြင်းမရှိအောင် ဦးစီးအရာရှိဒေါက်တာဥမ္မာအေး၊ ဒုတိယဦးစီးမှူးများ၊ ဒုလက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများနှင့် တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးလုပ်သားများသည် ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်း၊ ဆေးကုသပေးခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်ပညာပေးဟောပြောပွဲများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ယခုလို မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနက ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်သုံး ခိုင်းနွားနှင့် ကျွဲများရောဂါဖြစ်ပွားခြင်းမရှိဘဲ တောင်သူဦးကြီးများ၏ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို အချိန်မီစိုက်ပျိုးသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ယင်းအပြင် ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန၏ မူဝါဒများဖြစ်သော သားငါးထုတ်လုပ်မှုဖူလုံရေး၊ သားငါးများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ကျေးရွာများ စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်ရေးတို့အတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ပိုလုပ်ငန်းစဉ်များကို အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်လင်း(ပြန်/ဆက်)

## ပထမရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ကျေးလက် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

မိုးကောင်း မေ ၂၃

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပထမ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဆီးဒီယံကျေးရွာအုပ်စု၌ ပြည်သူများသန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိစေရန် စီမံစမ်းရေသွယ်ပေးရေး နှစ်လက်မရေပိုက်လိုင်း အရှည်ပေ ၃၀၀၀ သွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဌာနခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၃ ဒသမ ၇ သန်းအကုန်အကျခံ၍ လည်ပေးကောင်း၊ ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆံ့ ရေကန်နှစ်ကန် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဌာနခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၇ သန်း အကုန်အကျခံ၍ လည်ပေးကောင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကြေးမုံ







## မိုးကြိုကာလ ရေကြောင်းဘက်ဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး အသိပညာပေး

**မြတ် မေ ၂၃**  
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ရက်(၁၀၀)လုပ်ငန်းစဉ်များမှ မိုးကြိုကာလ ရေကြောင်းဘက်ဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို မေ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ငယ်ရပ် ကမ်းနားလမ်းရှိ ပုလဲရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြတ်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးအောင်ကျော်ထွန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသော်က (အောက်မြန်မာပြည်)က တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်းဒေသသည် နှစ်စဉ် မေ ၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ ဆိုးရွားသော ရာသီဥတု (Foul Weather) အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည့် အတွက် ယင်းကာလအတွင်း ပြေးဆွဲခတ်မောင်းနေသော ရေယာဉ်များ ဆိပ်ကမ်းတွင် ဆိုက်ကပ်ထားစဉ်လည်း ကောင်း၊ ရေပြင်တွင်ခတ်မောင်းနေစဉ် လည်းကောင်း၊ မိုးဒဏ်၊ လေဒဏ်၊ လှိုင်းဒဏ် စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်နိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးဖုန်းမိုး (စက်မှုနှင့်

သင်္ဘောစစ်ဆေးရေး)က သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးအတွက် ရေယာဉ်တည်ဆောက်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေး၊ ပင်လယ်ပြင်သွားလာမှု အရေးကြီးကြောင်း၊ သင်္ဘောတည်ဆောက်သည့်အခါတွင် ပြည့်စုံအောင်တည်ဆောက်ပြီး ကြိုခိုင်မှု၊ ပြည့်စုံမှုရှိမှုသာ ပင်လယ်ပြင်အတွင်း ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဦးစီးမှူး၊ ဦးဇော်လွင်ထွေးက ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်များ၊ ရေယာဉ်မှူးများ၊ ရေယာဉ်မောင်းနှင်သူများ၊ ခရီးသည်များ လိုက်နာသတိပြုရမည့် အကြောင်းအရာများနှင့် ပင်လယ်ပြင်လုံခြုံမှု (safety of ship)၊ မိမိရေယာဉ်ဝန်ထမ်းများနှင့် ခရီးသည်များ၏ အသက်ဘေးအန္တရာယ်လုံခြုံမှု (safety of life at sea)၊ တင်ဆောင်ထားသော ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ဘေးအန္တရာယ်လုံခြုံမှု (safety of cargo)အတွက် အဓိကတာဝန်ရှိသူဖြစ်၍ မည်သည့်အချိန်ကာလတွင်မဆို သတိရှိပြီး အန္တရာယ်ကို ကြိုတင်တွက်ဆ၍ ကြိုးစားရှောင်ရှားကြရန်နှင့် ပင်လယ်ပြင်တွင်ဖြစ်စေ၊ ဆိပ်ကမ်းရေပြင်တွင် ဖြစ်စေ မိမိအနီးအနားရှိ လှေသင်္ဘောများ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခြင်းကိုတွေ့ရှိပါက မိမိတတ်စွမ်းသရွေ့ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ဦး(မြတ်)



## တောင်သူပညာပေး နွေစပါးစံပြကွက်ကွင်းပြပွဲနှင့် မျိုးစေ့ပြန့်ပွားခြင်းလုပ်ငန်းများ သီပေါ၌ဆောင်ရွက်



**သီပေါ မေ ၂၃**  
ရမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ တောင်သူနည်းပညာပေး နွေစပါးစံပြကွက်ကွင်း လက်တွေ့ပြသခြင်းကို မေ ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်သိကျေးရွာအုပ်စု ဆွန်အိုက် (ကြံခင်း)ကျေးရွာတွင် ကျင်းပသည်။ ယင်းပြသပွဲသို့ ကျောက်မဲခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဦးမောင်မောင်အေးနှင့် ခရိုင်မြေအသုံးချရေး၊ မျိုးစေ့နှင့်သီးနှံကာကွယ်ရေး ဌာနခွဲမှူးမှတာဝန်ခံများ၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးမိုးကျော်စွာဝင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသောတောင်သူများ တက်ရောက်ကြပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး

ကျားကောင်းမျိုးသန့်သုံးစွဲခြင်း၊ ပေါင်းမြက်နှင့် ပိုးမွှားရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းခြင်းတို့ကို လက်တွေ့ပညာပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့်တာဝန်ခံများသည်တော်ကြိုကျေးရွာအုပ်စုသို့သွားရောက်ကာ ပထမရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး တောင်သူများအားစိုက်ပျိုးနည်းပညာများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ EM ဘိုကာရီ မြေဆွေးပြုလုပ်နည်း လက်တွေ့ပြသခြင်း၊ သီးညှပ်စိုက်ပျိုးရန်အတွက်ပဲစင်းငုံ၊ နေကြာမျိုးစေ့နှင့် ဓာတ်မြေဩဇာများ ပံ့ပိုးထောက်ပံ့ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

## မြကျွန်းသာ စာကြည့်တိုက်ဖွင့်လှစ်

**ရန်ကုန် မေ ၂၃**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ရက် ၁၀၀ အတွင်း ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို မေ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အမှတ်(၂၁)ရပ်ကွက် မြကျွန်းသာစာကြည့်တိုက်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဖွင့်ပွဲတွင် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဟိန်းဝဏ္ဏထက်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးမှူး၊ ဒေါ်အံ့ညွန့်၊ (၂၁)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမျိုးဆန်း၊ မြကျွန်းသာ စာကြည့်တိုက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဆွေတို့က စာကြည့်တိုက်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက စာအုပ်ပြပွဲနှင့် စာဖတ်ပိုင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



**ညောင်တုန်း မေ ၂၃**  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်းပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အတွင်း အများပြည်သူအတွက် ပြည်သူ့အကျိုးပြု ဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ အခမ်းအနားကို ညောင်တုန်းမြို့နယ် ဆားမလောက်ကျေးရွာအုပ်စု ဆားမလောက်ကျေးရွာဓမ္မာရုံ၌ မေ ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်နန်းသီတာဌေးက ပြည်သူများ သိသင့်သိထိုက်သည့် ဥပဒေအကြောင်းအရာများ၊ တစ်လင်တစ်မယားစနစ်ကျင့်သုံးခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေအကြောင်းဆိုင်ရာများ အသိပညာပေးရှင်းလင်းတောပြောခြင်း၊ စခန်းမှူး ရဲအုပ်သူရိန်လင်း (ဆားမလောက်စခန်း)က ရဲလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မော်တော်ယာဉ် ဥပဒေအကြောင်းဆိုင်ရာများနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများရှင်းလင်း အသိပညာပေးခြင်း၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းဗိုလ်က မှုခင်းဖြစ်မှု ပြစ်ဒဏ်များ ကျဆင်း

## ညောင်တုန်းမြို့၌ ရက် ၁၀၀ စီမံချက် ပြည်သူ့အကျိုးပြုအသိပညာပေး ဟောပြော



ပပျောက်စေရေး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်သန္တာဦး (ပြန်/ဆက်)က လူကုန်ကူးမှုဖြစ်ပွား စေနိုင်သည့် နည်းလမ်းများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်ကြီးမားပုံ ဆိုးကျိုးအပြစ်

သိကောင်းစရာများကို အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများနှင့် ရပ်ရွာစာကြည့်တိုက်များ ဖြစ်ပေါ်ရေး၊ စာဖတ်ရရှိနိုင်ခြင်းတင်ရေးနှင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ

ပူးပေါင်းပြီး ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းကျော်(ညောင်တုန်း)

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### လေပြင်းဒဏ်ခံရသော အပင်နှစ်ဆယ်ကျေးရွာသို့ သွားရောက်လှူဒါန်း

ကျောင်းကုန်း ၈၈ ၂၃

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် လှည်းဆိပ်ကျေးရွာအုပ်စု အပင်နှစ်ဆယ်ကျေးရွာတွင် မေ ၁၇ ရက်က လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်ခြောက်လုံး၊ ရွာတေးကုတ်တစ်လုံး ပြိုလဲယိုက်စီးခဲ့ပြီး နေအိမ် ၁၅ လုံး အနိုးလန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာသို့ မေ ၂၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် ကြက်ခြေနီ အသင်းခွဲ ဒုတိယဦးစီးဌာနမှ ဦးအောင်ကျော် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသော Shelter Tool Kits (အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများအစုံ)၊ Hygiene Kits (တစ်ကိုယ်ရည်သုံး ပစ္စည်းများအစုံ) တာပေါ်လင် များကို သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းကြိုင်(မြန်/ဆက်)



## ပဲခူးမြို့နယ်ရမ်းရွာကြီးကျေးရွာတွင် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ရွာအလယ်တံတားကြီးဖွင့်လှစ်

ပဲခူး ၈၈ ၂၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ် ရမ်းရွာကြီးကျေးရွာတွင် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ရွာမတံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မေ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါတံတားသည် ရမ်းရွာကြီးကျေးရွာတွင် ဒုတိယမြောက်တံတားဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ် ရွာသာတံတားအား ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရန်ပုံငွေမှ သိန်း ၅၀ မတည်ပေးပြီး ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများ စုပေါင်းထည့်ဝင်၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ရွာသာတံတားတစ်စင်းတည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည်။ ယခုရမ်းရွာကြီးကျေးရွာ ရွာလယ်ရှိ ချောင်းကူးတံတားဖြစ်ပြီး တံတားအရှည် ၆၆ ပေအကျယ် ၁၄ ပေ ၂ လက်မအမြင့် ၁၃ ပေရှိပြီး မည်သည့်အထောက်အပံ့မျှ မပါဝင်ဘဲ ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများစုပေါင်းထည့်ဝင်

ငွေများဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှစတင် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေ ၂၁ ရက်တွင်ပြီးစီးခဲ့၍ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းတံတားတည်ဆောက်မှုအတွက် စုစုပေါင်းကျွန်ကျ ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၀၀ ခန့်ကျန်ကျခဲ့ပြီး အဆိုပါတံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ရမ်းရွာကြီးရွာမတံတားဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီနာယက ဦးအေးရွှေနှင့် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဦးမင်းစိုးတို့က တံတားဆောက်လုပ်မှုတွင် ကျွန်ကျမှုငွေစာရင်းရှင်းတမ်းများကို ပါဝင်ထည့်ဝင်ကြသော ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများသို့ ရှိစေရန် ရှင်းလင်းဖတ်ကြားခဲ့သည်။

၀၂၃

### သမိုင်းဝင် ပန်းအိုင်ရွှေမူဌာ ဆုတောင်း ပြည့်မြတ်စွာဘုရား ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကျင်းပမည်

မလ္လာင်း ၈၈ ၂၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလ္လာင်းမြို့နယ် ပန်းအိုင်ကျေးရွာတွင် သီရိဓမ္မာသောကမင်းကြီး တည်ထားကိုးကွယ်တော်မူခဲ့သော ရွှေမူဌာဆုတောင်းပြည့်မြတ်စွာဘုရားကြီး၏ နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုဖြစ်သည့် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို ဘုရားကြီး၏ ဩဝါဒစရိယဆရာတော်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိအဖွဲ့ စည်းအဆင့်ဆင့်တို့၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကမှ ကြီးမှူး၍ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကြီးကို ၁၃၇၈ ခုနှစ် နယုန်လဆန်း ၁၀ ရက်မှ နယုန်လဆန်း ၁၄ ရက်ထိ နေ့ ၅ အသံမစဲ မဟာပဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကျင်းပပြီး နယုန်လဆန်း ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဘုရားအနောက်ဇာတင်လှူပြီး ပွဲတော်ကြီးကို ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ဘုရားပွဲတော် ကာလကို နယုန်လဆန်း ၁၅ ရက်မှ ပါဆိုလဆန်း ၂ ရက်အထိ ၁၈ ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဖော်ပွဲရွတ်ပွဲများအဖြစ် ဇာတ်ပွဲ၊ ရုပ်ရှင်၊ ချားရဟတ်၊ မျက်လှည့်၊ ဆပ်ကပ်ပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲတော်ဆိုင်ခန်းများကို ကဆုန်လဆန်း ၁၅ ရက်မှစတင်၍ နယုန်လဆန်း ၈ ရက်ထိ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**ဆောင်ရွေး(မလ္လာင်း)**

### အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုနှင့် စက်ချုပ်သင်တန်းဖွင့်လှစ်

ကျောက်တန်း ၈၈ ၂၃

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဦးစီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်နှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်

အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကျောက်တန်းမြို့နယ် စင်မကော်ကျေးရွာ Learning Centre တွင် စက်ချုပ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂/ ၂၀၁၆) ကို သင်တန်းသူ ၃၀ ဦးဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး တံတားမြို့ Learning Centre တွင်လည်း စက်ချုပ်သင်တန်း (၃/၂၀၁၆) ကို သင်တန်းသူ ၄၈ ဦးဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ စက်ချုပ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ကျောက်တန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် သင်တန်းသူ

များ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်အောင်သန်းမှ သင်တန်းနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလကို ခြောက်ပတ်ကြား သင်ကြားပို့ချသွားမည် ဖြစ်သည်။

**စန်းစန်း (ကျောက်တန်း)**

## မော်လမြိုင် ရေလွတ်မြောင်းများ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

မော်လမြိုင် ၈၈ ၂၃

မိုးရာသီရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး မြို့တွင်း ရပ်ကွက်အတွင်း စည်ပင်သာယာရေးမန္တလေးသန့်ရှင်းရေးအတွက် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးကို မေ ၂၂ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲမှ နံနက် ၁၀ နာရီအထိ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် မော်လမြိုင်စုပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အခုလို ဆောင်ရွက်ရာမှာ မော်လမြိုင်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးစိုးမြင့်နှင့် အထောက်အကူပြု အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိုးမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ သယံဇာတနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိမ်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာန မော်လမြိုင် ဘိနယ်သစ်တောတာဝန်ခံ တောအုပ်ကြီးဦးစိန်သန်းနှင့် သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ မော်လမြိုင်မြေရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ စခန်းမှူးရဲအုပ်မင်းနိုင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မော်လမြိုင်ဒေသ အရန်မီးသတ်တပ်ခွဲမှူး ဦးခင်အောင်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ အုန်းဒုတ်ရွာဒေသအရန်မီးသတ်တပ်ခွဲမှူး ဦးတင်ငွေနှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပြည်သူ့စစ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ NLD ပါတီ ဝင်အဖွဲ့များ၊ ဒေသခံများ၊ မင်းသာကျေးရွာ တောင်သူ ဦးကြီးများ စုစုပေါင်းအင်အား ၃၀၀ ကျော်တို့က ဟဲနဲကျေးရွာမှ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပြည်ထောင်စုကားလမ်းမကြီးနံဘေးမှ ရေလွတ်မြောင်းများနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် အတွင်းရှိရေလွတ်မြောင်း စုစုပေါင်း အရှည်တစ်မိုင် အတွင်းရှိရေမြောင်းများကို မိုးရာသီ ရေစီးရေလာကောင်း



မွန်ရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းတူးဖော်ဆောင်ရွက်ကြသည်။ လက်ဖက်ရည်နှင့် နေ့လည်စာအတွက် ထမင်းဟင်းလျာများဖြင့် တည်ခင်းစဉ်ခံကျွေးမွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နီတိုး

### မွန်ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန တင်ဒါလုပ်ငန်းများရှင်းလင်းဆွေးနွေး

မော်လမြိုင် ၈၈ ၂၃

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မွန်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်လမ်းတံတား၊ ရေပေးရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါတင်သွင်းမည့် ကုမ္ပဏီများအား မေ ၁၆ရက်တွင် ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးတွင် ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးကြည်က တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (နည်းပညာ) ဦးဝင်းနိုင်က ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ (Price Proposal) နှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ အဆိုပြုလွှာ (Technical Proposal) တင်သွင်းခြင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကုမ္ပဏီများမှ မရှင်းလင်းသည့် အကြောင်းအရာများအား ပြန်လည်မေးမြန်းခဲ့ပြီး ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (နည်းပညာ) တို့က ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

**(ကြေးမုံ)**

## ကောက်ဦးစပါးများလှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန် ကျောက်တံခါးမြို့နယ်မှ တောင်သူများ စပါးချွေးကောင်းရရှိ

ကျောက်တံခါး ၈၈ ၂၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ်တွင် ယခုအခါ ကောက်ဦးစပါးများ လှိုင်လှိုင်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် တောင်သူများမှ စပါးရိတ်သိမ်းခြေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် ကောက်ဦးစပါးများကို ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့စက်ချရာ စပါးချွေးကွက်တွင် ဈေးကောင်းရ၍ တောင်သူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့တောင်သူတွေအနေနဲ့ ဒီနှစ် စပါးတွေ အစောကြီးပေါ်တော့ ဈေးကောင်းလာပေါ့။ စပါးတင်း ၁၀၀ ကို ကျပ် ၅၅၀၀၀၀ ဈေးရောင်းရပါတယ်။ အခု

လို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတဲ့ ခေတ်မှာ ကောက်ဦးစပါးတွေကို ရွှံ့ပွတ်ထဲမှာ စက်ကြီးတွေနဲ့ ရိတ်သိမ်းလိုက်တဲ့အတွက် အချိန်ကုန်ငွေကုန်သက်သာပြီး အလေအလွင့်လည်းမရှိ စပါးပင်ကနေစပါးတွေ အိပ်ထဲကိုအရောက် ထည့်ယူနိုင်ခဲ့ပြီး လိုရာကိုအချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ သယ်ယူ ပို့ဆောင်နိုင်တဲ့အပြင် ဈေးကွက်မှာ ဈေးကောင်းနဲ့ရောင်းရပြီး နောက်ထပ်ဆောင်းသီးနှံများကိုလည်း အချိန်မီ ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးနိုင်မှာဖြစ်လို့ တောင်သူများအနေဖြင့် အဆင်ပြေမှုများရှိပါတယ်” ဟု တောင်သူဦးဌေးဌေးက ပြောသည်။

**မောင်ကျော်(ကျောက်တံခါး)**

### ငါးဖွန်ပြင်အမျိုးသား(အကြီးတန်း)စားပွဲတင် တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ငါးဖွန် ၈၈ ၂၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါးဖွန်မြို့နယ် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဖလား အမျိုးသား(အကြီးတန်း)အပျော်တမ်း တစ်ဦးချင်း စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးဝင်းအတွင်း၌ မေ ၁၉ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင် ၁၄ ဦးပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး အုပ်စုခွဲလျက် ပတ်လည်စနစ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြရာ ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ပထမရရှိသူ ပြည့်မြိုးသူ(ပညာရေး)နှင့် ဒုတိယရရှိသူ မြင့်အောင်သိန်း(မြို့နယ်ကော်မရှင်ရုံး)တို့အား မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးအေးကိုနှင့် တာဝန်ရှိသူများမှ ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

**သက်ဇော်ဦး(ငါးဖွန်)**

# ပြောင်းလဲလာသော မြန်မာ့လူမှုဘဝနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ပြဿနာ



## à ဇယား

မြန်မာနိုင်ငံသည် သဘာဝမြေဆီ မြေညှိလွှာ ကောင်းမွန်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကအား ထားရသော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ ယခင်က လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို မိရိုးဖလာ

နွားများ၊ ကျွဲများဖြင့် ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးကြသော်လည်း ယခုအခါ အချိန်ကုန်သက်သာ မြန်ဆန်သည့် လယ်ယာသုံးထွန်စက်များဖြင့် စိုက်ပျိုးလာကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိလူဦးရေ ၇၃ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်ဒေသနေ တောင်သူလယ်သမား

များဖြစ်ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ၄၂ ရာခိုင်နှုန်းမှာ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍကို အခြေပြု၍ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍကို အခြေပြုလုပ်ကိုင်ကြသော တောင်သူ လယ်သမားများကို လူနေမှုဘဝအဆင့်မြင်စေရန် အလေးထားရရှိ၍ ဆောင်ရွက်ပေးမှုကို တောင်သူကြီးများ လိုလားလျက်ရှိကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အညာမြေဒေသမှာ ခေါ်ဝေါ်ကြသော စစ်ကိုင်းတိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် မြန်မာပြည်၏ဆီအိုးကြီး ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာဖြစ်သည့် မြေပဲ၊ နှမ်းနှင့် ကြက်သွန်ဖြူ ကြက်သွန်နီ၊ ငရုတ်၊ ထောပတ်၊ ကုလားပဲ စသည့်သီးနှံများမှာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ အထွက်များသည်။ ၎င်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရန်အတွက်လည်း အခက်အခဲ ပြဿနာများနှင့် ကြုံတွေ့လာကြသည်။

ကျေးလက်ဒေသနေ တောင်သူလယ်သမားများ၏ လူနေမှုဘဝတိုးတက်ရေးနှင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့သည် ထပ်တူကျလျက်ရှိနေသဖြင့် ယခုလက်ရှိအခြေအနေ၌ ကျေးလက်နေလူမှုဘဝသည် အရမ်းနိမ့်ကျနေသည့်ဟု ပညာရှင်တချို့က သုံးသပ်ပြောပြကြသည်။ စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံ၍ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော အဓိကပြဿနာများမှာ စိုက်ပျိုးရေးပြဿနာ၊ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးစရိတ် ချေးငွေပြဿနာ (သို့မဟုတ်) ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များနှင့်လွတ်လပ်စွာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု မရရှိသေးသည့်ပြဿနာ၊ သီးနှံဈေးနှုန်းနှင့် သီးနှံအာမခံ ဈေးကွက်မရှိသည့် ပြဿနာ၊ နည်းပညာနှင့်မျိုးကောင်းမျိုးသန့် အလွယ်တကူမရရှိခြင်း ပြဿနာတို့အပြင် အပူတပြင်း အရေတကြီးဖြစ်နေသော သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေပြဿနာတို့ဖြစ်သည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရာသီဥတုသည်လည်း အယ်နီညိုရာသီဖြစ်နေရာ ဇန်နဝါရီလလယ်မှစတင်ကာ ရာသီဥတု ပူပြင်းလာသဖြင့် တောင်သူများစိုက်ပျိုးသီးနှံအထွက်နှုန်း သိသိသာသာ ကျဆင်းခဲ့ရကြောင်း တောင်သူများက ပြောကြားသည်။ သီးနှံဈေးနှုန်းမှာလည်း မှန်းချက်နှင့် နှမ်းထွက်မကိုက်ဖြစ်ကြသည်။ တောင်သူလုပ်ကိုင်သူ

တိုင်း အဓိကအခက်အခဲသုံးမျိုးနှင့် ရင်ဆိုင်ကြရသည်ဟုဆိုသည်။ ယင်းတို့မှာ ၁။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်း၊ ၂။ အရင်းအနှီးနှင့် ထွန်ယက်ကိရိယာ ၃။ လုပ်သားရှာပါးမှုနှင့်သီးနှံဈေးကွက်တိုက်ဖြစ်သည်။

“ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ မိုးလေဝသပညာရှင်များပြောပြသလို မုတ်သုန်အဝင်နောက်ကျပြီး မုတ်သုအထွက်စောခြင်းတို့ကြောင့် မိုးဦးသီးနှံက မြေပဲနဲ့ နှမ်းများသုံးလခန့်စိုက်ပျိုးရတာလေ မိုးဦးသီးနှံအတွက် မိုးရေအခက်အခဲမရှိပေမယ့်လည်း မိုးနှောင်းသီးနှံဖြစ်တဲ့ ပဲတီစိမ်း၊ ပဲလွန်း ပြောင်းအမျိုးမျိုးတို့အပြင် ဝါများလည်းစိုက်ပျိုးကြတယ်။ အဲဒီအခါကြာရင် မိရိုးဖလာစိုက်ပျိုးခဲ့တဲ့ နွားတွေကိုအားထားကြတဲ့အခါ အချိန်နှောင့်နှေးလာကြတယ်။ လယ်ထွန်စက်ပိုင်ရင်တွေဆိုက ငှားရမ်းကြတော့လည်း တစ်နာရီ ကျပ် ၁၂၀၀၀ ကနေ ကျပ် ၁၅၀၀၀ အထိ အဖိုးအခက တက်လာတယ်။ အချိန်လျဉ်း စိုက်ပျိုးချိန်အမီ စိုက်ပျိုးကြရတယ်။ တစ်ရွာ လယ်ထွန်စက်တစ်စီး သို့မဟုတ် နှစ်စီးလောက်ကို နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့မှုအနေနဲ့ စီစဉ်ပေးစေချင်တယ်” ဟု တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ယင်းအပြင် တောင်သူများအတွက် အခက်အခဲတစ်ခုမှာ အရင်းအနှီးဖြစ်သည်။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးတောင်သူတချို့မှာ အရင်းအနှီးအတွက် ချမ်းသာသောပုဂ္ဂိုလ်များထံမှ အတိုးနှုန်းကြီးစွာ ချေးငွားကြရသည်။ အစိုးရက စိုက်ပျိုးရေးအတွက် ချေးငွေမှာ ယာတောင်သူတစ်ဦး တစ်ဧက ကျပ် ၂၀၀၀၀ နှင့် ၁၀ ဧကအတွက် ကျပ် ၂၀၀၀၀၀ အထိသာရရှိကြောင်း ထွန်ယက်ခအတွက် လောက်ငှမှု မရှိကြောင်းနှင့် လယ်စိုက်တောင်သူမှာ တစ်ဧက ကျပ် ၁၀၀၀၀၀ အထိရရှိသဖြင့် လယ်စိုက်တောင်သူနှင့် ယာစိုက်တောင်သူ ကွာဟမှုများကြောင်း တောင်သူများက ပြောသည်။

နောက်ထပ်အခက်အခဲတစ်ခုမှာ လုပ်သားရှားပါးမှုဖြစ်သည်။ သီးနှံစိုက်ပျိုးချိန်တွင် အခက်အခဲမရှိသော်လည်း ပေါင်းထိုးချိန် မြက်နုတ်ချိန်နှင့် သီးနှံပေါ်ချိန်များတွင် လုပ်သားရှားပါးမှုပြဿနာဖြစ်ကြရသည်။ ချမ်းသာ

သော တောင်သူကြီးများ၏ သာသမီးများလည်း ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူအထိ နိုင်ငံခြားထွက် အလုပ်လုပ်နေကြသည်။ ဆင်းရဲသားများ၏ သားသမီးများလည်း ချေးငွား၍ လည်းကောင်း အိမ်ပိုင်းပေါင်နံ၍လည်းကောင်း နိုင်ငံခြားထွက်အလုပ်လုပ်နေကြသဖြင့် လုပ်သားရှားပါးလာသည်။

ယင်းအပြင် တောင်သူလယ်သမားများ သီးနှံလှိုင်လှိုင်ထွက်ပေါ်လာသည့်အခါ ကုန်သည်ပွဲစားများ၏ ဈေးကွက်ကစားခြင်းကို ခံကြရသည်။ သီးနှံပေါ်ချိန် ဈေးချေးနှိမ်မှု ခံကြရပြီး သီးနှံပြတ်လောက်သည့်အခါ ဈေးတက်၍ ဈေးကွက်ကစားကြသည်။ အရင်းအနှီးအတွက် အတိုးဖြင့် ချေးငွားရသည့် တောင်သူများရသည့်သီးနှံကို ရသည့်ဈေးဖြင့်ရောင်းချ၍ ဆပ်ကြရသဖြင့် အကျိုးအမြတ်မခံစားကြရပေ။

ယင်းကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံခြား ဈေးကွက်ထက် ပြည်တွင်းထွက်သီးနှံဈေးကွက်ကို ထိန်းညှိပေးစေလိုကြသည်။ တောင်သူအတွက် လိုအပ်ချက်ဖြစ်သော အရင်းအနှီးကိုလည်း သက်သာသောအတိုးနှုန်းဖြင့် ရရှိရန် တောင်သူလယ်သမားများ မျှော်လင့်လျက်ရှိကြသည်။ ယင်းတောင်သူလယ်သမားများ၏ ပြဿနာအထွေထွေ ပြေလည်စေရန်အတွက် လယ်ယာမြေခွန်သက်ဆိုင်သော ဥပဒေများ မြေယာမူဝါဒများ ချမှတ်ပေးနိုင်သည့်အပြင် တောင်သူလယ်သမားများအား အကျိုးပြုသော အကာအကွယ်ပေးသော မူဝါဒများ ဥပဒေများဖြစ်နေရန် လွန်စွာအရေးကြီးလှကြောင်း ပညာရှင်များက သုံးသပ်ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အများစုဖြစ်သော ကျေးလက်ဒေသနေ တောင်သူလယ်သမားများဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို မျှတချင့်ချိန်၍ ပညာရှင်များနှင့်တိုင်ပင်နှိုးဆော်ခြင်း အဓိကအကျိုးသက်ဆိုင်သည့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ ဆန္ဒခံယူခြင်း အားလုံးသဘောတူသော မူဝါဒများ၊ ဥပဒေများဖြင့် တောင်သူလယ်သမားတို့၏ ဘဝအခြေအနေကို ပေါ့ပေါ့တန်တန်သဘောထားဘဲ လူနေမှုဘဝအဆင့်မြင့်ရန် အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် တောင်သူများ မျှော်လင့်လျက်ရှိနေပါသည်။

## ငါးသိုင်းချောင်းမြို့နယ်ရင်းသားယာလှပရေးအတွက် အပတ်စဉ်သန့်ရှင်းရေးစတင်ဆောင်ရွက်

ငါးသိုင်းချောင်း မေ ၂၃

ပုသိမ်ခရိုင် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့တို့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မေ ၂၁ ရက် စနေနေ့ နံနက်ပိုင်းက အ-ထ-က ကျောင်းလမ်းဘေးဝဲယာ၌ မြို့ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ စုစုပေါင်းအင်အား ၃၀၀ ခန့်စုပေါင်း၍ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း သန့်ရှင်းရေး ပထမရက်သတ္တပတ်ကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို အပတ်စဉ်စနေနေ့တိုင်း ရက်သတ္တပတ် ၁၂ ပတ်တိုင်အောင် မြို့နယ်ရင်းသားယာလှပရေးနှင့်ပြည်သူ့အကျိုးပြုရေးအဖွဲ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း၊ ကျောင်းဖွင့်ရာသီအမီ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ သန့်ရှင်းသာယာလှပစွာ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ရန် အဆိုပါကျောင်းလမ်း၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး စတင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးမျိုးဇော်သိန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။  
**စိုးမင်းဦး(မြန်/ဆက်)**

## မတ္တရာမြို့နယ်တွင် ဖိတ်ခေါ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပပြီးစီး

မတ္တရာ မေ ၂၃

ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ် ကြားရွာကျေးရွာအုပ်စုတွင် ကဆုန်ညောင်ရေသွန်းပွဲတော် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအထိမ်းအမှတ် ဖိတ်ခေါ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို မြိုင်ပွဲဝင် ၂၂ သင်းဖြင့် ဧပြီ ၂၂ ရက်မှ မေ ၂၁ ရက်အထိ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ မေ ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဗိုလ်လှပွဲပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲဗိုလ်လှပွဲတွင် ထီးတော်မိုးအသင်းနှင့် ဒဟတ်တောအသင်းတို့ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ ထီးတော်မိုးအသင်းမှ အနိုင်ရရှိသွားသည်။ ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ မတ္တရာမြို့နယ် အားကစားမှူးနှင့် ကြားရွာကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ဆုများချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။ **စိုးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)**

## ကဆုန်လပြည့်နေ့တွင် ရေတွင်းရေကန်များ ဆည်ယူခြင်းနှင့် ရေမြောင်း၊ လမ်းများကို သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်၍ကုသိုလ်ပြု

မန္တလေး မေ ၂၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် သီတာအေး ၉၀၂ မြောက်ရပ်ကွက် မဟာမုနိဘုရားကြီးလမ်းနှင့် ရတနာပုံလမ်းထောင့်တွင် ရှိသော အများပြည်သူသုံး ရေတွင်းရေကန်များကို ဆည်ယူခြင်းနှင့် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ရေဆိုးမြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး၊ လမ်းများ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး တို့အတွက် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက် ကုသိုလ်ယူခြင်းကို မေ ၂၁ ရက် ကဆုန်လပြည့်နံနက် ၆ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၂ နာရီအထိ ရပ်ကွက်အတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ကျွန်တော်တို့ ရပ်ကွက်က နှစ်စဉ် ကဆုန်လပြည့်နေ့မှာ အခုလို လုပ်ကြပါတယ်။ ဒီတစ်ကြိမ်ကတော့ ၁၁ ကြိမ်မြောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ တနှစ်ပတ်လုံး အများပြည်သူအသုံးပြုတဲ့ ရေတွင်းကြီးထဲက သဲနုနုတွေ ဆည်ယူတာ၊ ရေတွင်းရေကန် ပတ်ဝန်းကျင်မှာ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်တာတွေ သာမက ဘဲ၊ ရပ်ကွက်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ရေဆိုးမြောင်းတွေကို ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ဖို့အတွက် ရပ်ကွက်ဓမ္မာရုံအသင်းသူ၊ အသင်းသားတွေနဲ့ ရပ်ကွက်သူ၊ ရပ်ကွက်သားတွေက စုပေါင်းဆောင်ရွက်ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို လုပ်တိုင်းလည်း စည်ပင်ကလာရောက်ပြီး ကူညီပေးပါတယ်။ နောက်ပြီး ရပ်ကွက်နေပြည်သူတွေကလည်း ဒီလို လုပ်အားဒါနနဲ့ ကုသိုလ်ယူကြတဲ့သူတွေကို တက်အားသရွေ့ ကျေးဇူးကြတာတွေဟာ တကယ့်ကို ကြည့်နဲ့စရာပါ။ ကျွန်တော်တို့ ရပ်ကွက်လေးရဲ့ စည်းလုံးမှုတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်” ဟု လမ်းနှင့်ရေတွင်း ရေကန် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးချစ်ပေါက် ပြောသည်။

ယင်းအပြင် အဆိုပါရပ်ကွက်ရှိ အကျယ် ၂၀ ပေ၊ အရှည် ၅၇၀ ရှိ



လမ်းအား ကတ္တရာခင်းခြင်း၊ လမ်းဘေးရေနုတ်မြောင်းများ ပြုပြင်ခြင်း၊ လမ်းပုခုံးသားများ ကွန်ကရစ်လောင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရပ်ကွက်နေစေတနာရှင် အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းမှုဖြင့် အောင်မြင်စွာ ပြီးမြောက်ခဲ့ပြီး လမ်းဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ပပံ သံဃာအပါး ၃၀ တို့အား အရက်ဆွမ်းကပ်လှူခြင်း၊ အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်များ ရွတ်ဖတ်ခြင်းနှင့် သံဃာတစ်ပါးလျှင် ဝတ္ထုငွေကျပ် ၁၀၀၀ နှုန်းဖြင့် စုပေါင်းလှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**ဦးဝေ (ဆင်တဲ)**





# ကြေးမုံ

### ကြေးမုံ

## WISE College

မှ ထပ်မံဖွင့်လှစ်မည့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အင်္ဂလိပ်စကားပြောသင်တန်း

### English for Business Communication (EBC)

English for Meeting, English for Presentation, English for Socializing, Effective Business Writing, Business Vocabulary, English Grammar Review စသည့် ဘာသာရပ်တွေကို Level အလိုက် သင်ကြားမှု အတွေ့အကြုံရှိ Local နှင့် Native Speaker Trainer များမှ လုပ်ငန်းပိုင် အခြေအနေများ အတိုင်း လက်တွေ့လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်းဖွင့်မည့်ရက် • ၁၁.၆.၂၀၁၆ သင်တန်းခွဲ • ၀၈၀ နာရီမှ ၃၀၀ နာရီထိ  
သင်တန်းကာလ • (၂)လခွဲ (ဝေရ်၊ တနင်္ဂနွေ)

### Strengthening English Skills for Youths (SESY)

အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားကို ကျွမ်းကျင်စွာ ပြောဆိုရေးသားနိုင်ပြီး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုတိုးတက် လိုသော လူငယ်များ၊ နိုင်ငံခြား၌ ပညာဆက်လက်သင်ယူလိုသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် နိုင်ငံခြားတွင် သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်လိုသူများအတွက် စွယ်စုံရည်ပိုင်စွာ 4 Skills အင်္ဂလိပ် စကားပြောသင်တန်း ဖြစ်သည်။

သင်တန်းဖွင့်မည့်ရက် • ၁၆.၂၀၁၆ (စနေ၊ တနင်္ဂနွေ) သင်တန်းခွဲ • မွန်လုံ (၁၂၀၀ နာရီမှ ၂၀၀၀ နာရီထိ)  
သင်တန်းကာလ • (၂)လ (အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေမှ သီတင်းပတ်တစ်နေ့)

Downtown Campus : ပထမထပ်၊ ၃၈ လမ်း၊ ပထမစား ဆိပ်ကမ်းဘာလမ်း၊ (အပေါ်ဘလောက်)  
စောင့်ကတ်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် Ph : 09 440 463819, 09 440 378 781

## GOLDEN STAR

ကျိုက်ထီးရိုး (နေဝပ်)  
ချောင်းသာ (နေဝပ်)  
ငွေဆောင် (နေဝပ်)  
Ph: 209200, 544383, 430480

### အမည်ပြောင်းခြင်း

အဖ ဦးသန်းရင်(၁၁/ရတန(နိုင်)  
၀၀၂၂၆၆၆၆၆၆၆၆ မောင်ကျော်စိုးလင်း  
အား မောင်ကျော်စောလင်းဟု  
ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။  
မောင်ကျော်စောလင်း

### ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်

- \* ပေ(၁၂၅-၂၅၀) မြေညီ(ထပ်ခိုးပါ)
- \* မြေညီ(Hall)-ကြွေးပြေးပြည့်ခင်းကပ်
- \* အပေါ်ထပ်-MBR(1), BR(1)
- \* ရေပူရေအေး Aircon(2)လုံး
- \* ပြင်ဆင်ပြီးအသင့်နေ၊ ပွဲစားမလိုပါ
- \* စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ နေရာကောင်း
- \* သိန်း(၉၀၀)၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၇၁၀၀၄၄

## ထိမ်းမြားမင်္ဂလာညွှန်ခွဲ ကျေးဇူးတင်လွှာ

မန္တလေးမြို့နေ (ဦးအိမ်မောင်)-ဒေါ်တင်ရီန့် တို့၏မြေး၊  
ဇနီးမော်မြို့နေ ဦးအေးကို-(ဒေါ်ခင်ပု) ဒေါ်စန်းဌေး တို့၏ တစ်ဦးတည်းသော သား

### ဗိုလ်ကြီးကျော်ထွန်းနိုင်

M.B.,B.S.(DSMA), M.Med.Sc.(Internal Medicine)  
အမှတ်(၃) တပ်မတော်ဆေးရုံ(ခုတင်-၃၀၀)

နှင့်

ရန်ကင်းမြို့နေ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမြင့်(ဦးမင်း)-ဒေါ်တင်တင်ထွေး တို့၏မြေး၊  
ဦးမြင့်ဆွေ-ဒေါ်သီတာစိုးတို့၏ တစ်ဦးတည်းသော သမီး

### မခင်ဆွေရည်ထူး

Final Year(E.Major)

Guest Relations Officer @ Sule Shangri - La Hotel

တို့၏ ၁၅-၅-၂၀၁၆ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) Sule Shangri - La Hotel(Myanmar Ballroom)၌ ကျင်းပ  
ပြီးစီးခဲ့သော မင်္ဂလာညွှန်ခွဲ အခမ်းအနားတွင် မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးနှင့် မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်  
တို့ကို ဆင်ဖြူဆင်တင်ပေးပါသော ဝတ္ထုကျော်ထင် ဦးလှမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ဆွေဆွေရီန့် တို့အားလည်း  
ကောင်း၊ မေတ္တာဖြင့် ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ဦးမင်း) သီဟသူရ မဟာသီရိသုဓမ္မ  
ဦးတင်အောင်မြင့်ဦးနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်စောနှင့် တို့အားလည်းကောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ဇေယျကျော်ထင် ကျော်ညွန့်  
(ဦးမင်း)နှင့်ဇနီး ဒေါ်သီတာစိန် တို့အားလည်းကောင်း၊ စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၁၂)မှ အရာရှိကြီးများနှင့်  
ဇနီးများအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာညွှန်ခွဲသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော စစ်ဘက်/နယ်ဘက်မှ  
ဂုဏ်သရေရှိ စည်သူတော်များ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် သူငယ်ချင်းများအားလည်းကောင်း၊ လူကိုယ်  
တိုင်မကြွရောက်နိုင်သော်လည်း မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ပစ္စည်း ပေးပို့ချီးမြှင့်ကြပါသော ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန-  
ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇေယျကျော်ထင် သော်လွင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်လှလှစံ တို့အားလည်း  
ကောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန-ဆေးဝန်ထမ်းညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇေယျကျော်ထင် စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး  
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ဒေါ်ကေသီကျော် တို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားများအဖြစ် ဆောင်ရွက်  
ပေးပါသော ဦးဝင်းတင်၊ မေတ္တာဖြင့် မင်္ဂလာအခါတော်ပေး သီဆိုပေးပါသော နိုင်ငံကျော်တေးသံရွှင်  
စိမ်းမိမိ၊ မင်္ဂလာတေးသံသားများဖြင့် တီးခတ်ဖျော်ဖြေပေးပါသော The Aces တေးဂီတအဖွဲ့နှင့် အဆိုတော်  
များ၊ မင်္ဂလာပန်းကြဲပေးပါသော မထက်မှူးရတီ၊ အောင်စံပယ်ပန်းကုံးဇနီးဒေါ်ဆောင်ပေးပါသော  
မအင်ကြီးမွှေး၊ မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်ကလပ်ကို ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မလွန်းဆုဝေ၊ သတို့သားအရံ  
ဗိုလ်ကြီးနေမျိုးအောင်နှင့် ဗိုလ်ကြီးဇွဲသုရီန့်၊ သတို့သမီးအရံ မကျော့ကေခိုင်မြင့်နှင့် မဝေဝေအောင်၊ မင်္ဂလာ  
ဝတ်စုံ မိတ်ကပ်ဆံပင် မထက်(Pop Soul)နှင့်အဖွဲ့၊ Pre-Wedding Photo နှင့် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို  
ဓာတ်ပုံ/ဗီဒီယိုဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ပေးပါသော Dior အဖွဲ့၊ ပန်းအလှ ကိုစိုင်း၊ Sule Shangri - La Hotel  
F & B မှ မန်နေဂျာနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အဘက်  
ဘက်မှ မေတ္တာဖြင့် ပိုင်းဝန်းကူညီပေးပါသော ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးလိုက်လှဲစွာ  
ကျေးဇူးဥပကာရ တင်ရှိပါကြောင်း။

နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့်  
ဗိုလ်ကြီးကျော်ထွန်းနိုင်-မခင်ဆွေရည်ထူး

## မြန်မာ့လက်ဖက်ရည်ရွှင်သဘာဝစစ်

# Royal

## Myanmar Teamix

### ဧည့်ဝတ်ပျူငြာ တို့ မြန်မာ



## မြန်မာတို့ရဲ့ ဧည့်ဝတ်ကျောပွန်မှုအတွက် ဂုဏ်ယူစရာ ရွှင်ရယ်မြန်မာ...

www.facebook.com/RoyalMyanmarTea

### တောင်သာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)

### ဒုတိယအကြိမ်ဆွေခိုင်ဆုတံဆိပ်ပြိုင်ပွဲစာမူဖိတ်ခေါ်ခြင်း

“သင်္ချာရောင်စဉ်နှင့် လူမှုကမ္ဘာတို့ ပေါင်းစပ်ဖွဲ့စည်းခြင်းပုံရိပ်”

"Composite Image of Spectrum of Mathematics and Social World" ကို  
ထင်ရှားပေါ်လွင်အောင် ခြယ်မှုန်းပြထားသော မြန်မာဘာသာဖြင့် ရေးသားထားသည့်  
သင်္ချာဆောင်းပါးများ ပေးပို့ကြပါရန် တောင်သာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)အဖွဲ့က  
ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

ဆောင်းပါးရေးသားရန်အတွက် သတ်မှတ်ချက်များ

- (၁) တီကွဲမုန်ကန်သော သင်္ချာအကြောင်းအရာ အချက်အလက်အချို့ပါရှိရမည်။
- (၂) လေးလံရွပ်ထွေးသော သင်္ချာတွက်ချက်မှုမျိုးကို ရှောင်ကျဉ်ရမည်။
- (၃) သင်္ချာအခြေသင်္ချာအတွေးကို ပေါ်လွင်အောင် ကိုယ်ပိုင်အမြင်ဖြင့် တင်ပြနိုင်ရမည်။
- (၄) လူမှုရေးနယ်ပယ်တစ်ခုခုဖြင့် သင်္ချာကို ဆက်စပ်ဖော်ဆောင်ပေးရမည်။
- (၅) လူ့အဖွဲ့ဖွဲ့စည်းမှုလုပ်ငန်းလက်စွပ်သော ပေါ့ပါးသက်လက်သည် အရေးအသားမျိုးကို ဦးစားပေးရမည်။
- (၆) သင်္ချာနှင့်လူသားသည် မခွဲခြားနိုင်ဆိုသည်ကို မြင်သာအောင်သရုပ်ဖော်နိုင်ရမည်။
- (၇) သုတအမြင်ကို ဦးတည်သော ရသအသွင်ဆောင်ပေးမှုဖြစ်စေရမည်။
- (၈) ဆောင်းပါးရေးရာ၌ "ကပွယ်ပေစစ်၏ သင်္ချာရောင်စဉ်နှင့် လူမှုကမ္ဘာ" စာအုပ်ဖတ်ရပြီး နမူနာယူနိုင်သည်။
- (၉) ဆောင်းပါးခေါင်းစီးအမည်ကို ကြိုက်နှစ်သက်ရာ ရွေးချယ်သတ်မှတ်နိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- (၁၀) ကိုယ်ပိုင်ဟန်နှင့် ကိုယ်တိုင်ရေးဆောင်းပါးဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံချက်ပြုရမည်။
- (၁၁) ဆောင်းပါးရှင်သည် အသက်(၆၀)ထက်မကြီးသူ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
- (၁၂) ဆောင်းပါးသည် မြန်မာဘာသာကွန်ပျူတာစာပေဖြင့် စာမျက်နှာ(၈)မျက်နှာအောက် မလျော့နည်းစေဘဲ၊  
စာမျက်နှာ(၁၂)မျက်နှာထက် မကျော်လွန်စေရ။ (အခြေအနေပေါ်မူတည်၍ စာမျက်နှာ အတိုးအလျှောက်ကို  
စဉ်းစားပေးမည်။)
- (၁၃) ရွေးချယ်ခံဆောင်းပါးရှင်သည် ဆုရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခြင်းမခံရမီ ဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ရှေ့မှောက်တွင်  
ဆောင်းပါးကို ကိုယ်တိုင်ဖတ်ကြားရှင်းလင်းတင်ပြရမည်။
- (၁၄) ဆုရွေးဆောင်းပါးရှင်ကို တောင်သာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)နှစ်ပတ်လည် တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဆွေခိုင်မိသားစုက  
ဆုတံဆိပ်နှင့်အတူ ကျပ်ငွေသိန်း(ကျပ် ၁၀၀၀၀၀/-)ကို ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်သည်။
- (၁၅) ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါးရေးသူ၏ ဆက်သွယ်နိုင်သောလိပ်စာအပြည့်အစုံကို ဖော်ပြလျက်-နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး  
ကတ်ပြားမိတ္တူနှင့်အတူ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တောင်သာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) အမှတ်(၁၀)၊ ဦးထွန်းမြတ်လမ်း၊  
တာမွေစာတိုက်၊ ရန်ကင်းမြို့ လိပ်ဖုန်း ၂၀၁၆ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်နေ့ မတိုင်မီ အရောက်ပေးပို့ရမည်။  
(အချိန်မီရောက်ရှိသော စာမူများအတွက် အဖွဲ့က တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။) အဖွဲ့အစည်း

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

စမ်းချောင်းမြို့နယ် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂၀C1၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၁၄၈၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၄၄) တရုတ်ကောင်းလမ်း၊  
သံတော်အရပ်ကွက်၊ (ဒေါ်တင်လှိုင် မိအိမ်အိမ်-၀၅၅၀၀၅)အမည်ပေါက် မြေပိုင်ရှင်အား မိခင် ဒေါ်တင်လှိုင်သည်(၁၈-၂-၂၀၁၆)ရက်တွင်လည်း  
ကောင်း၊ မခင်ဦးကျော်မောင်သည် (၂၅-၈-၁၉၅၇)ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ မောင်မြစ်သူ ဦးမြင့်ဆန်းသည် (၁၆-၁-၂၀၁၆)ရက်တွင် (လူပျို  
ကြီးဘဝ)ဖြင့်လည်းကောင်း ကွယ်လွန်ကြသဖြင့် ဒေါ်စမ်းဝင်း(၁၂/မေ(နိုင်)၀၂၂၀၂၀၊ ဒေါ်သန်းဝင်း(၇/ရတန(နိုင်)၀၀၃၅၅၅)တို့မှ အမည်  
ပေါက်၏ သမီးများအတိုင်း(၁-၃-၂၀၁၆)ရက်တွင် ကျမ်းကျိန်လွှာ ထောက်ခံကမ်းကျိန်လွှာ သေစာရင်း၊ အမည်ပေါက်စာချုပ်တို့  
တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံလမ်းပွဲစုံ  
အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ  
အပ်ပါသည်။  
ဦးမြင့်ဆန်းနှင့်မြစ်သူအဖွဲ့၊ ရန်ကင်းမြို့တော်တည်ငယ်ယောင်ကောက်မိတ်



ကြေးမုံ



# ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း



## Myanmar Thilawa SEZ Holdings (MTSH)

မြန်မာသီလဝါ အက်(စ်)အီးဇက် ဟိုး(လ်)ဒင်းပတ်ပလစ်လီမိတက်၏

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သွားခြင်းနှင့်

MTSH ၏ တစ်ခုတည်းသောအကြံပေးကုမ္ပဏီအဖြစ် CB Securities မှပံ့ပိုးပေးခွင့်ရသည့် အတွက် CB Bank နှင့် CB Securities မိသားစုများမှအထူးပင်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါသည်။



### ရွှေကမ်း အပူခံ သွပ်ပြား



-နွေရာသီအခါ အိမ် (သို့) အဆောက်အဦး အတွင်း အပူဒဏ်ကို မခံစားရခြင်း။



-မိုးရာသီ အခါ အိမ် (သို့) အဆောက် အဦး အတွင်း မိုးရွာသည်အသံကိုမကြားရခြင်း။



-အပူခံသွပ်ပြား အတွင်းရှိ ဖွဲ့ချပ်မှာ Expandable Poly Styrene (EPS) ကော်ဇောကို အသုံးပြုထားသောကြောင့် မီး မလောင်ကျွမ်းနိုင်ခြင်း။

#### အပူခံသွပ်ပြား ထူးခြားချက်များ

-အပူချိန် ၉၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၁၃၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိခံနိုင်စွမ်းရှိခြင်း။

-နည်းစနစ်တကျတည်ဆောက်ပါက အနစ် ၂၀ အထိပြုပြင်ရန် မလိုပဲယိုခြင်း၊ ပေါက်ခြင်း၊ သံချေးမတက်ခြင်း။



#### Container House များကိုလည်း ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် လွယ်ကူလျှင်မြန်စွာ ရရှိနိုင်ပါသည်။

အပူခံသွပ်ပြားကို လူနေအိမ်များ၊ တည်းခိုခန်းများ၊ တိုက်ခန်းများ၊ ဆေးရုံများ၊ ကျောင်းများ၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ လေယာဉ်ဂိုဒေါင်၊ အားကစားရုံ၊ လူနေအဆောင်များ၊ စားဖိုဆောင်များ၊ ရွှေ့ပြောင်းရလွယ်ကူသောလုပ်ငန်းခွင်သုံးအဆောက်အဦး(ယာယီ)များကို လျှင်မြန်စွာ ဆောက်လုပ်နိုင်ပါသည်။  
ဆက်သွယ်ရန်။ ။ အမှတ်(၂၂)၊ ပန်းတင်္ဂါဝန်ဦးရွှေတင်လမ်း၊ စက်မှုဇုန်(၁)၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph:01-685985, 685990

## MONSOON PROMOTION

1st May to 30th Jun



အထူးမြှင့်တင်သည့် နည်းလမ်းများ - Hire Purchase • Rental • Lease • Trade-in



3 Year Unlimited Onsite Service

USD-710 USD-667



FREE

MONO LASER PRINTER (1500W)



3 Year Unlimited Onsite Service

USD-2,750 USD-2,650

USD 184 / mth OR



FREE

Page Pro 5650DN HI-SPEED MONO LASER PRINTER

09-253547980, 09-253547981, 01-383932, 01-383934



**NELC Nelson English Language Centre**  
[www.facebook.com/nelvankin](http://www.facebook.com/nelvankin) [www.nelccentres.com](http://www.nelccentres.com)

*Don't Worry, Just Speak!*

\* သင့်ရဲ့ အင်္ဂလိပ်စာ အဆင့်အသွေး \* ကို NELC မှာ မြှင့်တင်လိုက်ပါ။

- Pre-school** 3 to 5 years old → **5 - Fundamental Developments**  
 Mental, Emotional, Physical, Social, Critical
- Young Learners** 6 to 15 years old → **Regular Classes**  
**Saturday & Sunday**
- Adults** Over 16 years old → **Communicative English Class & IELTS**

**Enroll Now !**

ခေါ်ဆိုကုန် : 01 523680, 526311    ဝမ်းရောင်း : 01 501947, 098612639    ဝိုင်းဆောင်ကျောင်း : 01 256516-7  
 ရန်ကင်း : 01 8550727-8    မရမ်းကုန်း : 09 73065345    ရန်ကင်း : 01 8550727-8    မရမ်းကုန်း : 09 73065345  
 မနုလေး : 09 91023900    လားရှိုး : 082 26611    မြင်းခြံလွင် : 09 400306019    တာရှီလီတ် : 084 52572

**ကား ချီးစုံ**  
 (Alphard/Crown/MarkII/ဆန်းထွန်း/ Hiace/ဗဟို/သင်္ဘော/ပေါ့/ဟို/ဟီ/ဒီ/ဟို/ဟီ/ဒီ) များကို ချီးစုံအမျိုးမျိုးအတွက် ပေးဆောင်ပေးဆောင်ပြီး သက်တမ်းရှည်အထိ ချီးစုံအသုံးပြုခွင့်ပေးပါသည်။  
 ဖုန်း : 09795549249, 095418126

**ကားသစ်ငှက်**  
**CAR RENTAL**  
 အားသုံးစီးစဉ်အချိန်လိုအပ်သည့် ကား ယာဉ်ပိုင် ဝယ်ယူအသုံးပြု  
 ဖုန်း : 09-43117680, 09-5059821

**ယမင်းသ**  
 ဝမ်းရောင်းအမျိုးမျိုးနှင့် ၂၆ ဖြူတွင်း၊ ဖြူပြင်း၊ လှူငွေငွေရန် ကာမျိုးစုံ ပိုမိုပါသည်။  
 ယာဉ်ပိုင် ဝယ်ယူအသုံးပြုခွင့်ပေးပါသည်။  
 ဖုန်း : 095174914, 095136421

**OBF Language and Business Institute**

**IELTS** (IELTS UKVI, IELTS life Skills AI & BI)  
**ICM Approved Centre**  
**ICM(UK) Single Subject Management Diploma**

Ses	Courses
A.	Business Management and Administration (Dip BMA)
B.	Marketing Management (Dip MM)
C.	Human Resources Management (Dip HRM)
D.	Business Management Administration (Dip BMA)
E.	Marketing Management (Dip MM)
F.	Business Management Administration (Dip BMA)
G.	Debate & Leadership Development (Cert DLD)
H.	Organizational Development & Change (Dip ODC)
L.	English Course For Business Communication (Cert)

**5-Skill Development**  
 OBF Beginner (Level 1) ⇨ Aged 7 to 9  
 OBF Beginner (Level 2) ⇨ Aged 10 to 12  
 OBF Beginner (Level 3) ⇨ Aged 13 to 15

Bld. No. 200/208, 5<sup>th</sup> Floor, 35<sup>th</sup> St., Kyaokada Tsp., Yangon, Myanmar.  
 Tel: (95-1) 249178 HP: 09 5061343, 09 513 8867, 09 48800410.

**ခိန်ရတနာ** အမှတ် ၇၆၊ ၃၂ လမ်း (အောက်)၊ ၀၉ ၅၁၀ ၂၇၅၀

ခိန်ရတနာ (ခေတ္တအုပ်စု) စတင်ကာ (ရေခဲအုပ်စု) မှ စတင်၍ အလုပ်မပာကတပေါ် မူတည်ပြီး ခိန်ရတနာ (ခေတ္တ၊ ဥစ္စာ၊ ဥစ္စာအုပ်စု) ဖြင့်၎င်း၊ စတင်ကာ (ခေတ္တ၊ ဥစ္စာအုပ်စု) တို့ဖြင့်၎င်း အရည်အသွေးအာမခံဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါသည်။

A4 တွက်ပုံ (ခ) မှတ်တိုင်	A4 တွက်ပုံ (ခ) မှတ်တိုင်	A4 တွက်ပုံ (ခ) မှတ်တိုင်
၀-၅ ကျပ်	၀-၅ ကျပ်	၀-၅ ကျပ်

**ဝမ်းတော်ပြည့်ပညာဒါန**  
**L.C.C.I Level I & II စာရင်းကိုင်သင်တန်း**

စာရင်းကိုင်ပညာကို အခြေခံမှစ၍ အင်္ဂလန်စာမေးပွဲကို ထူးချွန်စွာအောင်မြင်သည်အထိ သင်ကြားပေးမည်။  
 သင်တန်းပညာစုံစာမေးပွဲစနစ် (မေ-ဇူလိုင်)၊ (တန်းဆွဲ-၁၀) သင်တန်း၊ (မေ-ဇူလိုင်)၊ (တန်းဆွဲ-၁၀)၊ (တန်းဆွဲ-၁၀)။  
 သင်တန်းတက်ရောက်လိုသူများသည် ဝမ်းတော်ပြည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ တောင်ညောင်တန်းလမ်း၊ ဟင်္သာတမြို့နယ်၊ ပါရမီလမ်း၊ အမှတ် (၃) ဝိုင်းဖုန်း - ၀၉ ၇၅ ၆ ၂၅ ၂၉၀, ၀၉ ၅ ၄ ၁ ၀ ၉ ၀ ၀ ၉, ၀၉ ၅ ၀ ၈ ၈ ၈ ၂ ၆ ၄ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း၍ ကြိုတင်စာရင်း သွင်းတက်ရောက်သင်ယူနိုင်ပါသည်။

**TALENT HIGHWAY**  
 စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်လုပ်ငန်းကွင်းကျင့်မှုလက်တွေ့ သင်တန်းများ

**Professional Certificate For**  
 1. Strategic Marketing Project Planning (May 31)  
 2. Human Resources Management (May 30)  
 3. Applied Psychology in Human Resource Management (May 28)  
 4. Business Project Planning & Monitoring (BPPM) (July 30)  
 5. General Principles of Business Management (June 25)  
 6. Strategic Marketing Management (July 23)

**Early Bird Discount 10%**  
 May လတွင် စာမေးပွဲအသုံးပြု လက်ခံပေးပါမည်။  
 သင်တန်းသွင်းပေးခြင်း များ စွမ်းဆောင်ရည် တက်ရောက်ပါမည်။ **30% discount** ကုန်ပစ္စည်းများအား  
 No1614-B, The Pyaw Mye (1) U Tun Lin Chan St, Hledan, Yangon, Tel: 01-500027, 2304355, 2306255, 09 731 86384, 09 36124298 info@talenthighway.com

● စည်းကမ်းကို အတိအကျအောင် ဖတ်ရှုပါ။ နေ့စဉ် ဖတ်ရှုပါ။ ပညာဖြင့် အပူဆင်သည်။ ● လာပီ၊ လေ့လာပီ၊ နိုင်ပီ၊ သာတယ်ထပ် အပီ။

ခေါက်တာအောင်မျိုးမင်းနှင့် ဦးထွန်းအောင်ကျော် ဦးစီးသော...

**United Education Centre**  
**ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း**  
**GRADE 1 - GRADE 11**  
**အဆင့်မြင့်ဘောက်ဒါနှင့် DAY CAMP**

**၂၀၁၆ - ၀၇ ပညာသင်နှစ် အတွက် ကျောင်းတင်လက်ခံခြင်း**

အဆင့်မြင့်ဘောက်ဒါ - ၇၊ ၈၊ ၉၊ ၁၀ တန်းများအတွက် ကျောင်းသားဆောင်၊ ကျောင်းသူဆောင် သီးသန့်ထားရှိသည်။ တည်ထောင်သူများကိုယ်တိုင် အဆောင်များတွင် အနီးကပ် နေထိုင်စောင့်ရှောက်သည်။ **Air-con** တပ် အိပ်ခန်းများ၊ နှင့် စားခန်းများ ထားရှိသည်။

**DAY CAMP** - (၄) တန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ **SPECIAL CAMP** တန်းများ ဖွင့်လှစ်သည်။ အိမ်တွင် မိမိရင်သွေးအား ပြန်မကြည့်နိုင်သော ဖိစီးမှုများအတွက် ရည်ရွယ်သည်။ သင်ကြား၊ လေ့ကျင့်၊ ပြေငြိမ်မှုပြည့်စုံ၍ ကျွမ်းကျင်ထပ်ပျက်မှု ဖလှယ်ပေးပါ။

**မူလတန်း၊ အလယ်တန်း** - **English 4 - skills** ပေးချီးကျွမ်းကျင်စွာ၊ **Kids invent** စသော **Extracurricular Activities** များပါဝင်သည်။

- **Limited Class size** များဖြစ်ပါသဖြင့် ကြိုတင်အစီအစဉ် နေရာသေချာမည်။ (ကျောင်းကားရှိသည်။)
- (၄) ထပ် အဆင့်မြင့် ကျောင်းဆောင်သစ်ကြီး၏ **Air-con** တပ် စားခန်းကျယ်ကြီးများတွင် ဖျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ သင်ကြားစေမည်။

**ကျောင်း**

- အမှတ် (၄၁)၊ ခြေစုံတန်းလမ်း၊ အောင်မြေသာစည်တစ်ရပ်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း : ၀၁ ၅၃၉၈၇၅, ၀၉ ၃၁ ၅၅၈၉၇၃, ၀၉ ၇၉ ၃၈၉၃၇၂၅, ၀၉ ၅၁ ၅၇၉၈၈, ၀၉ ၅၁ ၆၂၂၃၈
- ခြေစုံတန်း (ခ) အမှတ် (၁၅) နှင့် (၂) နှင့် (၃) လမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း : ၀၁ ၅၃၉၈၇၅
- ခြေစုံတန်း (၄) နှင့် (၅) လမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း : ၀၁ ၅၃၉၈၇၅

အမေရိကန်ကောလိပ်နှင့်တက္ကသိုလ်များ၊ စင်ကာပူအမျိုးသားတက္ကသိုလ် (NUS) နှင့် စင်ကာပူထိုင်းအင်ဂျင်နီယာကျောင်းများ၊ ဩစတြေးလျတက္ကသိုလ်များ၊ အင်္ဂလန်ဆေးတက္ကသိုလ်နှင့် အင်ဂျင်နီယာတက္ကသိုလ်များပါဝင်ကာ တက္ကသိုလ်ပေါင်း (၁၀၀) ကျော်၏ သတင်းအချက်အလက်များရယူနိုင်မည့်

**“၂၀၁၆ - နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များပညာရေးပြပွဲကြီး”**

**CROWN EDUCATION**  
 Award Winning Company

**27 May (Fri)**  
 10:00 am - 2:00 pm  
 SUMMIT PARKVIEW HOTEL (BALLROOM)

- စာသင်(၆)လ၊ အလုပ်သင်(၆)လ တက်ရောက်နိုင်သော ဟိုတယ်ခရီးဆိုင်ရာကျောင်းများ
- GCE A Level/SAT/GMAT/GRE ရမှတ်များ တင်ပြရန်မလိုဘဲ လျှောက်ထားနိုင်သော တက္ကသိုလ်များ
- M.B.B.S ဘွဲ့ရများအတွက် ဘွဲ့လွှာအစီအစဉ်ပညာဘာသာရပ်များ
- ဩစတြေးလျ M.B.B.S ဘွဲ့အမှတ် မရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတကာ M.B.B.S တိုက်ရိုက်သင်ယူနိုင်မည့်ကျောင်းများ
- Civil Engineering / Architecture သင်ယူနိုင်သောကျောင်းများ
- ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိထားသူများအတွက် အထူးပြုဘာသာရပ်များ စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်နိုင်ပြီး ပညာသင်ဆောင်ပံ့ကြေး လျှောက်ထားနိုင်မည့် MBA
- ဆယ်တန်းအောင်နှင့် IGCSE အောင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် နှစ်သက်ရာဘာသာရပ်အစုံအလင် ရွေးချယ်နိုင်သည့် Diploma နှင့် Foundation Program များ

ပွဲတက်ရောက်သူများ ဗြိတိသျှကောင်စီနှင့် CROWN Education တို့မှ ပေးအပ်မည့် **100% IELTS ပညာသင်ဆု** လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

CALL US : 01 527 838 - 09 732 732 77 - 09 730 40 688 - 09 450 200 090

ကြော်ငြာ

**ဖျားနာသွားသူများအတွက်** ထူးထူးခြားခြားဒါနုခရီးစဉ်များ

ဖျားနာခြင်း (၂) ကြိမ် (ရောဂါပျောက်သွားပြီးမှ) ပုံမှန်အသုံးပြုပါက ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်စေနိုင်ပြီး ငွေထုပ်ထွေးသည့် ဖျားနာခြင်းကို ကျင့်သုံးနိုင်ပါသည်။  
 (၁) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၂) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၃၅၀၀  
 (၃) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၄) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၅) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၆) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၇) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၈) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၉) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀  
 (၁၀) ညာအိမ်(၅)ရက် (ရောဂါပျောက်ပြီးမှ) ၅၀၀၀

Ph: 09 425334456, 09 49323965, 09 49578205

**အာဂျဒရဂျီ:**  
Asia Dragon ကုန်ကမ်းအစိုး  
ချောင်းသား/ခွေဆောင်း

Ph: 01 707062, 09 799100100  
01 703790, 09 797100100

**MIHARA CAR RENTAL**  
Road To Thailand

မြဝတီ - ပဲခူးတစ်လမ်းတည်း အပတ်စဉ် အပတ်စဉ်  
(၃)ညအိမ်(၄)ရက် - ၁၃၀,၀၀၀/ကျပ်

ငွေထုပ်ထွေးခြင်း အပတ်စဉ် (၆) နေ့အတွင်းထုတ်ပေးမည်  
(၃)ညအိမ်(၄)ရက် - ၁၆၀,၀၀၀/ကျပ်

မြို့တွင်း/မြို့ပြင်ခြေစိုက်ရန်အတွက် ကားစားရမ်းလုံးငှားဝန်ဆောင်မှုများ  
ဆောင်ရွက်ပေးနေပါသည်။ (လူဦးရေ ၄ ယောက်မှ ၃ ယောက်ထိ)

Ph: 09 49218700, 09 5025400, 09 43124072

**ရွှေဆွေးကြီး**  
မြစ်ဝ၊ မိဆောင်း၊ မင်္ဂလာ  
ဘက်တို့တွင် ရွှေဆွေးကြီး  
(၄)ရက်အတွက် May-20, 27 ရက်များ  
အစိုးစဉ်မိုးခန့်အတွက် ငွေ ၃၀၀, ၂၅၀, ၁၅၀  
တစ်သုံးပုံတည်း ယူဆောင်နိုင်ပါသည်။  
Special Pass (Visa) အကျဉ်းချုပ် ၉၀၀၀ (Ks)  
09-421073634, 09-777636630

**RUBY** ကားစီးစားစားသည်  
519100  
09-51-77212, 535100

စီးစားစားစားစားစား (၄၅ နှုတ်၊ ၂၅ နှုတ်၊ ၁၅ နှုတ်)  
ခရီးစဉ်မိုးခန့် Saloon, Van ကားများ  
တစ်သုံးပုံတည်း ယူဆောင်နိုင်ပါသည်။  
လူဦးရေ ၄ ယောက်မှ ၃ ယောက်ထိ  
သည်။ (ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ)

**ရိလုံရွှေဆိုင်ကြီး (လက်လီလက်ကား)**

အမှတ်(၁)(၂)(၃)ချန်းလုံနှင့်ချန်းလုံ ရွှေဆိုင်မှ ၁၅ ပဲရည် ၁၆ ပဲရည် ရွှေထည်များ  
(မိန်ထည် + ပလတ်တိုင်း) ဒီဇိုင်းပျိုးစုံကို ဈေးနှုန်းပျက်ကန်စွာဖြင့် လက်လီလက်ကား  
ရောင်းချပေးနေပါသည်။ ဦးလှဝေ + ဒေါ်ဝင်းမြင့်လွင် ရိလုံရွှေဆိုင်ကြီး (ယနေပယာစာ)

ရိလုံ (၁) အမှတ် (S-7)၊ ပထမထပ်၊ ယနေပယာစာ၊ ဝှားအလယ်မ်း၊ ရန်ကင်း၊ ၁- ၀၁-၂၀၀၇၇ (Ext.) ၂၀၀၊ ၀၉-၄၅၀၀၅၅၁၃၃  
ရိလုံ (၂) ကိုနိုင်နိုင်းဦး + မလဲရည်ရွှား အမှတ် (F-1)၊ ပထမထပ်၊ ယနေပယာစာ၊ ဝှားအလယ်မ်း၊ ရန်ကင်း၊ ၁- ၀၁-၂၀၀၇၇ (Ext.) ၂၀၀  
ရိလုံ (၃) (ပလတ်တိုင်းဆိုင်) ကိုနိုင်နိုင်းဦး+မလဲရည်ရွှား (C-5)၊ ပထမထပ်၊ ယနေပယာစာ၊ ရန်ကင်း၊ ၁- ၀၁-၂၀၀၇၇ (Ext.) ၂၀၀  
ချန်းလုံ ဒေါက်တာတင်အောင်ဝေ + ဒေါက်တာချောစုဝေ၊ အမှတ် (C-7)၊ ပထမထပ်၊ ယနေပယာစာ၊ ရန်ကင်း

ရွှေဆိုင် ၁- ၀၉-၇၃၀၃၀၃၀၃၊ ၀၁-၂၀၀၇၇ (Ext.) ၂၂၂၅  
ချန်းလုံ - ကိုဘန်းကျော်ဝေ + မငွေလင်ဆန်း  
ရွှေဆိုင် (H-10)၊ ယနေပယာစာ (ပထမထပ်)၊ ၁- ၀၉-၇၃၀၃၀၃၀၁၊ ၀၉-၇၃၀၃၀၃၀၂၊ ၀၁-၂၀၀၇၇ (Ext.) ၂၂၂၀

**Yangon JOB**  
အလုပ်အကိုင်နှင့်  
လူငယ်လမ်းညွှန်ကုန်ပစ္စည်း

www.facebook.com/YangonJobJournal/ Ph: 09 4500 44405, 09 4500 44406

အတွဲ(၁) အမှတ်(၁) ထွက်နေပါပြီ။

**မြေကွက်ရောင်းမည်**  
ပုသိမ် - ရောင်းသား ကားလမ်းမဘေးနှင့် ရွာအဝင်လမ်းမဘေး၊  
ထောင့်ကွက်၊ မိုင်တိုင် ၆ မိုင်၊ ၅ ဇာလုံ၊ မြေဧက - ၁.၈၄ ဧက  
(အရှုပ်အရှင်းကင်း) ၁ ဧက - ၁၇၅ သိန်း (ညှိနှိုင်း)  
Ph: 09-977621584, 09-263185211

**လှည်းတန်း(နီလာလမ်း) မြေညီထပ်ရောင်းမည်**  
အမှတ်-၅၁၊ နီလာလမ်း၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ PISM ကျောက်ဆောက်  
ကျောက်လမ်း၊ ၁၂၅ပေ x ၄၅ပေ၊ ထပ်စိုးပါ၊ ကြေးပြားကပ်ပြီး၊ ပြင်ဆင်ပြီး  
အသင့်နေ (အကျိုးဆောင်မလိုပါ)  
သိန်း ၉၀၀ ညှိနှိုင်း ဆက်သွယ်ရန် ၀၉၄၃၀၂၀၀၀

မယုံမရှိနဲ့ တကယ်ရနိုင်ပါသည် **28 သိန်းကျပ်** တက်ဆိုင်ရုံးအရပ်ဆိုင် 12 ft x 40 ft

Since 1996 Home  
SINCE OF HONOR, SINCE OF HOME

	Bedroom 1	Bedroom 2	Living room	Walkway	Kitchen
(a) Wall Covering/Paint	✓	✓	✓	✓	✓
(b) PVC Ceiling Panel	✓	✓	✓	✓	✓
(c) Aluminium Door	✓	✓	✓	✓	✓
(d) Floor Tiles	✓	✓	✓	✓	✓
(e) Floor Wall	✓	✓	✓	✓	✓
(f) In-lace Panels					✓
(g) Kitchen Cabinet					✓

Terms & Conditions apply

>> မြန်မာ (အင်္ဂလိပ်ဘာသာ) အကျဉ်းချုပ် ဖုန်း - 09 730 88 880, 09 730 88 841  
 >> မြန်မာ (သီရိဗဟု) မြန်မာစာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း - 09 79 700 70 88, 09 79 700 70 89  
 >> မြန်မာ (အင်္ဂလိပ်ဘာသာ) အကျဉ်းချုပ် ဖုန်း - 09 79 700 70 73, 09 79 700 70 83  
 >> (ပဲခူး) အင်္ဂလိပ်ဘာသာ စာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း - 09 79 700 70 75, 09 79 700 70 85  
 >> ပုသိမ် (အင်္ဂလိပ်) အကျဉ်းချုပ် ဖုန်း - 09 730 88 884, 09 730 88 846  
 >> (လက်ကိုင်) မြန်မာစာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း - 09 79 30 999 88, 09 79 30 999 81  
 >> (ယနေပ) မြန်မာ ( ၁၄ မိုင်နှင့် ၂၅ မိုင်ကြား ) ဖုန်း - 09 3311 6626, 09 3311 6636  
 >> မြန်မာ ( နီလာလမ်း ) ကျေးရွာ ဖုန်း - 09 78 12345 01, 09 78 12345 02  
 >> (ကေ) မြန်မာစာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း - 09 79 700 70 79, 09 79 700 70 89  
 >> (ရန်ကင်း) မြန်မာစာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း - 09 79 700 70 87, 09 79 700 70 97

မြေအမြန်ရောင်းမည်  
ပဲခူးမြို့တော်အနီးရှိ မြို့ရောင်  
လမ်းမကြီးအဝင်အနီး၊ (၂)လမ်း၊  
ပေ(၄၀x၆၀) ပါမည်။  
သိန်း (၃၃၀)  
ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၉၂၆၅၄

**ခရီးပြုသစ်**  
ဆုလှူစဉ်  
ဒီဂရီဒီဂရီ  
ဆောင်ရွက်ရန်  
များရှိ မြေကွက်များကို  
ရောင်းကောင်း ပေးပါမည်။  
09-6809893  
09-5120620

**PUN HLAING + SILOAM HOSPITALS**

အလှူအပန်းဖြေအဖွဲ့အစည်းအသစ်  
ခွဲစိတ်ကုသမှု အထူးအစီအစဉ်

မေလ | ၂၈ | ရက်နေ့မှ | ၂၉ | ရက်နေ့အထိ

ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ အလှူအပေးအဖွဲ့စိတ်အဖွဲ့က ဆရာဝန်ကြီးကိုယ်တိုင် လာရောက်ခွဲစိတ်ကုသပေးမည်။

ကိုရီးယားမင်းသမီးတွေလိုလှပစိုအတွက် ကိုရီးယားနိုင်ငံကို သွားစရာမလိုတော့ပါ...

- မျက်နှာပေါ်ရှိ အရေးအကြောင်းများပျောက်ပေးခြင်း
- ခန္ဓာကိုယ်အမျိုးအစားပြေပြစ်လှပအောင် ပုံဖော်ခြင်း
- မျက်နှာအမျိုးအစားပြေပြစ်လှပအောင် ခွဲစိတ်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- မျက်လုံးတဝိုက်ပြေပြစ်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- ရင်သားအလှပြေပြစ်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- နှာခေါင်းအလှပြေပြစ်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- နှုတ်ခမ်းအလှပြေပြစ်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- အဆီဝပ်ထုတ်ခြင်း

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကင်း (၀၁) ၆၈၄ ၃၂၂၊ ၆၈၄ ၃၂၅၊ ၆၈၄ ၃၃၆၊ (၀၉) ၄၂၁ ၀၆၂ မြေ၊ (၀၉) ၂၅၄ ၈၈၀ ၈၀၇ / မန္တလေး (၀၉) ၄၂၁ ၀၆၇

www.punhlaingsiloamhospitals.com

**ဂူဏ်ရည်ဆေးတိုက်**

ဂရင်ဂျီနာ အတွင်းအပြင်လိပ်ခေါင်းရောင်၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုကျဆေး၊ ဆီးကျိတ်ရောင်၊ အဆစ်ရောင်ကိုက်လေးဖက်နာ၊ အဆီကျဆေး၊ သွေးတိုးရောင်၊ ချောင်းဆိုးရင်ကျပ်၊ အသည်းရောင်၊ အရိုးအကြောရောင်၊ ဆီးရောင်၊ အဖျားရောင်၊ အကျိတ်ရောင်အတွက် အစွမ်းထက်ဆေးများကို ပင်းရင်းလိပ်စာနှင့် အမြို့မြို့ဆေးဆိုင်တိုင်းတွင် ရရှိနိုင်ပါသည်။

မျ(၂)၊ သာယာကုန်းလမ်း၊ နဲ့သာကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မှ အထက်ပါရောင်များအတွက် အစွမ်းထက်တိုင်းရင်းဆေးများရရှိနိုင်ပါသည်။

အချိန် - နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၅:၀၀)နာရီအထိ (တနင်္ဂနွေနေ့ပိတ်သည်။)  
ဖုန်း - ၀၁ ၆၄၂၆၉၂၊ ၀၁ ၆၄၁၅၀၁၊ ၀၉ ၉၇၀၀၅၀၀၅၀

အူရီဒူး Facebook Plus



Facebook ၃ ကျပ် / MB

အူရီဒူး အချင်းချင်း အခမဲ့

အခြား ကွန်ရက်များသို့ ၂၀ ကျပ် / မိနစ်

အခမဲ့ ရယူဖို့ \*4444# သို့ခေါ်ဆို၍ (သို့) 4444 သို့ FB ဟု SMS ပေးပို့ပါ

စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းသေးစိတ်ကို ooredoo.com.mm မှာ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

# NAVARA CHALLENGE

ကျောက်တောင် တောင်ပြိုင်ခြင်း



NISSAN

## ရဲပုံစွာ စိန်ခေါ်လိုက်ပါ\*

လာမည့် ရုံးပိတ်ရက် ၂၈-ရက် နှင့် ၂၉-ရက်တွေမှာ အောက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာမှာ တောင်တက်ပြိုင်ပွဲ ကို ပါဝင်ဆင်နွှဲရင်း အထူးဆုများကို အရယူလိုက်ပါ။ ထိုနေ့ရက်အတွင်းမှာ Nissan Navara ကို ဝယ်ယူရန်အတွက် Book ပြုလုပ်သော မည်သူမဆို အထူး ထပ်လောင်း အခွင့်အရေးများ ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်...အခုပဲ ပါဝင်လိုက်ကြဆိုလား.....Nissan Myanmar Facebook မှာဝင်ရောက်ပြီး အသေးစိတ် အချက်အလက်များကိုလည်း လေ့လာနိုင်ပါတယ်။

Balance Fitness 2 အမှတ် (၁၀၃)၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Distributor

\* သတ်မှတ်ထားသောစည်းမျဉ်းအတွင်းသာ ရွေးကောက်လိုအပ်ချက်အပေါ် မူတည်၍ သွင်းပြင်လက်ကားနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ အပြောင်းအလဲရှိနိုင်ပါသည်။









ရေကြောင်းနှင့် လေကြောင်း လူငယ်မောင်မယ်များ ဇေယျာသီရိဗိမာန်အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသော တပ်မတော်ဆိုင်ရာပြပွဲများအား လေ့လာကြစဉ်။ (မြဝတီ)

ပုံဖော်ထုဆစ်မည့်  
တည်ဆောက်သော  
လက်ပိုင်ရှင်များ  
ကြိုးစားအားထုတ်မှုကြောင့်  
အမိန့်ငံတော်ကြီး၏  
အနာဂတ်  
ပိုမိုတောက်ပြောင်လာမည်ဟု  
ယုံကြည်

စာမျက်နှာ - ၃

### Southern အသင်း ရခိုင်ကိုရီးပြတ်သွင်း

သတင်းနှင့် စာတည်း - ရှိန်းထက်ဇော်

၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအကျော့ အဖွင့်ပွဲစဉ်ဖြစ်သည့် ပွဲစဉ်(၁၂) နောက်ဆုံးနေ့ ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပ သည်။

(သုဝဏ္ဏကွင်း)  
Southern - သုံးဂိုး၊  
ရခိုင် - ဂိုးမရှိ။

ရာသီဝက်အပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် နိုင်ငံခြားသား ကစားသမား များခေါ်ယူပြီး တန်းဆင်းဖန်တီးမှုလွတ်မြောက်ရန်ကြိုးပမ်းနေသည့် Southern အသင်းမှာ ဒုတိယအကျော့အဖွင့်ပွဲမှာပင် နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့သည်။ Southern အသင်းမှာ ယခုရာသီအတွက် ပထမဆုံးနိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဇယား အောက်ဆုံးမှ အဆင့်(၁၁)နေရာသို့ တက်လှမ်းလာနိုင်ခဲ့သည်။

Southern အသင်းမှာ နိုင်ငံခြားသား ကစားသမားများအပါအဝင် လူစုံပါဝင်ခဲ့ပြီး ရခိုင်အသင်းမှာလည်း အမာခံကစားသမားအစုံအလင်ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် နှစ်သင်းစလုံး ခက်ခက် ခဲခဲကစားခဲ့ရပြီး တန်းဆင်းဖန်တီးမှုတွင် Southern အသင်း၏ ရုန်းကန်မှု များကို တွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ မိနစ် ၃၀ တွင် မိုက်ကယ်၏ ခေါင်းတိုက်ဂိုးဖြင့် Southern အသင်း အဖွင့်ဂိုးစရခဲ့ပြီး ၃၉ မိနစ်တွင် ရန်နိုင်ထွေးက ရခိုင် ဂိုးသမား ချမ်းငြိမ်းကျော်၏အမှားကို အခွင့်ကောင်းယူကာ ဒုတိယဂိုး ထပ်မံသွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ရခိုင်အသင်း ချေပဂိုးရရှိရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း နှစ်သိမ့်ဂိုးပင်မရခဲ့ပေ။ Southern အသင်းအတွက် တတိယဂိုးကို ၅၈ မိနစ်တွင် ချီကာက သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

မုံရွာကွင်း၌ ကျင်းပသောပွဲတွင် ဇေယျာရွှေမြေအသင်းက Horizon အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ပွဲစဉ် (၁၂) အပြီးတွင် ရတနာပုံအသင်းက ၃၂ မှတ်ဖြင့် ထိပ်ဆုံး၌ ဦးဆောင်နေပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကင်းအသင်းက ၂၂ မှတ်၊ ဟံသာဝတီ အသင်းက ၂၁ မှတ်၊ ဧရာဝတီအသင်းက ၂၀ မှတ်၊ ချင်းယူနိုက်တက် အသင်းက ၁၈ မှတ်၊ မကွေးနှင့် ဇေယျာရွှေမြေအသင်းတို့က ၁၆ မှတ်စီ၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ၁၅ မှတ်၊ ဇွဲကပင်အသင်းက ၁၄ မှတ်၊ ရခိုင်အသင်းက ၁၁ မှတ်၊ Southern အသင်းက ၉မှတ်၊ Horizon အသင်းက ၆မှတ်တို့ရရှိထားသည်။



Southern အသင်း၏ ဂိုးသွင်းရန် ကြိုးပမ်းမှုကို ရခိုင်နောက်ခံလူများနှင့် ဂိုးသမား ချမ်းငြိမ်းကျော်တို့ ကာကွယ်နေစဉ်။

### ဧရာဝတီနှင့် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ အခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် ၇၈၅ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ၃၆ နာရီအတွင်း ၁၀ ပေ ခန့် မြင့်တက်ခဲ့သည်။ နောက်တစ်ရက်မှ သုံးရက်အတွင်း ဗန်းမော်မြို့နှင့် ကသာ မြို့တို့တွင် ခြောက်ပေမှ ရှစ်ပေခန့်နှင့် နောက်သုံးရက်မှ ခြောက်ရက်အတွင်း မန္တလေးမြို့၊ စစ်ကိုင်းမြို့နှင့် မြင်းမူမြို့တို့ တွင် ခုနစ်ပေမှ ရှစ်ပေခန့် လက်ရှိရေမှတ် များအထက် မြင့်တက်လာနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ခန္တီး မြို့တွင် ၇၆၄ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိ ခဲ့ပြီး ၃၆ နာရီအတွင်း ၁၁ ပေခွဲခန့် မြင့်တက်ခဲ့သည်။ နောက်တစ်ရက်မှ သုံးရက်အတွင်း ဟုမ္မလင်းမြို့၊ ဖောင်းပြင် မြို့နှင့် မော်လိုက်မြို့တို့တွင် ရှစ်ပေမှ ၁၀ ပေခန့်နှင့် နောက်သုံးရက်မှ ခြောက်ရက် အတွင်း ကလေးဝမြို့၊ မင်းကင်းမြို့နှင့် မုံရွာမြို့တို့တွင် ၁၁ ပေမှ ၁၄ ပေခန့် လက်ရှိရေမှတ်များအထက် မြင့်တက်လာ နိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်နှင့် ချင်းတွင်းမြစ် တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေ နိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူး သတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် မိုးလေဝသနှင့် လေပေဒဏ်ခံကြားမှုဦးစီးဌာနမှ အကြံပြု ထားသည်။ (ကြေးမုံ)

**APOLO**®  
Exercise Book  
ကျောင်းသား ၊ ကျောင်းသူများအတွက်  
ဗလားစာအုပ်မှာဆို **APOLO**®  
Hot Line - 01-684292  
ကျောင်းသုံး ၊ ရုံးသုံး ၊ လုပ်ငန်းသုံး ၊ ဗလားစာအုပ်အမျိုးမျိုးကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ဖြန့်ချိပေးနေပါသည်။

